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 سخنگوی وزارت امور خارجه:
 توسل به ابزار تحریم خللی در 

عزم ایران ایجاد نمی کند
ناصــر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
اقدام ســه کشــور آمریکا، انگلیس و کانادا در 
اعمال تحریم هایی علیه برخی اشخاص حقیقی 
و حقوقی نیروهای مســلح جمهوری اسلامی 

ایران، همچنین قطعنامه پارلمان ...

رئیس قوه قضاییه:
باید برخورد بازدارنده ای در 
قبال متعرضان به جان و مال 

مردم داشت
حجت الاســلام غلامحسین محســنی اژه ای، 
رئیس قوه قضاییه طی ســخنانی در در دیدار 
اعضای ستاد بزرگداشت سالگرد شهادت استاد 

شهید مطهری، ضمن گرامیداشت ...

رئیس جمهور:
 تحریم نوعی جنگ است

آیت  ا... ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور 
در مراســم افتتاحیه نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی جمهوری اســلامی ایران )اکســپو 
۲۰۲۴( با بیان اینکه این نمایشــگاه معرفی 
توانمندی های صادراتی ایران اســت و فضای 

رقابتی ایجاد می کند ...

صفحه7

۲۲۲

نهاد مردمی شوراها؛
نماد مدیریت مردم بر مردم

به منظور مشــارکت شــهروندان در امــر برنامه ریزی و مدیریت 
شــهری، نهاد شورای اسلامی شــهر در سال ۱۳77 تشکیل شد 
و شــروع به کار کرد. با تشــکیل این نهاد، تشکیلات جدیدی با 
ماهیتی دموکراتیک وارد نظام مدیریت شــهری شد که توانست 
زمینه مشــارکت شهروندان را مهیا کند. از مهم ترین ویژگی های 
دیدگاه حکم روایی شهری، مشــارکت تمامی کنش گران توسعه 
شــهر در تصمیم ســازی، تصمیم گیری، اجــرا، اداره، و نظارت 
را می توان برشــمرد. به بیان ســاده حکم روایی یعنــی: فرایند 
تصمیم گیری و فرایندی که با آن، تصمیمات اجرا شده )یا نشده( 
اســت. حکم روایی را می توان در زمینه هایــی، چون حکم روایی 

متحد، بین المللی، ملی و حکم روایی محلی به کار گرفت.
حکم روایــی خــوب تضمین می کند که فســاد حداقل شــود، 
دیدگاه های اقلیت ها در محاســبات اخذ شــود و صدای آسیب 
پذیرترین بخش جامعه در تصمیم گیری شنیده شود. حکم روایی 
خــوب هم چنین در برابر نیاز های کنونی و آتی جامعه مســئول 
است. هشــت ویژگی برای حکم روایی خوب شــامل: مشارکت، 
فرمان روایی قانون، شفافیت، مسئولیت، تمایل به توافق آرا داشتن، 
تساوی و فراگیر بودن، اثربخشــی یا کارآمدی، و پاسخ گویی در 
نظر گرفته شــده است. محوریت شورا در نظام اسلامی بر مبنای 
پرهیز از تمرکز قدرت و روی آوردن به مشارکت اجتماعی است؛ 
بنابراین مشــارکت اجتماعی را می توان به معنای حضور جدی، 
فعال، آگاهانه مردم در فعالیت های اقتصادی، اجتماعی دانســت. 
یکی از ابعاد مشــارکت اجتماعی مشــارکت درمدیریت شهری 
اســت. تصور عمومی که از شورای شــهر در ایران وجود دارد آن 
را محدود به نظارت بر عملکرد شــهرداری قلمداد می کند. حال 
آن که مســئله مدیریت شــهری فراتر از امور شهرداری و شامل 
کلیه مسائل مربوط به یک شهر اعم از گسترش کالبدی، توسعه 
فضای ســبز، امکانات رفاهی و تفریحی و ســایر موارد مربوط به 
شــهر می شود. امروزه شــهر ها به عنوان مرکز تمرکز جمعیت و 
عمده ترین بازیگران اقتصاد ملی نیازمند بهبود مدیریت شــهری 
هستند. بهبود مدیریت شــهری به تثبیت رشد اقتصادی، ثبات 
سیاسی، افزایش مشارکت شــهروندان، فقر زدایی، جلوگیری از 
تخریب محیط زیســت و افزایش رضایتمندی شهروندان کمک 
می کند. شــورا های شــهر می توانند با جلوگیــری از تراکم انبوه 
مشــکلات اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی شهر ها، مانع 
توسعه نامتوازن شهر ها شوند و به پویایی شهر کمک کنند. اعضا 
شورا های شهر، باید بتواند نقاط ضعف و قوت شهر خودرا شناخته 
و با تقویت پتانسیل های نهفته درهر شهر، آن را به مزیت های قابل 

اتکایی در اقتصاد و توسعه تبدیل کنند.
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وزیر کشور در بازدید از غرفه استانداری فارس:

ظرفیت های فارس در زمینه 
ایجاد زنجیره های ارزش قابل 

صفحه ۳توجه است

آب سرد قبوض در 
گرمای تابستان

شــاید روزی که در ایام نوروز اعلام شــد تبلیغ کولر 
گازی ممنوع است کسی فکرش را هم نمی کرد پشت 
این خبر هشــدار قبوض چند میلیونی خوابیده است. 
دو روز پیش امور انرژی و مشــتریان شــرکت توانیر 
گفت: تعرفه برق در ایران به ۵ اقلیم دسته بندی شده 
کــه ۴ اقلیم آن گــرم و دارای ویژگی های خاص بوده 
و یــک اقلیم نیــز غیرگرم یا مناطق عادی اســت که 
بخش عمده ای از جغرافیای کشور را شامل می شود و 

حدود ۸۰ درصد مشترکان را در خود جای داده است. 
عبدالامیر یاقوتی در این باره اظهار داشت: ما دنبال آن 
هستیم که فرصت ها و مؤلفه های مختلف مصرف برق 
را به خوبی شناسایی کنیم و تعرفه های برق به گونه ای 
طراحی شــود که هم رفاه و آســایش مردم را تأمین 
کنند و هــم تأمین انرژی مطمئن و پایدار مد نظر قرار 
گیرد که یکی از مؤلفه های مهم مصرف، ســامانه های 

سرمایشی و کولر ها است....
صفحه ۳

صفحه3

هفته کار و کارگر و خواسته مهم؛ 

رفاه در موضوع معیشت گم شده است
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برگزاری جشنواره شکوفه های بادام در شهر زیبای دژکرد
به همت شهرداری و شورای شهر دژکرد و همکاری سایر دستگاه ها صورت پذیرفت؛

به همت شــهرداری و شورای شهر دژکرد و همکاری 
ســایر دســتگاه ها، با حضور مدیران ملی و اســتانی، 
جشنواره شکوفه های بادام در شهر زیبای دژکرد واقع 

در اقلید استان فارس برگزار شد. 
در این جشــنواره که با حضور دکتــر مریم جلالی، 
معاون صنایع دســتی وزارت میراث فرهنگی، محمد 
ثابت اقلیدی، مدیر کل میراث فرهنگی صنایع دستی 
و گردشگری استان فارس، مســلم صالحی، نماینده 
شهرستان اقلید در مجلس شورای اسلامی، منصوری 
فرماندار اقلید و دیگر مسئولان شهرستان برگزار شد، 
بار دیگر به توجه بیشــتر به این منطقه زرخیز تأکید 

گردید.
همکاری و هم افزایی مسئولین و مردم دژکرد برای 

برگزاری شایسته جشنواره شکوفه بادام
در این مراســم ابراهیم رئیسی، شهردار دژکرد ضمن 
خوش آمدگویی به میهمانان با اشاره به همکاری ها و 
هم افزایی ها در برپایی این جشــنواره به ویژه از سوی 
اعضای شــورای اسلامی شــهر دژکرد گفت: با کمک 
اعضای شــورا فضای خوبی آماده شد و مردم  دژکرد 
همــکاری و همیاری کردند و میزبان مســئولین رده 
بالا بودند. رئیســی افزود: مردم سختکوش دژکرد در 
انقلاب اسلامی دین خود را به نظام اسلامی  ادا کردند و 

همچنان به این عهد پایبند هستند.
مقام عالی شــهرداری دژکرد خواستار توجه جدی به 
دژکرد در ابعاد مختلف شد و اظهار داشت: با برگزاری 
این جشنواره بهره مفیدی از حضور مسئولین هم مردم 
و هم شــهر دژکرد خواهد برد و امید است مشکلات 

شهر دژکرد به خوبی برطرف شود.
رئیســی عنوان کرد: خداوند دژکرد زیبا را مورد لطف 
خود قرار داده و هــر آنچه که برای یک طبیعت زیبا 
نیاز هست از جمله چشمه سارها و رودخانه ها و باغات 
فراوان با درختــان و میوه های متنوع که در هر فصل 
زیبایی خاصی دارد، آب و هوای معتدل،کوه های ســر 
به فلک کشــیده که زیبایی شهر دژکرد را در منطقه 

بی نظیر جلوه می دهد را به ما عطا کرده است.
وی افــزود: به پاس همین نعمت ها از مســئولین هم 

تقاضا داریم که در ایجاد زیرساخت ها به ما کمک کنند 
تا این شهر را به جایگاه اصلی خود برسانیم.

وی افــزود:  با وجود این کمبودها و امکانات ضعیف و 
مشکلات ناشی از گذشته، در تلاش هستیم به کمک 
مسئولان شهرداری، مسائل و مشکلات را حل کرده و 
شــهری در خور شهروندان خوب دژکردی بسازیم که 
در این راســتا حمایت مسئولان استان و توجه آنها به 

این منطقه خاص طبیعی بسیار مهم است.
دژکرد دارای ظرفیت گردشگری بالایی است

بخشدار بخش سده اقلید نیز در حاشیه این مراسم به 
خبرنگار ما گفت: شهر دژکرد دارای ظرفیت گردشگری 
بالایی است و برگزاری چنین جشنواره هایی در معرفی 

این شهر مؤثر است.
ابراهیــم محمــدی با اشــاره بــه اهمیــت تقویت 
زیرســاخت های گردشــگری در بیان کــرد: با رونق 
گردشــگری در این منطقــه می توان به مــردم این 
منطقه کمک کرد که ضمن شناســاندن آن موجب 
رونق اقتصادی شود. بخشدار سده اقلید عنوان کرد: با 
تفرجگاه ها و طبیعت زیبایی که در این منطقه شاهد 
هستیم و همچنین باغاتی که در تولیدات کشور رتبه 
خوبی دارند بایدزیرساخت های لازم را فراهم کنیم تا 

رونق گردشگری را به همراه داشته باشد.
اراضی اوقافی یکی از مشکلات بزرگ شهر دژکرد 

است
شــهرام منصوری، فرماندار اقلید نیز با اشاره به اینکه 
اراضی اوقافی یکی از مشکلات بزرگ شهر دژکرد است 
و به انحای مختلف این موضوع پیگیری شد عنوان کرد: 
در واقع این معضل برای مردم اســت و بعد از گذشت 
این همه سال نباید مشکل زمین و سند وجود داشته 

باشد. 
منصوری خاطرنشان کرد: با پیگیری هایی که با حضور 
اســتاندار فارس شد قرار شــد از مجمع بیش از ۴۰۰ 
هکتار که ســهم دو دانگی اوقاف است از جای دیگر و 
بدون اینکه مردم هزینه مالی داشته باشند جایگزین 
کنیم و در مجاورت همین شــهر زمین ۴۰۰ هکتاری 
منابع طبیعی به صورت احیای اراضی اوقافی تبدیل به 
احسن کنیم وسهم دو دانگ دژکرد حل شود و مردم 

بتوانند ساخت و ســاز مسکونی و اراضی کشاورزی را 
داشته باشند. به گفته وی گردشگری دژکرد و موقعیت 
جغرافیایی که دارد هیچکدام از شهرهای استان ندارند 
و ایــن طبیعت می تواند محل تفریحی، توریســتی و 
گردشگری باشد و به جد دنبال آن هستیم که دژکرد 
محلی برای گردشگران باشد. به گفته منصوری مسیر 

طریق الرضا نیز که نزدیک بیش از ۱۵ ســال راکد بود 
از پارسال احداث جاده طریق الرضا از سرگرفته شد و 
این روند ادامه داد که مسیر یزد- اقلید به سمت یاسوج 
و نهایتــاً اهواز انجام دهیم  و بــا ازاد راه و طریق الرضا 
دژکرد از بن بست خارج شود.وی افزود: همچنین جاده 
دسترسی دژکرد به پادنا هم مشکل داشت و در سال 
۱۴۰۳ این دو مســیر به هم وصل می شود که مشکل 

مردم حل شود.
جشن شــکوفه های بادام بهانه ای زیبا برای عرض 

ارادت انسان به طبیعت و فرهنگ
در ادامه معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی وزارت 
میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی با بیان اینکه 
فارس، خطه همیشه سبز و سربلند است،گفت: جشن 
شکوفه های بادام بهانه زیبا برای عرض اردات انسان به 
طبیعت و پاســداری از فرهنگ غنی است که در شهر 

دژکرد شهرستان اقلید فارس وجود دارد. 
دکتــر مریم جلالی با بیان اینکه ســلام دارم به تمام 

خانواده  ها، مردان و زنانی غیوری که با غیرت خود این 
سرزمین را آوازه جهان کرده اند، عنوان کرد: این کوه ها 
و دشت ها به قدم های شما خانواده ها می بالد که با هنر 
و غیرت خودتان آن را نگه داشــته اید و امروز جهان، 

ایران را می شناسد. 
معــاون صنایــع دســتی و هنرهای ســنتی وزارت 

میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: من 
دســت بوس همه مادران شهدایی هستم که با قطره 
قطره خونشان امروز این ابتهاج و شادی را به ما ارزانی 
داشــتند و ما مدیون آن ها هستیم. جلالی در بخش 
دیگری از سخنانش با اشــاره به نامگذاری  امسال به 
نام  »جهش تولید با مشــارکت مــردم «، گفت: این 
مهم سرلوحه کار ما قرار دارد، چرا که معتقدیم صنایع 
دســتی و گردشگری، مردمی ترین سهم ما در اقتصاد 
اســت که همه اقشــار می توانند  در آن نقش آفرینی 
کنند. او گفت: هنر زنان و خانواده های ایرانی این بوده 
که زندگی را نگه دارند و تولید عشق و عاطفه با محبت، 
تولید اخلاق و امنیت با تربیت، تولید مثل برای جوانی 
جمعیت، تربیت سربازان امام زمان)عج( و خلق ثروت 
کنند.  معاون صنایع دســتی و هنرهای سنتی وزارت 
میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دستی افزود: هر 
منظره ای که مشاهده می شــود، هر شکوفه ای که بر 
درخت می نشیند، هر نخی که بر تاری و هر کیسه ای 
که بافته می شود و هر هنری که خانواده ایرانی از مواد 

اولیه در دسترس آن اســتفاده به هنر تبدیل کرده و 
رنگ آفریده، در واقع حکمت ایرانی اســلامی  و سبک 

زندگی را رقم زده است. 
جلالــی با تصریح اینکه این خانواده ایرانی اســت که 
همیشه ســربلند، عزت آفرین و عزت ساز بوده است، 
گفت: قدردان شور و شعور اهالی شهر دژکرد هستم، 
دژی که هم طبیعت و هم زیبایی و فرهنگ با شاهنامه 
خوانی دارد و هم موســیقی، قصه، رنگ و طعم دارد و 
یک رویکرد کامل برای فرهنگ ما محسوب می شود.  
او با تأکید بر اینکه فرهنگ ما مثابه یک گنج است و ما 
باید بتوانیم از این فرهنگ استفاده کنیم، افزود: برای 
حفظ این فرهنگ باید رنج ببریم اما پشت هر رنجی، 
گنجی اســت. معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی 
وزارت میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی ادامه 
داد: اگه نوای شــاهنامه خوانان، اگر پینه دست زنان 
در جاجیم و فرش و اگر عرق و پینه دســت مردان در 
باغداری وجود داشــته، همه برای حفظ ایران بزرگ و 
برای سربلندی فرزندانی است که در آینده بگویند ما 

در ایران اسلامی زندگی کردیم. 
او بــا تأکید بر اینکه ایرانی بــا فرهنگ، غیرت، ایمان 
و آموزه های دینی خود نشــان داده که همیشه وجود 
دارد، بــا مثبت ارزیابــی کردن برگزاری جشــنواره 
مردمی  شــکوفه های بادام اشاره  و ابراز امیدواری کرد 
که به سرســختی دنا و به ســختی بادام و طراوات و 
سرسبزی شــکوفه های بادام این جشــنواره همیشه 
برقرار باشــد و بتوانیم لبخند را بر لب خانواده ایرانی 
 بیاوریم ومعیشــت عزت آفرین با دســت ها، زمین و 

درختان بیافرینم.
اقلید مانند نگینی بر کشــور ایران  شهرســتان 

می درخشد
ناصر توکلی، مشــاور معاون امــور باغبانی وزیر جهاد 
کشاورزی نیز در این جشــنواره گفت: این جشنواره 
زیبا و با حضور مردم شریف و با اصالت دژکرد و سایر 
شهرســتان ها و بویژه شــهر اقلید برگزار شده است و 
تلاش می کند پتانســیل و ظرفیت های شهرستان را 
نشان دهد و یکی از جشــنواره های خوب و زیبا بوده 
است که تاکنون حضور داشــته ام از تلاش همکاران 

برای برگزاری آن قددرانی می کنم. توکلی خاطرنشان 
کرد: شاهد حضور تولیدکنندگان و کشاورزانی هستیم 
که دســت رنج آنها امروز زیبنده سفره های مردم در 
امنیت غذایی است. وی افزود: این جشنواره دستاورد 
خوبی دارد و در بخش کشاورزی شهرستان اقلید مانند 

نگینی بر کشور ایران می درخشد.
بــه گفته توکلی  از تولید ۱۴۰ هزار تن بادام کشــور 
۱۰ درصد تولید مربوط به شهرســتان اقلید اســت و 

محصولات آن زیبنده سفره های مردم است.
وی با اشــاره به اینکــه این شهرســتان جاذبه های 
گردشــگری متنوعی دارد و راه انــدازی بوم گردی و 
توریســم در این شهرســتان ضروری است، تصریح 
کــرد:در تولید حبوبات شهرســتان اقلیــد رتبه برتر 
کشــور و در بیشــتر محصولات این شهرستان مقام 
اول تا ســوم دارد و باید از بهره برداران حمایت ویژه ای 
شــود و می توان با کار علمی  وضعیت تولید و میزان 
عملکرد را در بادام با ارقام جدید و پرپتانسیل وسازگار 

با شهرستان اقلید افزایش داد.
توکلــی ادامه داد: از اعتبارات ملی برش خوبی را برای 
شهرستان رقم خواهیم زد و با نگاهی به وضعیت تولید 
شهرستان که عمدتاً بر روی بادام برنامه ریزی شده است 
مرکز تولید نهال گواهی شــده بادام در این شهرستان 
خالی اســت و باید بر روی بسته بندی و سورت بادام 
کار کنیم. به گفتــه وی اگر بادام باکیفیت اقلید را به 
بازارهای مختلف در قالب تشکل های مردمی  و حذف 
واسطه ها داشته باشــیم می توانیم دسترنج باغداران 
شهرستان را قدر بدانیم. مشاور معاون امور باغبانی وزیر 
جهاد کشــاورزی در پایان گفت: در بخش دژکرد اگر 
خوب کار شود درآمد خوبی به این شهرستان و استان 
می آورد و ظرفیت های این شهرستان را در سطح ملی 

و بین المللی به نمایش می گذارد.
گفتنی اســت در پایــان این مراســم از دو هنرمند 
شــاهنامه خوان معروف دژکرد نیز  تقدیر و تشــکر 
به عمل آمد و  از محمد و علی رئیســی  پدر و پســر 
دژکــردی که شــاهنامه خوانی را با ســبک خاص و 
منحصر به فرد خودشــان در فهرست آثار ناملموس 
 ملی به ثبت رسانده بودند، تقدیر و لوح تقدیر به آنان

 اهدا شد.
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ایرنا- آیت  ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور 
در مراســم افتتاحیه نمایشــگاه توانمندی های 
)اکســپو  ایران  اســامی  صادراتــی جمهوری 
۲۰۲۴( بــا بیــان اینکه این نمایشــگاه معرفی 
توانمندی هــای صادراتی ایران اســت و فضای 
رقابتــی ایجاد می کند، تصریح کرد: نمایشــگاه 
توانمندی های صادراتی ایران یک کنش جمعی 
برای رفاه اجتماعی و جهانی از مســیر توســعه 
تجارت، صادرات و گســترش تعامات اقتصادی 
محســوب می شــود، امیدواریم این نمایشــگاه 
موجب همگرایی، هماهنگی و مشــارکت فعالان 
اقتصــادی، تولیدکننــدگان، صادرکننــدگان و 
بازرگانان و موجب رشد اقتصادی کشور و منطقه 

و جهان شود.
  ایران تحریم ناپذیر است

وی افزود: این نمایشــگاه نشان دهنده آن است 
که ایــران تحریم ناپذیر اســت و هرگز تحریم ها 
در این کشــور با اراده پولادیــن مردم به نتیجه 
نرســیده و پــس از این هم به نتیجــه نخواهد 
رسید.طرح های شیطانی منزوی کردن ایران به 
 نتیجه نرســیده و بعد از این هم هرگز به نتیجه 

نخواهد رسید.
آیت ا... رئیســی خاطر نشــان کــرد: جمهوری 
اســامی ایران با ذخایر مادی و معنوی و نیروی 
انسانی کارآمد و با اراده و با ابتکارات و خاقیت ها 
و با بهره مندی از فناوری های نوین می تواند در 
عرصه هــای مختلف برای دنیــا نوآوری هایی را 

داشته باشد و به جهان عرضه کند.
   تحریم نوعی جنگ است

رئیس جمهور بیان کرد: خداونــد همه امکانات 
را به صورت عادلانه در اختیار بشــر قرار داده و 

می توان با فکر و اندیشه، همکاری و همگرایی و 
هم اندیشــی، نیاز ها را مرتفع کرد و او را به نقطه 
کمال و رفاه رساند؛ اما متأسفانه جریان تحریم ها 
نمادهای ظلم به دولت ها و ملت هاست، نه فقط 
ظلم به یک ملت بلکه ظلم به تمام ملت هاست.

آیــت ا... رئیســی تأکیــد کــرد: اگر بــا ایجاد 
و  هــدف  بــه  رســیدن  از  را  ملتــی   تنگنــا 
دســتیابی به امکانــات محروم کــرد، این ظلم 
 به یــک اقلیم نیســت بلکــه به همــه ملت ها 
و اقلیم هاست.رئیس جمهور تحریم را نوعی جنگ 
دانســت و گفت: اما نه جنگ نظامی، جنگی که 
با این ابزار ملتی را از آنچه می تواند به آن دست 
یابــد، محروم کند.در جنــگ اراده ها ملت ایران 
اراده کرد که با توکل بر خدا و با اتکا به داشته ها 
و توانایی های ملی، تحریم ها را پشت سر بگذارد؛ 
به نحوی که نه ما بلکه ســخنگوی کاخ ســفید 
اعام کند فشــارهای حداکثری بــه جمهوری 

اسامی مفتضحانه شکست خورده است.
  با ترور دانشمندان نمی توانند دانش بومی را 

از ما بگیرند
وی بیــان کرد: غــرب تاش می کنــد که ما و 
منطقه به فناوری های نوین دســت پیدا نکنیم و 
اگر به این فناوری دست یافتیم، نقطه اصلی در 
دست خودشان باشــد که بتوانند به سلطه گری 
ادامــه دهند؛ امــا به لطف خداونــد متعال و به 
برکت نیروهای جوان و دانشــمند ما بســیاری 
از دانش ها در کشــور ما بومی شده است. امکان 
اینکه بتوانند دانش بومی را از کشــور ما حتی با 
ترور دانشمندان، از کشور خارج کنند امکان پذیر 
نیست. رئیس جمهور تأکید کرد: تصور نکنند اگر 
چند دانشــمند و متخصص را تحت فشــار قرار 
دهنــد می توانند ما را از نوآوری و دســتیابی به 
فنــاوری نوین بازدارند هرگز ایــن طور نخواهد 
شد. آنجا که دشمن بیشترین فشار را برای عدم 

دستیابی ما به دانش اعمال می کند ما بیشترین 
موفقیت را کســب کرده ایم. بــه عنوان مثال در 
صنایع هســته ای و نظامی فشار آوردند که ما به 
فناوری نوین دســت پیدا نکنیم، اما بیشــترین 
موفقیت ما در صنایع نظامی و هســته ای اتفاق 

افتاده است.
  قدرت تولید و صادرات کمتر از قدرت نظامی 

نیست
آیت ا... رئیســی در ادامه قدرت نظامی را بسیار 
مهم دانســت و گفت: توانایی به همراه دارد اما 
قدرت تولید و صادرات کمتــر از قدرت نظامی 
نیســت. آنچه می تواند کشوری را در کنار تولید 
قدرت نظامــی، قدرتمنــد کند قــدرت تولید 
و اقتصــاد و توانایی بــرای صادرات اســت. به 
تولیدکنندگان تأکید می کنم که امروز شــما در 
جایگاه تولید قدرت قرار دارید و صادرکنندگان 
ما نیــز با صادرات برتر خود برای کشــور تولید 

قدرت می کنند.
  رونمایی از توانمندی ها، ارتباط دولت ها و 

ملت ها و مردم با یکدیگر را رقم می زند
وی این نمایشــگاه را موجــب امیدآفرینی برای 
ملــت ما و مردم منطقه برشــمرد و عنوان کرد: 
ایــن امید ایجاد می شــود که ما حتمــاً توانایی 
انجــام کارهای بزرگ را داریــم. من در پایان به 
این نکته اشاره می کنم که ایران اسامی با توجه 
به جایگاهی که در آن واقع شده، خط ترانزیتی 
اســت؛ ما دریای خزر در شمال و خلیج فارس و 
دریــای عمان را در جنــوب داریم و به اقیانوس 
هند متصلیم؛ خط ترانزیتی به صرفه، مطمئن و با 
زمان عبور بسیار محدود می تواند زمینه ای برای 

حمل و نقل و جابجایی کالا باشد. 

تولیدکننــدگان،  کارفرمایــان،  رئیس جمهــور 
مهندســان و کارگران را افســران و ســربازان 
خط مقدم جبهه مقابلــه باتحریم های آمریکا و 
دیگر دشــمنان ایران و انقاب اســامی معرفی 
و خاطرنشــان کرد: این افسران و سربازان خط 
مقدم جبهــه مقابله بــا تحریم ها توانســته اند 
در عرصــه تولید، اقتصاد و فنــاوری به گونه ای 
عمل کنند که امــروز به جرأت می توان ایران را 

کشوری فناور و پیشرفته نامید.
آیت ا... رئیســی با اشــاره به اینکــه برای رونق 
فعالیت های اقتصادی و جلوگیری از خام فروشی 
به ایجاد زنجیره کامــل تولید نیاز داریم، گفت: 
ایجاد زنجیــره کامــل تولید، عاوه بــر ایجاد 
اشــتغال، و ارزش افــزوده بالاتــر می توانــد به 
خــود تولید نیز رونق و تنوع بیشــتر ببخشــد 
و امکانــات و ظرفیت هــای محقق کــردن این 
 هدف از مــواد اولیه مورد نیاز تــا دانش و علم 
و نیروی انســانی متخصــص و کارآمد کاما در 

کشور وجود دارد.
رئیس جمهــور با بیــان اینکه در نمایشــگاهی 
کــه اکنون افتتاح می شــود تولیــدات متنوع و 
دســتاوردها و توانمندی هــای متعــددی ارائه 
شــده اســت، ایــن محصــولات را بخشــی از 
توانایی هــای امــروز جمهوری اســامی ایران 
دانســت و از همه کســانی که در این نمایشگاه 
 حضور دارند خواســت کــه موضــوع مذاکره،
 تنظیــم و انعقــاد قــرارداد و دیگــر اقدامات 
 لازم بــرای تجــارت و تولیــد را بــا جدیــت 
پیگیری کننــد تا در زمان برگزاری نمایشــگاه 
ایــران،  صادراتــی  توانمندی هــای   هفتــم 
ببینیم که گام های بلندی در این مسیر برداشته 

شده است.

رئیسجمهور:

 تحریم نوعی جنگ است

تســنیم- ناصــر کنعانی، ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
کشــورمان اقدام سه کشور آمریکا، انگلیس و کانادا در اعمال 
تحریم هایی علیه برخی اشــخاص حقیقی و حقوقی نیروهای 
مســلح جمهوری اســامی ایران، همچنین قطعنامه پارلمان 
اروپا و طرح ادعاهایی علیه کشــورمان را به شدت محکوم کرد 
و افزود: ظرفیت های نظامی جمهوری اسامی ایران متناسب 
با نیاز آن در تأمین امنیت و منافع ملی، حفاظت از حاکمیت 
و تمامیــت ســرزمینی و دفاع مشــروع و بازدارنده در مقابل 
هرگونه تهدید و تجاوز خارجی اســت و جمهوری اســامی 
ایران از شــرکای مهم جامعه جهانی در تأمین صلح و امنیت 
 منطقه ای و بین المللی و مبارزه با تروریســم بین المللی است.

ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی تصریح کرد: توسل به ابزار 
تحریم علیه ظرفیت های دفاعی جمهوری اسامی ایران نه تنها 
خللی در عزم و اراده دولت و مردم ایران در افزایش اقتدار ملی 
با هدف دفاع مشروع و قاطع از حاکمیت و تمامیت سرزمینی 
و امنیــت و منافع ملی ایران ایجاد نمی کنــد، بلکه به خاف 
میل تحریم کنندگان، تحریم ها را به فرصتی برای خودکفایی 
و خوداتکایی در تقویت و توسعه ظرفیت دفاعی و نظامی ایران 

تبدیل کرده است.

کنعانــی از رویکرد دوگانــه پارلمان اروپــا در موضوع حمله 
رژیم صهیونیستی به مقر دیپلماتیک جمهوری اسامی ایران 
در دمشــق و دفاع مشروع ایران شــدیداً انتقاد کرد و گفت: 
جای تأســف اســت که پارلمان اروپا در قطعنامه  خود نسبت 
بــه اقدام متجاوزانه و ناقض قوانیــن و حقوق بین الملل رژیم 
صهیونیســتی به مقر دیپلماتیک ایران و شهادت مستشاران 
رسمی ضدتروریست ایرانی، صرفاً به ابراز تأسف بسنده کرده 
اســت، اما اقدام مشروع ایران علیه رژیم یادشده در چارچوب 

حق ذاتی دفاع مشروع را شدیداً محکوم می کند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تأکید کرد: چرا پارلمان اروپا 
از پرداختن به منشــأ و عامل اصلی بــروز تنش و ناامنی در 
منطقه که ریشــه در اشــغالگری و رویکرد جنایتکارانه رژیم 
صهیونیســتی اسرائیل در کشــتار مردم فلسطین و نیز نقض 
مکرر قوانین و حقوق بین الملل توســط این رژیم جعلی دارد، 
طفره می رود و در مقابل همســو با سیاست آمریکا از رژیمی 
حمایت می کند که اصل و اساس ناامنی و تنش در منطقه در 

طول هشت دهه متمادی است.
  آمریکا و برخی کشــورهای اروپایی اصرار دارند که در 

مسیر غلط تاریخ حرکت کنند

کنعانی همچنین با روشــن و شــفاف توصیف کردن سیاست 
و مواضــع اصولی جمهوری اســامی ایــران در قبال بحران 
اوکرایــن و بــا رد مجــدد ادعاهــای مربوط به اســتفاده از 
تســلیحات ایران در جنگ اوکراین، تأکید کــرد: اگر آمریکا 
و اروپا عزم صادقانه ای داشــته باشــند، جنــگ در اوکراین و 
جنگ علیه غزه در ســریع ترین زمان ممکــن خاتمه خواهد 
یافت، اما آمریکا و برخی کشــورهای اروپایی اصرار دارند که 
در مســیر غلط تاریخ حرکت کننــد و به  جای کمک به توقف 
 جنگ، بــر آتش آن بیفزایند و وقت خود را مصروف اتهام زنی 

به دیگران کنند.
وی تأکید کرد: بســیاری از ملت هــا و دولت ها به خصوص در 
منطقه غرب آســیا دیگر هیچ امید و اعتقادی به نقش آمریکا 
و متحــدان اروپایی آن در کمک به برقراری ثبات و امنیت در 
منطقــه ندارند. کنعانی اضافه کرد: ایــن دولت و مردم ایران 
هستند که باید از آمریکا و اروپا به دلیل نقض توافق هسته ای 
و ایفای نقش مخرب در ثبات و امنیت پایدار در منطقه سؤال 
و طلبکاری کنند، نه اینکه این دولت های ناقض عهد و پیمان، 
خود را جای طلبکار و مدعی بنشانند و به گستاخی بر فهرست 

تحریم های ظالمانه علیه مردم ایران بیفزایند.

وی ادامه داد: اگر رشــادت و جانفشــانی ســپاه پاســداران 
و مستشــاران شــهید ضدتروریست ســپاه در منطقه نبود، 
تروریســم داعشی تا پشــت درب پارلمان اروپا و قلب آمریکا 
نفــوذ کرده بود و امنیــت منطقه و جهــان را بیش از پیش 
تهدیــد می کرد، حال چگونه پارلمان اروپا وقیحانه خواســتار 
گنجاندن تنها نیروی واقعی ضدتروریســم جهان در فهرست 
تروریســم می شود؟ سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پایان بار 
دیگر تأکید کرد: تکرار رویکردهای غیرقانونی و اشتباه توسل 
به ابزار تحریم و فشــار از ســوی آمریکا و تبعیت برخی دول 
اروپایی از واشنگتن، هیچ حق و مشروعیتی برای ادعاهای آنها 
از منظر حقوقی و بین المللی ایجاد نمی کند و آنها باید زمانی 
پاســخگوی این ادعاها و اقدامــات ظالمانه خود علیه دولت و 

مردم ایران باشند.

مهر، حجت الاسام غامحسین محسنی اژه ای، رئیس قوه 
قضاییه طی سخنانی در در دیدار اعضای ستاد بزرگداشت 
ســالگرد شهادت استاد شهید مطهری، ضمن گرامیداشت 
ایام سالگرد شهادت عامه شهید مطهری و همچنین روز 
معلم اظهار کرد: شهید مطهری شخصیتی دارای ایده های 
نو و مکتب فکری بود و افکارش جهان شمول و مختص و 
قابل استفاده برای همه طبقات و اقشار بود. پدر من نیز که 
یک کشــاورز روستایی بود در محیط زندگی خود با وجود 
فقدان وســایل ارتباط جمعی، آثار شهید مطهری را تهیه 

و مطالعه کرده بود.
  شهید مطهری درد دین و مردم را داشت

رئیــس قــوه قضاییه در ادامه بــا تبیین و تشــریح ابعاد 
شخصیتی و علمی شــهید مطهری، گفت: شهید مطهری 
به واقع کلمه روشــنفکر و عارف بود و در برابر مخالفین و 
کســانی که دارای نقطه نظرات متفاوت بودند با سعه صدر 
و حســن خلق رفتار می کرد و ســعی داشــت همه اقوال 
را اســتماع کنــد، اما در میدان مباحثــه، جدی و قوی و 

زمان شناس و مخاطب شناس بود.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: شهید مطهری درد دین و 
مردم را داشــت و این امر از ناحیه او منحصر به جغرافیای 
ایران نبود؛ شــهید مطهری در مقطعی موضوع حمایت از 
فلسطین و مقابله با رژیم متجاوز و غاصب صهیونیستی را 
مطرح کرد که شــاید هنوز چنین تفکری در جهان اسام 
و در میان آزادی خواهان دنیا نضُج و استحکام نیافته بود.

رئیس عدلیه اظهار داشــت: شــهید مطهــری با تحجر و 
خرافات و التقاط و انحراف، ســتیز داشت و پهلوان میدان 
مبارزه با متحجرین، التقاطی ها و معاندین و مارکسیست ها 
بود و زمانی که دشمنان پی بردند توانایی رویارویی فکری 
و کامی با شهید مطهری را ندارند، دست به ترور او زدند. 
در واقع دشمنان فهمیدند که مطهری علیه مطامع دنیوی 
آنهاســت و خریدنی و قابل نفوذ نیست، لذا تنها راه را در 

ترور این شخصیت والامقام دیدند.
حجت الاســام محســنی اژه ای بیان داشــت: امروز باید 

پاســدار ارزش هایی باشیم که شهید مطهری جان خود را 
در راه آن هــا فدا کرد؛ ایشــان در برابر انحــراف و التقاط 
و تحجر و خرافات و ترویج ضدارزش ها، ســینه سپر کرد 
و مجاهدانه بــه تبیین گری علیه ایــن مقولات پرداخت؛ 
مــا نیز امروز باید همین مســیر مســتقیم را ادامه دهیم 
و اجــازه ندهیم ایــن امور مذموم در جامعــه رواج یابند. 
بیــش و پیش از همــه، ما کارگزاران نظام در این راســتا 
 مســئولیت و وظیفه داریم و باید تدابیری اتخاذ شود که 
اندیشه های شهید مطهری در کلیه دستگاه های حکومتی، 

ساری و جاری شود.
رئیس دستگاه قضا افزود: امروز یکی از مسائل مهم کشور 
و مردم ما، مقوله عفاف و حجاب اســت؛ شــهید مطهری 
شخصیتی اســت که در این زمینه حرف برای گفتن دارد 
و نقطه نظراتش در این حوزه بسیار اثرگذار و راهگشاست؛ 
لذا باید از اندیشــه شــهید مطهری در این بخش استفاده 

تمام و کمال شود.
  رویکرد سلبی هم در محل خودش باید به کار گرفته شود

رئیس عدلیــه در بخش دیگری از اظهاراتش تصریح کرد: 
باید توجه داشت که برخی مسائل نیازمند کار فرهنگی و 
اقناعی و تبیینی است و صرفاً نمی توان با رویکرد سلبی و 
امنیتــی، در قبال آن ها عمل کرد؛ در عین حال باید توجه 
داشــت که رویکرد سلبی هم در محل خودش باید به کار 
گرفته شــود و در مواردی اتخاذ چنین رویکردی نیز لازم 
اســت، اما چنانچه از مقولات فرهنگی و تبیینی در قبال 
برخی مسائل غفلت شود، کار ناقص می ماند و این نکته ای 
است که ما کارگزاران نظام همواره باید مدنظر قرار دهیم.

رئیس قوه قضاییه با اشاره به نقطه نظرات فقهی و حقوقی 
و قضایی شــهید مطهری گفت: شــهید مطهری در حوزه 
مقولات فقهــی و حقوقی و قضایی نیز دارای نقطه نظراتی 
بودند که متأسفانه کمتر به این مقوله پرداخته شده است 
و شــاید در این زمینه کوتاهی و غفلت از ما و شما اعضای 
ســتاد بزرگداشت شــهید مطهری بوده است؛ ما آمادگی 
داریم که نماینده ای را برای عضویت در این ســتاد معرفی 
کنیم و هر چه بیشــتر از آرا و اندیشه های شهید مطهری 

برای پیشبرد امور خود وام بگیریم.
  با برگزاری دادگاه های علنی )به استثنای مواردی که 

قانون اساسی منع کرده است( کاملًا موافق هستیم. 
قاضی القضات در ادامه این نشســت با اشــاره به پیشنهاد 
مطرح شــده از جانب علی مطهری مبنی بر به کارگیری 
مجازات »تشــهیر« در قبال مرتکبان جرایم خشن، گفت: 
در ابتــدا باید تأکید کنم که قوه قضاییه و شــخص من با 
شفافیت و برگزاری دادگاه های علنی )به استثنای مواردی 

که قانون اساسی منع کرده اســت( کاماً موافق هستیم. 
مجدانه معتقدیم کــه باید برخورد بازدارنده ای را در قبال 
متعرضان به جان و مال و عرض مردم و بیت المال صورت 
داد؛ اگــر چه بــر انجام اقدامات و برنامه های آموزشــی و 
بازاجتماعــی کردن مجرمین و محکومیــن تأکید داریم، 
اما بر ایــن مقوله نیز اصرار داریم کــه نمی توان امنیت و 
آرامش مــردم را رها کرد و اجازه داد هر کس دســت به 

هر کاری بزند.
 عناصر اصلی که برای جامعه مضر هستند نباید مشمول 

ارفاق شوند
رئیس قــوه قضاییه تصریح کرد: یکی از اقدامات بازدارنده 
در قبال مجرمین، معرفی و شناســاندن آن ها به جامعه به 
عنوان یک مجرم است؛ در اثر این اقدام، نوعی بازدارندگی 
در خود فرد مجرم ایجاد می شود تا به سمت جرم و جنایت 
نرود و حتی خانواده او نیز به کمک جامعه و دستگاه های 
مسئول می آید. در عین حال باید توجه داشت که همه قوا 
و دستگاه های حکومتی از جمله قوه قضاییه باید ملتزم به 
قانون باشــند و در حال حاضر قانون به ما اجازه این امر را 
نداده اســت. البته برخی اشخاص می گویند اگر به مجلس 
برویــم، این موارد را به قانــون تبدیل می کنیم؛ ما در قوه 
قضاییه از این امر استقبال می کنیم و حتی پیشنهاداتی را 
در برخی از این موضوعات داشتیم و داریم. تأکید می کنم 
که هر موردی که به قانون تبدیل شــد قوه قضاییه ملتزم 

به انجام آن است.
رئیس دســتگاه قضا افزود: نمی خواهم بگویم همه موارد، 
اما برخی مــوارد را که برای جامعه مضر هســتند تأکید 
داریم کــه مرتکبین آن ها در زندان بمانند و به تناســب 
جرم شــان و وفق قانون، مجازات ســنگین تر شوند. البته 
افرادی نیز ممکن است فریب خورده باشند و اظهار ندامت 
کننــد و حتی اگر به زندان بروند و یا در زندان بمانند نیز 
تبعات بدتری متوجه آن ها باشــد، تأکیــد ما در این گونه 
موارد اعمال ارفاقات قانونی اســت؛ اما تأکید مؤکد داریم 
عناصر اصلی که برای جامعه مضر هســتند نباید مشمول 

ارفاق شوند. 
رئیــس عدلیه با اشــاره بــه مقوله ســرعت در مجازات 
مجرمیــن به ویژه مرتکبین جرایم خشــن نیــز گفت: ما 
صددرصــد معتقد به لحاظ ســرعت در مجازات مجرمین 
به ویژه مرتکبین جرایم خشن هســتیم؛ البته در مواردی 
برای اجرای این مهــم، با محدودیت هایی به جهت نیرو و 
حتی زمان بندی های قانونی مواجه ایم. باید تأکید کنم که 
در سند روزآمدشــده تحول قضایی نیز برای برخی از این 
امور پیش بینی هایی شده است و سند مزبور این انعطاف و 

قابلیت را برای اصاح و تکمیل شدن نیز دارد.

سخنگویوزارتامورخارجه:

توسلبهابزارتحریمخللیدرعزمایرانایجادنمیکند

رئیسقوهقضاییه:

بایدبرخوردبازدارندهایدرقبالمتعرضانبهجانومالمردمداشت

امیرعبداللهیاندرتماستلفنیباهمتایپرتغالی:
رژیم صهیونیستی عامل ریشه ای تمام تنش ها و 

وخامت اوضاع در منطقه است
 

ایرنــا- پائولو رانــگل، وزیر 
امــور خارجه جدیــد پرتغال 
در تمــاس تلفنی با حســین 
امیرعبداللهیــان، وزیــر امور 
خارجه کشورمان در خصوص 
اوضاع  و  دوجانبه  مناســبات 
تحولات  به خصــوص  منطقه 
فلسطین به گفت و گو و تبادل 

نظر پرداخت.
وزیر امور خارجه کشــورمان تشــکیل دولت جدید پرتغال و انتصاب 
پائلــو رانگل به عنوان وزیر امور خارجه جدید این کشــور را تبریک 
گفت و به سابقه روابط خوب و دیرینه فی مابین دو کشور اشاره کرد.
امیرعبداللهیــان بار دیگر بر ضرورت پایان جنگ و نسل کُشــی رژیم 
صهیونیســتی در غزه و احترام به حقوق مردم مظلوم فلسطین تأکید 
کــرد و رژیم صهیونیســتی را به عنوان عامل ریشــه ای تمامی این 

تنش ها و وخامت اوضاع در منطقه دانست.
پائلو رانگل وزیر امور خارجه پرتغال نیز بر ضرورت برقراری آتش بس 
فــوری در غزه تأکید کــرد و افزود: دولت پرتغال از تشــکیل دولت 
مستقل فلسطینی حمایت می کند و خواستار تاش تمامی کشورهای 

منطقه برای کاهش تنش ها در منطقه است.
طرفیــن آخرین دیدگاه های خود را در مورد کشــتی توقیف شــده 

اسرائیلی حامل پرچم پرتغال تبادل کردند.
امیرعبداللهیان در این ارتباط اظهار داشــت: موضوع انســانی رهایی 
خدمه کشــتی، مورد توجه جدی ماســت و به سفرایشان در تهران 

دسترسی کنسولی، آزادی و  تحویلشان را اعام کرده ایم.

تأکید وزیر دفاع بر همکاری با هند
 در مقابله با داعش در منطقه

تسنیم- امیر محمدرضا آشتیانی، وزیر دفاع جمهوری اسامی ایران 
در حاشیه اجاس شــانگهای در آستانه قزاقستان با دبیر کل وزارت 

دفاع هند دیدار و گفت وگو کرد.
امیــر آشــتیانی در دیدار با دبیــر کل وزارت دفاع هند با اشــاره به 
اشــتراکات تمدنی، تاریخی و فرهنگی بر ضرورت رایزنی در خصوص 
موضوعات دوجانبه، منطقه ای و بین المللی میان دو کشور تأکید کرد.
وزیر دفاع ایران با اشــاره به واقع شــدن دو کشــور در یک منطقه 
راهبردی اظهار داشــت: ظرفیت های متعدد همکاری تهران و دهلی 
نو می تواند در برقراری صلح و امنیت در منطقه حساس غرب آسیا و 

شبه قاره هند به کار گرفته شود.
وزیر دفاع ایــران با توجه به تحرکات داعــش در منطقه بر ضرورت 
همکاری مشترک جهت پیشگیری از قدرت گیری این گروه تروریستی 

و نیز رایزنی در خصوص تحولات منطقه افغانستان تأکید کرد.
امیر آشــتیانی با اشــاره به اهمیت همکاری های دفاعی و نظامی دو 
کشــور در برقراری ثبات و امنیت در منطقــه آمادگی خود را جهت 
توســعه همکاری های دفاعی و نظامی میان دو کشور با طرف هندی 

در حوزه های مختلف اعام کرد.
دبیــر کل وزارت دفاع هند نیز در ایــن دیدار ضمن ابراز همدردی و 
تسلیت شهادت مستشاران نظامی جمهوری اسامی ایران در سوریه 

بر ضرورت برقراری امنیت و وآرامش منطقه تأکید کرد.
وی با اشــاره به حوزه تمدنی مشترک دو کشــور بر ضرورت توسعه 
همکاری های اقتصادی و زیرســاختی به ویژه مشــارکت دهلی نو در 
پروژه بندر چابهار تأکید کرد. دبیر کل وزارت دفاع هند با اشــاره به 
اهمیت همکاری های دفاعی دو کشور بر ضرورت توسعه هرچه بیشتر 
مناسبات فی مابین در حوزه های دریایی، شرکت در رزمایش دریایی، 

تحقیقات دفاعی، آموزشی و تبادل دانشجو تأکید کرد.

عضوکمیسیونامورداخلیوشوراهایمجلس:
 بلندتر شدن دیوار بی اعتمادی نتیجه سیاست های 

اتحادیه اروپا در قبال ایران است
ایسنا- محمدحســن آصفری، عضو کمیسیون امور داخلی کشور و 
شــوراها و نماینده اراک در مجلس شــورای اســامی در واکنش به 
ادعای مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا درباره دستیابی اعضای 
این اتحادیه به یک توافق سیاسی در زمینه اعمال تحریم های پهپادی 
و موشــکی علیه جمهوری اســامی ایران اظهار کرد: برای اتحادیه 
اروپــا جای تأســف دارد که درحالی که بیــش از ۶ ماه از جنگ غزه 
می گــذرد هیچ موضع گیری در خصوص حمایت از مردم بی گناه غزه 
انجام نمی دهد یا در قبال جنایاتی که جریان تکفیری ها و داعش در 
عراق و سوریه و جاهای دیگر انجام دادند و همچنین اتفاقاتی که در 
میانمار انجام شــد و مردم بیگناه و مســلمان و غیر مسلمان از بین 
رفتند، اتحادیه اروپا هیچ اعتراضی انجام نداد و اخیراً مسئول سیاست  
خارجی اتحادیه اروپا پس از پاسخ جمهوری اسامی ایران به یکی از 
جنایات رژیم صهیونیستی در خصوص اعمال تحریم های جدید علیه 

جمهوری اسامی ایران اظهاراتی را مطرح کرده است.
وی بــا بیان اینکه اگر این تحریم ها کار ســاز بود، امروز مشــارکت 
مردم را پای صندوق های رای نداشــتیم، تأکید کــرد: اتحادیه اروپا 
باید متوجه باشد که جمهوری اسامی ایران اجازه نخواهد داد کسی 
مثل رژیم جعلی صهیونیســتی بخواهد بــه خاک ایران تجاوز کند و 
ساختمان کنســولگری ایران در دمشق را مورد تعرض قرار دهد؛ ما 
منتظر بودیم اتحادیه اروپا و مســئول سیاســت  خارجی اروپا درباره 
اقدامی که رژیم صهیونیســتی انجام داد اعتراضی داشــته باشند اما 
چنین اتفاقی رخ نداد؛ زمانی که آنها نســبت بــه این اقدام جنایت 
کارانه اعتراضی نمی کنند، قرار نیســت که جمهوری اســامی ایران 

نیز ساکت بنشیند.
این نماینده مجلس با اشــاره به عملیــات »وعده صادق« جمهوری 
اســامی ایران در پاســخ به جنایات تروریســتی رژیم صهیونیستی 
در حمله به کنســولگری ایران در دمشــق گفــت: اقدامی که ایران 
در عملیــات وعده صادق انجام داد، در پاســخ بــه جنایاتی بود که 
رژیم صهیونیســتی مرتکب شــده بود و اینکه امــروز اتحادیه اروپا 
بیایــد بجــای اینکه متخلف را که رژیم صهیونیســتی اســت مورد 
بازخواســت قرار دهند، دوباره از تحریم هــای جدید علیه جمهوری 
 اســامی ایران صحبت می کند، غیر از اینکه دیوار بی اعتمادی میان

 ایــران و اتحادیه اروپــا را بلندتر و مانع ذوب شــدن یخ های روابط 
 میــان ایــران و اتحادیــه اروپا می شــود، خروجی دیگــری در پی 

نخواهد داشت.
آصفری با بیان اینکه اقدام آنها مطمئناً در اقدامات جمهوری اسامی 
ایران در خودکفایی نیروهای مســلح در زمینه موشــک ها و پهپادها 
تاثیری نخواهد گذاشــت، تصریح کرد: اعتقاد دارم که رفتار اتحادیه 
اروپا رفتاری دوگانه است؛ چراکه در مقابل جنایات رژیم صهیونیستی 
در جاهای دیگر ســاکتند اما در قبال پاســخ ایــران این گونه رفتار 
می کننــد. البته رفتار آنها به این جهت اســت که امروز بســیاری از 
سیاســت مداران اروپایی یا عضوی از جریان صهیونیســت ها به شمار 
می روند یــا اینکه از حامیان آنها هســتند و بخشــی از هزینه های 
تبلیغاتــی آنهــا را در انتخابات های مختلف صهیونیســت ها تأمین 
می کند و توقعی از آنها وجود ندارد اما رفتارهای دوگانه آنها به غیر از 
اینکه حقوق بشــر و منشور ملل متحد را زیر سؤال می برد، نتیجه ای 

در پی ندارد.

منتخبمجلسدوازدهم:

مجلسدوازدهمازنظر
نگاههایسیاسیمتنوعو

متکثراست
 

ایرنا- حمیدرضــا حاجی بابایــی، منتخب مردم همــدان در مجلس 
دوازدهم اقتصاد و تولید را اولویت اول مجلس دوازدهم دانست و گفت: 
در حالی مجلس دوازدهم آغاز به کار می کند که شــعار ســال»جهش 
تولید با مشــارکت مردم« نام گذاری شده، بنابراین مسئله اقتصاد مردم 

باید موضوع اول کشور باشد.
وی با بیان اینکه رفع تورم، تنها با مشارکت مردم و مردمی کردن اقتصاد 
کشور محقق می شود، اظهار کرد: در برنامه  هفتم به دنبال مردمی کردن 
اقتصاد هســتیم و مجلس آینده هــم باید آن را دنبال کند، ضمن آنگه 
گام های مهمی  را برای مردم برداشــتیم و امیدواریم سال ۱۴۰۳ سال 

رفع مشکات تورم و گرانی ها باشد.
منتخب مردم همدان در مجلس دوازدهم درباره تعامل دولت و مجلس 
در سایه وحدت، گفت: در مجلس ســایق و نحله های گوناگون وجود 
دارد که نمی توان آن را نادیده گرفت؛ چرا که همه نحله ها و جریان های 
سیاســی باید در جای خود نقش آفرینی کنند اما نکته مهم این اســت 
که در برآینــد نحله های گوناگون مجلس باید یــک وحدت برای رفع 

مشکات کشور بوجود بیاید.
حاجــی بابایی اظهــار کرد: مردم مــا یکپارچه اند و همــواره با وجود 
 همــه مشــکات در صحنه هــا حضــور دارنــد بنابراین بایــد بدون 
حاشــیه مجلس قدرتمندی را داشته باشــیم چرا که نقش نمایندگان 

کلیدی است.
وی درباره آرایش سیاسی در مجلس آینده، گفت: نحله های گوناگون و 
جدیدی وارد مجلس شدند و مجلس دوازدهم از نظر نوع نگاه متنوع و 
متکثر است و هرکدام از نمایندگان ایده و تفکری در اداره کشور دارند 

و نظرات آنها می تواند به وحدت و یکپارچگی کمک کند.
بر اســاس این گزارش، انتخابــات دوازدهمین دوره مجلس شــورای 
اســامی ۱۱ اسفند ۱۴۰۲ برگزار شــد و از میان کاندیداهای حاضر در 
عرصه رقابت ۲۴۵ نفر به مجلس راه یافتند و سرنوشــت ۴۵ کرســی 
باقی مانده در دور دوم انتخابات که در ۲۱ اردیبهشــت برگزار می شود، 

روشن خواهد شد.
طبق اعام وزارت کشــور تعداد رأی صحیح مأخوذه در حوزه انتخابیه 
تهــران ۱ میلیون و ۵۶۹ هزار و ۸۵۷ رأی بود از بین نامزدها تعداد ۱۴ 
نفر به طور مستقیم وارد مجلس شدند و ۳۲ نفر دیگر نیز به مرحله دوم 
انتخابات راه یافتند که برای تصدی ۱۶ کرسی باقی مانده بهارستان در 

۲۱ اردیبهشت به رقابت خواهند پرداخت.
آخریــن جلســه مجلــس یازدهــم ۲ خــرداد تشــکیل و مراســم 
افتتاحیــه مجلــس شــورای اســامی در دوره دوازدهــم، ۷ خــرداد 
 مــاه با حضور مســئولان کشــوری و لشــکری و با پیام مقــام معظم 

رهبری برگزار می شود.
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 هفتــه کارگر آغــاز شــده و روز جهانی کار و 
کارگــر12 اردیبهشــت ماه اســت. هفته ای که 
قطعاً در کنار وعده های فروان تلاش می شــود 
از رفاه کارگران صحبــت به میان بیاید. رفاهی 
که باید در سیاســت گذاری کلان، ریل گذاری و 
به اســتان ها ابلاغ گردد. درباره وضعیت جامعه 
کارگــری به آمــار و اطلاعات رئیس شــورای 
هماهنگی دســــتگاه های اجرایی تابعه وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در اســتان فارس 
کــه روز جمعه بیــان شــد، می پردازیم. وحید 
خداپرست اظهــار کرد: فارس در ســال 1401 
در صحت ســنجی وضعیت اشتغال کشور رتبه 
نخســت را کســب کرد و در کل شاخص های 
اشتغال در زمره استان های برتر بودیم که پس 
از بررســی ها در ســال 1402 هم همین رویه 

انتظار است.
خداپرست با بیان اینكه فارس در بین استان های 
هم تراز بــــا پیش بینی ایجاد اشــــتغال بیش 
از 50هزار نفر در ســال در جایگاه نخســت قرار 

داشــــته، گفــت: اولویت، سیاســت و راهبرد 
اشتغال ســــال 1403 اســتان فارس براساس 
هدایت فارغ التحصیلان دانشگاهی به سوی بازار 
کار تنظیم شــده که نیاز است همه دستگاه های 
اجرایی اســتان در این مســیر همكاری لازم را 
داشــته باشــند. اما نایب رئیس کانــون انجمن 

صنفی کارگری کشور گفت: مهم ترین خواسته ای 
که جامعه کارگری دارد این اســت که براساس 
واقعیت هــای جامعه افزایش حــق و حقوق آنها 
اتفاق بیافتد و در نهایت امنیت معیشت همراه با 
رفاه کارگری انجام پذیرد. مهران قاسم پور درباره 
درخواســت مهم جامعه کارگری در هفته کار و 

کارگــر تصریح کرد: خواســته  مهمی که جامعه 
کارگری دارد این است که براساس واقعیت های 
جامعــه افزایش حق و حقــوق آنها اتفاق بیافتد 
که امنیت معیشــت همراه بارفــاه کارگر انجام 
پذیرد. مسلماً افزایش حقوق کارگر باید براساس 
تورم باشد. امسال هم شــاهد بودیم بدون آرای 
نمایندگان جامعه کارگــری، تصمیمات مصوب 
شــد و قانون به درستی اجرا نشد. ما هم به این 
موضوع اعتراض داشتیم و این خلاف شورای سه 

جانبه عالی کار بود. 
وی با بیان اینكه کارگر امروز در بحث معیشــت 
واقعاً مشــكل دارد و این موضوع در جامعه های 
کوچک کارگری بیشتر به چشم می خورد، افزود: 
مسئله دیگری که جامعه کارگری دارد این است 
که وقتی کارگر به ســازمان حق بیمه پرداخت 
می کند تا برای آینده اش اندوخته ای ذخیره شود، 
به دلیل وجود سیستم دولتی مدیریت به خوبی 

انجام نمی شود. 
خواهشــی که از سازمان مربوطه داریم و پیگیر 
هستیم اینكه نمایندگان کارگری و کارفرمایی 
 در ایــن موضوع ایفای نقش داشــته باشــند و

 دولــت نقــش خــود را در بحــث شســتا 
)ســرمایه گذاری تأمیــن اجتماعــی( و تأمین 

اجتماعی کم رنگ کند. 
قاســم پور در ادامه به این موضوع اشاره کرد که 
پرداخت پایین دســتمزد به کارگر باعث شده 
کارگر ماهر به شــغل های کاذب روی بیاورد و 
از چرخه تولید خارج شــود. وی با اشاره به حل 
مشــكل مســكن در جامعه کارگری یادآورشد: 
تلاش می کنیــم در کارگاه های بزرگ با کمک 
دولــت بحث تأمین مســكن جامعه کارگری را 
انجام دهیــم و با کمک کارفرمــا و دولت این 
مشــكل را حل کنیم کــه اگر بــرای افزایش 
 حقوق مشــكلاتی داریــم بحث مســكن این

 قشر را حل کنیم. 
وی با اشاره به موضوع رفاهیات کارگری افزود: 
بحث معیشت کارگران آن قدر مشكلات دارد که 
موضوع رفاهیات کارگری در آن گم شده است 
و این مقوله از زندگی کارگران به شكلی حذف 
شده اســت. از اداره کار تقاضا کردیم در بحث 
رفاه کارگــر از ظرفیت های تفریحی که دارد به 

نفع کارگر استفاده کند.

سخنگوی شهرداری شیراز اعلام کرد:
فوت دو کارگر طی حادثه عملیات لوله گذاری دفع 

آب های سطحی توسط پیمانکار

رضا جاویدی، ســخنگوی شهرداری شیراز گفت: طی حادثه در عملیات 
لوله گذاری دفع آب های ســطحی توســط پیمانكار، متأسفانه دو کارگر 

پیمانكار مربوطه فوت کردند.
جاویدی با بیان اینكه این حادثه پیش از ظهر شــنبه 8 اردیبهشت رخ 
داد، افــزود: عملیات لوله گذاری دفع آب های ســطحی در میدان دولت 
ابتــدای بولوار میثم در حال انجام بود که ســه کارگــر پیمانكار طرف 
قرارداد شــهرداری منطقه پنج در حین انجــام عملیات لوله گذاری در 
 پی ریزش جداره مســیر حفاری در هنگام عملیــات خاکبرداری دچار 

حادثه شدند. 
وی ضمن ابراز همدردی و تسلیت به خانواده داغدار کارگران فوت شده، 
اضافه کرد: با حضور به موقع نیروهای آتش نشانی یكی از کارگران، زنده 
از زیر خاک بیرون کشــیده شد؛ اما متأسفانه با وجود انجام عملیات، دو 

کارگر پیمانكار فوت کردند. 
ســخنگوی شهرداری شیراز با ابراز تأسف از وقوع این حادثه، ادامه داد: 
اجساد کارگران فوت شده با نظارت مقام قضایی جهت انتقال به پزشكی 

قانونی تحویل عوامل مربوطه شده است. 
لازم به ذکر اســت که شــهرداری شــیراز در راســتای توسعه شبكه 
دفــع آب های ســطحی، به منظور جلوگیــری از آب گرفتگــی معابر و 
براســاس برنامه ریزی ها و مطالعات انجام شــده، اقدام به اخذ پیمانكار 
 جهــت اجــرای پروژه لوله گــذاری دفــع آب های ســطحی این محل 

کرده است.

معاون نظارت  مالی و رئیس خزانه معین استان 
فارس معرفی شد

 
آیین تودیع و معارفه معاون نظارت مالی و رئیس خزانه معین اســتان و 
معاون توســعه مدیریت و منابع اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان 
فارس با حضور معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری فارس، مدیران 
دستگاه های تابعه استانی وزارت متبوع و ذیحسابان دستگاه های اجرایی 

استان برگزار گردید. 
بنابرایــن گزارش، ســعید تقی زاده به عنــوان معاون نظــارت مالی و 
رئیــس خزانه معین اســتان و محمدمهــدی برنهاد به عنــوان معاون 
 توســعه مدیریت و منابــع اداره کل امــور اقتصــادی و دارایی فارس 

معرفی گردیدند.

پاسخگویی مستقیم مدیران شهرداری شیراز 
به شهروندان در هفته جاری

 
مدیران شــهرداری شــیراز هــر هفته در قالــب پاســخگویی تلفنی 
مدیریت شــهری به شــهروندان از طریق ســامانه ارتباطــات مردمی 
 13۷ در طرح »روی خط شــهر« پاســخگوی مســتقیم شــهروندان 

هستند. 
علی مصلی نژاد، عبدالصالح رســتم زاده و شــهرام سبزیان فرد شهرداران 
مناطق 8، ۹ و 10 شــیراز به ترتیب در روزهای شــنبه، یک شــنبه و 
دوشــنبه 8، ۹ و 10 اردیبهشت ماه پاســخگوی مسائل شهری از طریق 

سامانه ارتباطات مردمی 13۷ خواهند بود. 
در ادامــه پاســخگویی تلفنــی مدیریت شــهری شــیراز به مســائل 
مردمــی؛ علی فراشــاییان و مســعود قــادری شــهرداران مناطق 11 
 و ۶ در روزهــای 11 و 12 اردیبهشــت ماه پاســخگوی شــهروندان 

خواهد بود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
فارس خبر داد: 

حضور قطعی 26 هنرمند و معرفی 30 رشته 
صنایع دستی و هنرهای سنتی فارس در اکسپو تهران

و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل  ثابت اقلیــدی،  محمــد 
صنایع دســتی اســتان فارس از حضــور قطعی 2۶ هنرمنــد و معرفی 
30 رشــته صنایع دســتی و هنرهای ســنتی این اســتان در اکســپو 
 تهــران )نمایشــگاه بین المللــی توانمندی هــای صادراتــی ایــران( 

خبر داد. 
ثابت اقلیــدی با بیان اینكه نمایشــگاه اکســپو تهران از روز گذشــته 
در محــل دائمی نمایشــگاه های بین المللی پایتخت آغــاز به کار کرد، 
افزود: این نمایشــگاه بین المللی از 8 تا 12 اردیبهشــت ماه برپاســت و 
فارس تنها اســتان در کشــور است که با مشــارکت بخش خصوصی و 
در قالــب غرفه ای 102 متری و به صــورت کاملًا تخصصی محصولات و 
 تولیدات صنایع دســتی و هنرهای ســنتی خود را در معرض دید عموم 

قرار می دهد. 
مدیــرکل میــراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان 
فــارس افــزود: در راســتای حمایــت از توســعه و ترویــج و فروش 
صنایع دستی اســتان، تفاهم نامه ای با یكی از شرکت های حوزه اقتصاد 
صنایع دســتی کشور در فارس منعقدشده اســت که در قالب آن زمین 
 نمایشــگاهی به وســعت 102 متر در اختیار هنرمندان صنایع دســتی 

قرارگرفته است. 
وی بابیان اینكه غرفه ســازی، اســكان و ایاب و ذهــاب هنرمندان به 
عهده این شــرکت اســت گفت: از 2۶ هنرمندی که در این نمایشــگاه 
حضور دارند ۶ هنرمند دارای مدرک درجه یک هنری می باشــند و طبق 
برنامه ریزی های انجام شده 30 رشته تخصصی صنایع دستی فارس شامل 
دســت بافته های داری، منبت، معرق، خاتم، تراش سنگ های قیمتی و 
 نیمه قیمتی، مســگری، گره چینی و حصیربافی و ... در این نمایشــگاه 

معرفی می شود. 
به گفتــه ثابت اقلیــدی برای معرفی بیشــتر داشــته های فرهنگی و 
صنایع دستی این استان در نمایشگاه اکسپو تهران، کلیپ های مستند 5 
دقیقه ای و کاتالوگ دوزبانه و مترجمین به زبان های چینی، فرانســوی، 

عربی و انگلیسی و... پیش بینی شده است. 
وی همچنین با اشــاره بــه اینكه تجهیز قســمتی از پاویون جمهوری 
اســلامی هم در اکســپو تهران با المان های صنایع دستی استان فارس 
چون خاتم و منبت است، افزود: بی تردید برگزاری این رویداد بین المللی 
تأثیر بسزایی در معرفی و فروش محصولات صنایع دستی فارس و رونق 

گردشگری استان خواهد داشت.

معاون خدمات شهری شهرداری منطقه شش:
 آب گرفتگی در محدوده منطقه شش نداشتیم

بدیهی معاون خدمات شــهری منطقه شــش گفت: بــا توجه به بارش 
 بــاران رحمت الهی، مشــكل آب گرفتگــی در ســطح منطقه گزارش 

نشده است. 
باتوجه به حضور به موقع نیروهای کشــیک خدمات شهری در محدوده 
منطقه شــش، در پی بارش های اخیر هیچ مــوردی از آب گرفتگی در 

سطح منطقه نداشتیم. 
بدیهی بــا بیان اینكه پیش بینــی اقدامات لازم بــرای لایروبی و نقاط 
حساس معابر انجام شده بود و مشكل خاصی از لحاظ آب گرفتگی معابر 
نداشــتیم، تأکید کرد: اکیپ های خدمات شــهری در هر لحظه آمادگی 

لازم را دارند تا همه از بارش باران رحمت الهی استفاده خوبی ببرند.

هفته کار و کارگر و خواسته مهم؛ 

رفاه در موضوع معیشت گم شده است

دیدار مدیریت شــهری شــیراز و هیئت رئیسه سازمان نظام 
مهندســی فارس برگزار شد. محمدحســن اسدی، شهردار 
شیراز در این دیدار اظهار کرد: شهر شیراز و استان فارس در 
ایام نوروز جزء گردشگرپذیرترین شهر و استان کشور بود که 
خوشــبختانه بدون هیچ حادثه ای باوجود بارش شدید باران، 
ســپری شد. اسدی تصریح کرد: موفقیت های کسب شده در 
شــهرداری شــیراز حاصل تلاش خانواده 13 هزار نفری این 
مجموعه، تیم همدل و متخصص مدیریت شــهری، شورای 

اسلامی این کلان شهر، دستگاه های اجرایی، خدمات رسان و 
نظارتی است و وفاق با نظام مهندسی نیز مرهون این همدلی 
بین مجموعه ای است. وی از مسائلی نظیر کاهش مدت زمان 
و فرآیند صدور پروانه ساختمانی سخن گفت. شهردار شیراز 
همچنیــن بیان کــرد: بیش از دو هزار پروژه در شــهرداری 
شــیراز فعال اســت و هیچ پــروژه تعطیــل و نیمه تعطیلی 
نداریم. اســدی خواســتار همدلی در حفظ عنوان شــیراز؛ 
پایتخت محیط زیست آسیا شد. محمود صفایی، نایب رئیس 
کمیســیون شهرســازی، معماری و هوشمندسازی شورای 
اسلامی شهر شیراز نیز در بخشی از این نشست با بیان اینكه 
اکثر مهندسین شهرداری شیراز در بخش های مختلف عضو 
خانواده بزرگ نظام مهندســی هستند، گفت: نظام مهندسی 

فارس سرآمد نظام مهندسی های سراسر کشور است.
صفایی خاطرنشــان کرد: کلان شــهر شــیراز به لحاظ ارائه 
خدمات فنی و مهندسی نیز ســرآمد و موجب افتخار است. 
وی همچنین بــا تصریح بر این موضوع کــه منافع عمومی 
ســرلوحه کار این نهاد قــرار دارد، عنوان کــرد: نظارت بر 
تخطی کنندگان مسائل فنی از مهم ترین موضوعاتی است که 

باید برای حفظ قداســت مجموعه نظام مهندسی در اولویت 
قرار گیرد. آرش فرج زاده، قائم مقام شهردار شیراز نیز در ادامه 
این نشســت اظهار داشت: بودجه شــهرداری شیراز در سال 
گذشــته و در زمانــی که صحبت از تعریف بســته 50 هزار 

میلیارد تومانی شد، 23 هزار و 500 میلیارد تومان بود. 
فــرج زاده با تصریح بر ایــن نكته که در واقــع دو برابر کار 
یكســال، پروژه در شــهرداری شیراز تعریف شــد، گفت: با 
همكاری شورای اسلامی شــهر شیراز، این مهم محقق و در 
بهمن مــاه 1402 تقریباً نیمی از پروژه هــا افتتاح و عملیات 
اجرایی نیم دیگر پروژه ها آغاز شــد و عملًا شهرداری شیراز 
سال گذشــته با تعامل دستگاه های اجرایی بیش از 80 هزار 
میلیارد تومان پروژه را به سرانجام رساند و یا عملیات اجرایی 

آنها را آغاز کرد.
وی با بیان اینكه امســال هم این مهــم در حال برنامه ریزی 
اســت و به زودی اعلام خواهد شد، از تعریف و تدوین برنامه 
عملیاتی و راهبردی در ســال 1402 و 1404 توسط شورای 
اسلامی شهر و شهرداری شیراز سخن گفت و افزود: 44 پروژه 
کلان در این راستا تعریف شد که بسته محرومیت زدایی نیز 

یكی از مهم ترین این پروژه هاست. فرج زاده همچنین تسهیل 
پاسخگویی به مراجعین شهرداری را از مهم ترین برنامه های 
تعاملی و مشــترک شــهرداری و نظام مهندسی عنوان کرد. 
مهدی قلندری، معاون معماری و شهرسازی شهرداری شیراز 
نیز در ادامه این نشســت تأکید کرد: پروژه های شــهرداری 

شیراز به همت مدیریت مطلوب، فعال است. 
قلندری با اشاره به در خصوص برنامه هایی که توسط معاونت 
متبــوع در بازه زمانی کوتاه مدت، میــان مدت و بلند مدت 
تدوین شــده، سخن گفت. وی همچنین از ارائه آموزش های 
لازم به نیروهای متخصص در شــش ماهه نخست امسال در 
رابطه با نرم افزار جدید نحوه بررســی نقشــه های ساخت و 
تأسیسات خبر داد و گفت: در حال حاضر این مهم به صورت 
ســری انجام می شود که با اســتقرار نرم افزار جدید، آموزش 
به نیروهای متخصص هم در دســتور کار قرار خواهد گرفت. 
رئیس ســازمان نظام مهندسی فارس نیز عملكرد شهرداری 
شیراز در سال گذشــته مبنی بر افتتاح و کلنگ زنی بیش از 
هشــتاد هزار میلیارد تومان پروژه را کاری بســیار سخت و 

تحسین برانگیز عنوان کرد.

شــاید روزی کــه در ایام 
تبلیغ  شــد  اعلام  نــوروز 
اســت  ممنوع  گازی  کولر 
کسی فكرش را هم نمی کرد پشــت این خبر هشدار قبوض 
چنــد میلیونی خوابیده اســت. دو روز پیش امــور انرژی و 
مشتریان شرکت توانیر گفت: تعرفه برق در ایران به 5 اقلیم 
دســته بندی شــده که 4 اقلیم آن گرم و دارای ویژگی های 
خاص بوده و یک اقلیم نیز غیرگرم یا مناطق عادی است که 
بخش عمده ای از جغرافیای کشور را شامل می شود و حدود 
80 درصد مشــترکان را در خود جای داده است. عبدالامیر 
یاقوتی در این باره اظهار داشــت: ما دنبال آن هســتیم که 
فرصت هــا و مؤلفه های مختلــف مصرف بــرق را به خوبی 
شناســایی کنیم و تعرفه های برق به گونه ای طراحی شــود 
کــه هم رفاه و آســایش مردم را تأمین کننــد و هم تأمین 
انرژی مطمئن و پایدار مد نظر قرار گیرد که یكی از مؤلفه های 
مهم مصرف، سامانه های سرمایشی و کولر ها است. وی افزود: 
تعرفه برق در ایران به 5 اقلیم دســته بندی شده که 4 اقلیم 
آن گــرم و دارای ویژگی هــای خاص بوده و یــک اقلیم نیز 

غیرگرم یا مناطق عادی است که بخش عمده ای از جغرافیای 
کشور را شامل می شــود و حدود 80 درصد مشترکان را در 
خود جای داده است. یاقوتی اضافه کرد: مناطق شمال غرب 
و شمال شرق کشور، تهران، زنجان، تبریز، قزوین، اصفهان و 
شــهر های غربی، شیراز و... عمدتاً در این حوزه قرار دارند که 
با توجه به دمای هوا و شــاخص هایی که سطح رفاه را اندازه 
گیری می کنند، همچون حداکثــر دمای مرطوب، کولر های 
آبی می توانند دمای مطلوب بین 21 تا 25 درجه سانتیگراد 
را در بیشــتر ایام در این مناطق تأمین نمایند. مدیرکل امور 
انرژی و مشتریان شرکت توانیر در ادامه تأکید کرد: کولرآبی 
با توجه به میزان مصرف، به عنوان وسیله سرمایشی مناسب 
برای مناطق عادی است. میزان مصرف برق ماهیانه یک کولر 
آبی حدود ۹0 تا 120 کیلووات ســاعت است که این میزان 
مصرف به همراه مصرف ســایر تجهیزات از جمله روشنایی و 
وسایل برقی منزل که مجموعاً حدود 150 تا 180 کیلووات 
ساعت را شــامل می شــود، مصرف برق ماهیانه در ماه های 
گرم ســال را به دامنه 300 کیلووات ساعت که همان الگوی 

مصرف مناطق عادی است، می رساند.
  صرفه جویی ۴300 مگاوات برق از محل افزایش بهره وری 

کولر های آبی
 به گفتــه یاقوتی الگــوی مصرف مناطق عــادی نیز 300 

کیلووات اســت که بیش از ۷5 درصــد جامعه را تحت تأثیر 
قرار می دهد، یعنــی ۷5 درصد جامعه کمتــر از این مقدار 
استفاده می کنند؛ در واقع مؤلفه مصرف کولر آبی در ماه های 
گرم ســال بین ۹0 تا 120 کیلووات ساعت از مجموع 300 

کیلووات ساعت را به خود اختصاص می دهد. 
وی در ادامه با اشــاره بــه این که یک قبــض معمول برای 
زیرالگــوی مصــرف طوری طراحی شــده که متناســب با 
درآمــد و ویژگی اقتصادی کســانی که این الگــو را رعایت 
می کنند، باشــد؛ خاطرنشان ســاخت: این قبض معمولاً در 
یــک ماه 35 هزار تــا 3۷ هزار تومان می شــود و از آنجایی 
کــه قبض های ما هــر دو ماه یكبار صادر می شــود، به طور 
متوســط در تابستان حدود ۷0 هزار تومان و به همراه ارزش 
 افزوده و ســایر مؤلفه هــای موجود حدود 80 هــزار تومان 

پیش بینی می شود. 
مدیرکل امور انرژی و مشــتریان شرکت توانیر در عین حال 
تأکیــد کرد: با همه این اوصاف اگر مشــترکی از کولر گازی 
استفاده کند، معمولاً مصرف سرمایش آن حدود ۶ تا ۷ برابر 
این مقدار می شــود و با توجه به ویژگــی خاص کولر گازی 
که بــه صورت نقطه ای خنک می کند، حداقل 800 کیلووات 
ســاعت صرفاً برای مصرف سرمایشــی در یک خانه معمولی 
استفاده می شود که با توجه به مصرف سایر تجهیزات برقی، 

متوسط مصرف ماهیانه قریب ۹00 تا 1000 کیلووات ساعت 
خواهد شــد. وی خاطرنشان کرد: این میزان مصرف بیش از 
3 برابر مصرف مشترکی با همان ویژگی ها و همان تجهیزات 
خانگی اســت که به جای کولر گازی از کولر آبی اســتفاده 
می کند. این مقدار مصرف موجب افزایش پلكانی تعرفه برق 
مصرفی می شــود، یعنی وقتی که مشــترک برق در پله های 

بیش از الگو قرار می گیرد، نرخ برق زیاد می شود. 
یاقوتی تصریح کرد: در واقع در دامنه 300 کیلووات ســاعت 
هر کیلووات ســاعت به طور متوســط 120 تومان در قبوض 
برق مشترکان محاسبه می شود، اما در دامنه ۹00 یا 1000 
کیلووات ســاعت، مشــترک باید به ازای هر کیلووات ساعت 
1000 تومــان یعنی حــدود 8 برابر بیشــتر هزینه برق را 
بپردازد، بنابراین مصرف 3 برابر و افزایش نرخ 8 برابری سبب 
افزایش 24 برابر قبض برق مشترکانی که کولر گازی استفاده 
می کنند، خواهد شد، به عبارتی قبض برق این مشترکان در 

دوره 2 ماهه بیش از 2 میلیون تومان می شود.
یاقوتــی در پایان تأکیــد کرد: قبض برق مشــترکی که در 
تابســتان از کولر گازی اســتفاده می کند بــالای 2 میلیون 
تومــان پیش بینــی می شــود در حالی که امكان اســتفاده 
 از کولــر آبی و هزینه به مراتب کمتر برای تمام مشــترکان

در مناطق عادی وجود دارد.

غرفه استانداری فارس در ششــمین نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی ایران در حالی در نخســتین روز برگزاری با استقبال 
مراجعه کنندگان و سرمایه گذاران همراه شد که احمد وحیدی، 
وزیر کشور نیز از آن بازدید و با توانمندی ها و زنجیره های ارزش 
این اســتان در حوزه های فولاد، گیاهان دارویی، گردشگری و 

کشاورزی بیشتر آشنا شد.
وی بــا قابل توجــه ارزیابی کردن ایــن ظرفیت ها گفت: یكی 
از اتفاقــات خیلی خوب، برگــزاری نمایشــگاه زنجیره ارزش 
راهبردی در استان ها برای دومین سال متوالی به همت وزارت 
کشور و اســتانداری ها است. وزیر کشــور با بیان اینكه تلاش 
شــده زنجیره های ارزش در هر اســتان تعریف و زمینه جذب 
سرمایه گذار برای آنها فراهم شود؛ اظهارداشت: باید با ارزیابی ابتدا 
و انتهای زنجیره بهترین زنجیره های ارزش شناسایی و انتخاب 
شوند، علاوه براین گروه هایی که می توانند در راستای هم افزایی 
و هدفمندی در اســتان ها تعریف شوند نیز باید مشخص شوند.  
وحیدی یكی از ویژگی زنجیره ها را امكان شكل گیری به صورت 
درون استانی و برون استانی عنوان و خاطرنشان کرد: دستیابی 
به اشــتغالزایی هدفمند از دیگر ویژگی های زنجیره های ازرش 
اســت. وی با بیان اینكه تعداد قابل توجهی زنجیره های ارزش 
در استان های مختلف کشور شــكل گرفته است؛ اظهارداشت: 
خوشبختانه زنجیره های ارزش به سمت بلوغ خودشان حرکت 
می کنند و در این نمایشگاه اتفاقات خیلی خوب همراه با شور و 

نشاط قابل توجهی را شاهد بودیم. 
ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران )اکسپو 2024( 
با هدف نمایش توانمندی های صادراتی کشورمان با سخنرانی 

رئیس جمهور و وزیر صمت در ســالن اجلاس سران آغاز به کار 
کرد. در این نمایشــگاه که با حضور قابل توجه استان فارس و 
30 استان دیگر کشور برگزار می شود، توانمندی های صادراتی 
هر اســتان به مدت 5 روز به نمایش درمی آید و قرار است 20 
محصول جدید تولید شــده در فارس طی روزهای آتی در این 

نمایشگاه رونمایی شود.
هدف از برگزاری این نمایشگاه فراهم کردن زمینه های لازم برای 
جذب ســرمایه گذاران داخلی و خارجی در زمینه های مختلف 
صنعتی، کشاورزی، شیلات، فرش و صنایع دستی، گردشگری، 
دارو، تجهیزات پزشــكی و آزمایشــگاهی، محصولات آرایشی، 
بهداشتی، صنعت ساختمان، خدمان فنی مهندسی و پتروشیمی 
اعلام شده است. استان فارس نیز با تأکید بر معرفی زنجیره های 
ارزش در زمینه های فولاد و گیاهان دارویی مشارکت جدی در 

این رویداد مهم اقتصادی دارد. 
  فارس، توسعه زنجیره ارزش درفناوری های نوین را در 

دستور کار خود قرار داده است 
در همین ارتباط معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس 
با اشاره به اینكه ششمین نمایشگاه دستاوردها و توانمندی های 
صادراتی با شــعار توجه به زنجیره های ارزش آغاز به کار کرده 
اســت؛ ابرازداشت: اســتان فارس با ظرفیت های کم نظیر خود 
در این رویداد ملی حاضر شــده و شــعار توسعه زنجیره ارزش 

درفناوری های نوین را در دستور کار خود قرار داده است. 
  رتبه های برتر فارس در عرصه های باغی، زراعی، صنعتی 

و معدنی 

حسن شیخ نیا با اشاره به اینكه استان فارس با 122 هزار کیلومتر 
مربع وسعت و 3۷ شهرستان به عنوان چهارمین استان پهناور 
کشور شناخته می شود؛ گفت: این استان در زمینه تولیدات باغی 
رتبه نخســت و در زمینه تولیدات زراعی رتبه دوم کشور را در 

اختیار دارد.
وی با بیان اینكه فارس در تولید محصولات پروتئینی نیز رتبه 
سوم کشــور را در اختیار دارد؛ اظهارداشت: در حوزه معدن نیز 
این اســتان جایگاه اول به لحاظ سنگ های تزئینی، سیمان و 
خاک نســوز کشور را به خود اختصاص داده است؛ این در حالی 
اســت که در حوزه صنعت و صنایع مادر و اساسی نیز از جمله 
استان هایی هستیم که در زمینه سازه های فولادی در رده های 

برتر کشور قرار داریم. 
  شعار امسال »بهشت ســرمایه گذاری با رویکرد زنجیره 

ارزش« 
شــیخ نیا مجموعه این ظرفیت ها را زمینه ســاز کســب عنوان 
»بهشت سرمایه گذاری برای استان فارس« عنوان کرد و گفت: 
شعار امسال »بهشت ســرمایه گذاری با رویكرد زنجیره ارزش« 
می باشد و از همین جا از همه سرمایه گذاران داخلی و خارجی 
دعوت می کنیم تا ضمن بازدید از ظرفیت های استان فارس، در 
این بهشت، سرمایه گذاری کنند. وی جذب سرمایه های داخلی 
و خارجی را در توسعه بیش از پیش استان مؤثر دانست و گفت: 
این کار در تقویت تولید تجاری نیز مؤثر خواهد بود. به گفته وی، 
تولیدات استان فارس در کشورهای حوزه خلیج فارس و تعدادی 

از کشورهای اروپایی بازار مصرف مناسبی دارد.
تأمین زیرساخت های صنعتی، معدنی، تجاری و مباحث گمرکی 

از عمده نیازهای فعالان اقتصادی است
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس وضعیت بسیار 
خوب اســتان فارس در حوزه تولید گیاهان دارویی و لبنیات را 
نیز مورد اشاره قرار داد و گفت: تأمین زیرساخت های صنعتی، 
معدنی، تجاری و مباحث گمرکی از عمده نیازهایی اســت که 

فعالان اقتصادی باید در این زمینه ها مورد حمایت قرار گیرند.
در زمینــه ســرمایه گذاری خارجــی تمام بســترهای لازم و 

زیرساخت ها فراهم شده است
شیخ نیا در بخش دیگری از سخنان خود از آمادگی استان فارس 
برای جذب مشــارکت ها و توســعه بیش از پیش زیرساخت ها 
برمبنای شعار ســال خبر داد و گفت: در سال 1402 در بحث 
صادرات وضعیت بسیار خوبی داشتیم، در زمینه سرمایه گذاری 
خارجی نیز تمام بســترهای لازم و زیرســاخت ها فراهم شده؛ 
کمااینكه مرکز خدمات ســرمایه گذاری برای نخســتین بار در 
کشور در اســتان فارس راه اندازی شد تا بتواند نیازهای فعالان 
اقتصادی در خارج از کشــور را پاســخگو باشــد. وی با تأکید 
براینكه آمادگی لازم برای تامین نیازهای سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی در بخش های اقتصادی، صنعتی، معدنی، کشاورزی و 
گردشگری وجود دارد؛ تصریح کرد: در نمایشگاه اکسپو امسال از 
20 محصول جدید در حوزه فرایندها و تولیدات رونمایی می شود 
که بخشی از این محصولات نیاز فعالان اقتصادی در داخل کشور 
را پوشش می دهد و بخشی نیز در حوزه سرمایه گذاری خارجی 

کاربرد دارد.

شهردار شیراز:

 بیش از دو هزار پروژه در شهرداری شیراز فعال است

قبض برق دومیلیون  تومانی استفاده از کولر گازی در انتظار شیرازی ها 

آب سرد قبوض در گرمای تابستان

طلوع فارس بر قله توانمندی های ایران
وزیر کشور در بازدید از غرفه استانداری فارس:

ظرفیت های فارس در زمینه ایجاد زنجیره های ارزش قابل توجه است
تی
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موسسه اي اقتصادي در نظر دارد مقادیری کالای نو ، خودرو اوراقی و قابل شماره گذاری و موتورسیکلت 
اوراقی و رسوبی و به صورت منفک شده ، برش انجین و شاسی  از طریق حراج عمومی و حضوري بصورت 

نقدي بشرح ذیل بفروش رساند :

         3000 دستگاه موتورسیکلت به صورت اوراقی و برش انجین و شاسی فروش صرفاً به مراکز اسقاط
         4خودرو  اوراقی )فروش صرفاً به مراکز اسقاط( 

          یک دستگاه کامیون باری فلزی بنز مدل 1397 قابل شماره گذاری
        مقادیری کالای نو از قبیل لاستیک خودرو سبک ، لوازم یدکی ، صفحه نمایش و کیس کامپیوتر

         مقادیری پوشاک ، البسه ، کیف و کفش در انواع مختلف به شرط صادرات

زمان بازدید :   
دوشنبه مورخ 1403/02/10  و سه شنبه مورخ 1403/02/11 -  از ساعت 9 الی 16 صرفاً وسائط نقلیه - بازدید کالا از ساعت 9 الی 14

محل بازدید :
 

1-شیراز ، بالاتر از دروازه قرآن ، نرسیده به آبزنگی ، انبار نقلیه سازمان اموال و املاک ) کالای نو و پوشاک و البسه به شرط صادرات(
2-خفر ، خاوران ، جاده اصلی شیراز جهرم ، پارکینگ توقیفی رسالت )468 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 4 الی 9

3-رستم )مصیری( ، حدفاصل بابامیدان و مصیری ، پارکینگ رستم )195 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 16 و 17 
4-کازرون ، دو راهی دریس ، روبروی تالار پیمان ، پارکینگ دریس)193 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 23 و 24

5-کازرون ، خیابان ارتش ، جنب راهنمایی و رانندگی ، پارکینگ نطنج )540 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 25 الی 28
6-مرودشت ، 60 متری ، ابتدای جاده زندان ، پارکینگ امین ) 430 دستگاه موتورسیکلت (-پارت 38 الی 41

7-مرودشت ، سیدان ، پارکینگ پارسیان سیدان )200 دستگاه موتورسیکلت(- پارت 46 الی 47
8-مهر ، بخش گله دار ، شهر فال ، اتوبان اصلی ، جنب مشاور املاک فال باستان ، پارکینگ توقیفی فال )295 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 48 الی 50

9-گله دار ، خیابان پیروزی ، پارکینگ مرکزی گله دار )211 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 51 الی 52
10-لامرد ، بلوار جمهوری ، جنب راهنمایی و رانندگی  ، پارکینگ توقیفی مرکزی لامرد )483 دستگاه موتورسیکلت(-پارت 53 الی57

11-فراشبند ، خروجی شهر ، ابتدای جاده کازرون ، پارکینگ شهید عباس محمدی )1 دستگاه کامیون باری فلزی بنز مدل 1397(
12-جهرم ، بلوار سپاه ، پارکینگ توقیفی فجر )4 دستگاه خودرو اوراقی(

زمان حراج : 
چهارشنبه مورخ 1403/02/12 ساعت 9 صبح

محل برگزاری حراج :

شیراز ، خیابان فردوسی ، بعد از چهارراه رودکی ، به سمت خیابان سعدی ، سمت چپ ، هتل تالار 

توجه 1 : متقاضیان میبایست 20% مبلغ پیشنهادي را در زمان خرید بصورت نقدي پرداخت و بابت 80% الباقی تا تاریخ 1403/02/20 نسبت به تسویه و ترخیص کالاها 

و وسایل خود  اقدام نمایند . در غیر اینصورت ودیعه ضبط و به هیچ عنوان مسترد نخواهد شد . ضمناً درصورت تسویه و عدم ترخیص در مهلت مقرر تا یک هفته ، حق 

پارکینگ داری و انبار داری اخذ خواهد شد و پس از یکماه از تسویه حساب چنانچه اقدامی برای ترخیص بعمل نیاید ودیعه ضبط و اموال در حراج بعدی بفروش خواهد 

رسید . 

توجه 2 : در خصوص کالاها ، حواله یا برگ تردد و در خصوص موتورسیکلت و خودروهای اوراقی  ، حواله یا برگ تردد یا گواهی اوراقی صادر نخواهد شد.

توجه 3 : از آنجاییکه سقف تراکنش های مالی در یک روز برای یک کارت بانکی مبلغ 500/000/000 ریال می باشد ، لذا متقاضیانی که قصد خرید بیش از مبلغ مذکور 

را دارند ، همراه داشتن بیش از یک کارت بانکی با موجودی لازم  ، ضروری است %

››  تلفن های تماس :36261888 و 36279394- 071  و 09108933660«

آگهي حراج حضوري )نقدي(

آسیای غربی

حمایت چین از وحدت گروه های فلسطینی
ایرنا- وانگ ونبینگ، ســخنگوی وزارت امور خارجه چین در 
رابطه با ســفر نمایندگان جنبش مقاومت اســامی )حماس( و 
جنبش آزادی بخش میهنی فلسطین )فتح( به پکن، اظهار داشت: 
ما همواره از تقویت اقتدار تشــکیات خودگردان ملی فلسطین و آشتی و گسترش 
وحــدت میان گروه های فلســطینی از راه گفت وگو حمایــت خواهیم کرد.یکی از 
رهبران جنبش مقاومت اسامی )حماس( پیشتر به شبکه المیادین اعام کرده بود 
که این جنبش با دعوت چین از همه جناح های فلسطینی برای حضور در نشستی 

تحت عنوان »آشتی ملی« موافقت کرده است.
پــس از آنکه وانگ یی، وزیر امــور خارجه چین در ۱۸ آوریل )۳۰ فروردین( گفته 
بود که آمریکا باید از قطعنامه ســازمان ملل برای برقــراری آتش بس در نوار غزه 
حمایت کنــد. مقامات چینی به طور فزاینده ای به تجاوزات مداوم اشــغالگران به 

نوار غزه پرداخته اند.
وانگ با تکرار درخواست های پکن برای »آتش بس فوری«، جنگ اسرائیل علیه غزه 

را »تراژدی برای بشریت و ننگ تمدن« توصیف کرده بود.
جانگ جون، نماینده دائم چین در سازمان ملل متحد در ماه مارس گذشته )اسفند/ 
فروردین( بر لزوم توقف حمله به غزه و توقف آسیب های وارده به غیرنظامیان تأکید 
کرده بود. وی همچنین بر »لزوم رفع محاصره تحمیلی غزه، برداشــتن موانع ورود 
اقام بشردوســتانه و حصول اطمینان از ورود آنها بــه مقدار کافی به غزه« تأکید 

کرده بود.
شــی جین پینگ، رئیس جمهور چین نیز برگزاری »کنفرانس بین المللی صلح برای 

حل مناقشه« را خواستار شده بود.

نیویورکتایمز:
سیستم پزشکی غزه در آستانه فروپاشی است

ایسنا- بمباران و تهاجم ارتش رژیم صهیونیستی به غزه، سیستم 
مراقبت های بهداشــتی این منطقه تحت محاصــره را به گونه ای 
نابود کرده اســت که گروه های امــدادی و نهادهای بین المللی به 

طور فزاینده ای آن را »سیستماتیک« می نامند.
 قبل از تهاجم رژیم صهیونیستی به غزه در اکتبر ۲۰۲۳، دکتر »محمود الرقب« در 
یکی از بزرگ ترین بیمارســتان های سرزمین فلسطین کار می کرد. او یک کلینیک 
خصوصی داشــت که مراقبت های حین بارداری به زنــان ارائه می کرد.اکنون او در 
یک چادر پاستیکی در رفح، یک شهر مرزی فلسطینی که تقریباً نیمی از جمعیت 
غزه در آن پناه گرفته اند، زندگی می کند و بیماران را بدون پرداخت هزینه در چادر 
دیگــری درمان می کند. زنان باردار که تحت بمباران اســرائیل زندگی می کنند، با 
کمبود غذا و آب تمیز، برای یافتن امنیت و تغذیه اولیه تاش می کنند، چه رســد 

به مراقبت های دوران بارداری.
از زمانی که ارتش رژیم صهیونیستی شش ماه پیش پس از حمله ۷ اکتبر به رهبری 
مقاومت حمــاس، بمباران غزه را آغاز کرد، نیروهای این رژیم کل بیمارســتان ها 
را ویــران کردند، آمبولانس هــا را مورد حمله قرار دادند و صدهــا تن از کارکنان 
مراقبت های بهداشــتی را کشته یا بازداشــت کرده اند. به گفته گروه های امدادی، 
محدودیت های اسرائیل برای ورود کالاها به غزه مانع از رسیدن تجهیزات پزشکی 
نجات دهنده به بیماران شــده است و کمبود سوخت، آب و غذا، ارائه خدمات اولیه 

را برای کارکنان پزشکی دشوار کرده است.
بــه گــزارش نیویورک تایمز، نتیجه آن، فروپاشــی تقریباً کامل سیســتم مراقبت 
بهداشــتی غــزه بود که زمانی بــه جمعیت بیش از دو میلیــون نفری آن خدمت 
می کرد. به گفته ســازمان بهداشــت جهانی، در اواخر ماه مارس، از ۳۶ بیمارستان 

بزرگ در سراسر غزه، تنها ۱۰ بیمارستان فعال بودند، آن هم با کمترین کارکرد.
مقامات رژیم صهیونیســتی به بهانه حضور نیروهای مقاومت در این ساختمان ها، 
یورش هــای مرگبار خود را توجیه می کند. با این حال حماس و کارکنان پزشــکی 
این اتهامات را رد می کنند. ســیاران دانلی، معاون ارشــد کمیته نجات بین المللی، 
یک گروه امدادی که در غزه فعالیت می کنــد، به روزنامه »نیویورک تایمز« گفت: 
اگر شما تخریب یک سیستم مراقبت بهداشتی را مهندسی می کردید، بله دقیقاً به 

جایی می رسید که ما امروز هستیم.

عمران خان، زندان را به سازش با کسانی که 
پاکستان را به بندکشیدند،ترجیح می دهم

مهر-عمران خان، نخست وزیر پیشین پاکستان که هم اکنون در زندان 
به ســر می برد، گفته اســت که آمادگی دارد تا ۹ ســال دیگر در حبس 
بماند اما هرگز با کسانی که به گفته وی کشورش را »به بند کشیده اند« 

سازش و توافق نکند.
عمران خان در پیامی که حزب تحریک انصاف پاکســتان به مناســبت 
بیست وهشتمین سالروز تاســیس این حزب، آن را منتشر کرد، نوشت: 
بدترین دیکتاتوری بر کشــور تحمیل شــده که پایــه ویرانی اقتصادی، 

حاکمیت دولت، دموکراسی و دستگاه قضایی را بنا نهاده است.
وی افــزود: پیامــم به ملت این اســت که مــن بــرای آزادی حقیقی 
ازخودگذشــتگی خواهم کرد اما هرگز بر ســر آزادی خود یا کشــورم  

معامله نخواهم کرد.
عمران خان تأکید کرد: در ۹ ماه گذشــته به اتهامات کذب و ساختگی 
در زندان بوده ام اما اگر لازم باشد ۹ سال یا بیشتر در زندان خواهم ماند 
و هرگز با کسانی که کشورم را به بردگی گرفته اند، سازش نخواهم کرد.

سیاستمدار ۷۱ ساله پاکستانی پس از آنکه در آوریل ۲۰۲۲ از اخذ رأی 
اعتماد ناکام ماند، عزل شــد و از آن زمان تاکنون در چهار فقره پرونده 
محکوم و حزب متبوع او نیز پس از درگیری با ارتش قدرتمند پاکستان، 

با سرکوب مواجه شده است.

هیچ بستری برای مذاکره بین اوکراین و روسیه 
وجود ندارد

مهر-دیمیتری پسکوف، سخنگوی دولت روسیه اعام کرد در شرایط 
حاضر هیچ بســتری برای آغاز گفت وگوهای صلح بین اوکراین و روسیه 

وجود ندارد.
وی با اشــاره به شکســت گفت وگوهای مقامــات اوکراینی و روس در 
ماه های اولیه جنگ در اســتانبول ترکیه گفــت: دلیل امتناع اوکراین از 
ادامه مذاکرات در اســتانبول فشار مستقیم از سوی لندن بود، باقی همه 

حدس و گمان است.
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه خردادماه پارســال در نشست با 
رهبران آفریقایی که با هدف میانجی گری مذاکرات صلح بین مســکو و 
کی یف، به روســیه سفر کرده بودند، برای نخستین بار اسنادی محرمانه 

را افشا کرد!
پوتین در این نشست فاش کرد که پس از توافق صلح پارسال بین مسکو 
و کی یف در ترکیه، نیروهای روســیه از کی یــف و مناطق تحت کنترل 
اوکراین خارج شــده بودند. وی اضافه کرد کــه پس از خروج داوطلبانه 
نیروهای روســیه به عنوان بخشی از این توافق، کی یف از امضای توافق 

خودداری کرده است.
بــه گفته پوتین، مســکو و کی یف در بهار ۲۰۲۲ در اســتانبول به طور 
ضمنی با پیش نویس این توافق که »پیمان بی طرفی دائمی و ضمانت های 
امنیتی برای اوکراین« نام داشــته، موافقت کــرده بودند و پس از آنکه 
روســیه به تعهدات خود ذیل این توافق عمل کــرده و از کی یف خارج 

می شود، اوکراین بدعهدی کرده و از امضای توافق خودداری می کند.
براســاس این سند، انگلیس، چین، روســیه، آمریکا، فرانسه و ترکیه به 
عنوان ضمانت دهندگان ایفای نقش می کردند. به باور پوتین، عدم تعهد 
کی یف به این توافق ناشــی از »اقدامات و تاش های مخرب غرب« بوده 
اســت. رئیس جمهور روســیه به نقل از گزارش نشــریه »فارین افِرز«، 
خاطرنشــان کرد که ایــن تحولات )بدعهدی اوکراین( با ســفر بوریس 
جانســون، نخست وزیر وقت انگلیس به کی یف تاقی داشته و جانسون، 
طایه دار تاش های غرب برای مانع تراشــی در مسیر اجرای این توافق 

بوده است.

حماس منتظر دریافت پیشنهادات جدید درباره آتش بس است
ایســنا-یکی از اعضای ارشد جنبش حماس در 
ســخنانی درباره سفر هیئت مصر به تل آویو، گفت 
این جنبش منتظر دریافت پیشنهاد رسمی جدید 

درباره آتش بس در نوار غزه است.
 یکی از رهبران برجســته جنبــش حماس اعام 
کــرد این جنبش هنوز به طور رســمی در جریان 
محتوای سناریوی جدید مذاکرات آتش بس در غزه 
در یک دوره زمانی مشخص قرار نگرفته است. وی 
بر آمادگی حماس بــرای تعامل مثبت و جدی با 

هرگونه پیشنهاد جدیدی در این باره تأکید کرد.
ایــن مقــام در گفت وگوی اختصاصی بــا روزنامه 
»العربی الجدید« نسبت به گزارش های رسانه های 
عبری زبــان درباره ســفر هیئت امنیتــی مصر به 

تل آویو ابراز نگرانی کرد و گفت این اقدام ممکن اســت 
بخش جدیدی از طفره روی های رژیم اشغالگر با هدف 

فریب جبهه داخلی در سرزمین های اشغالی باشد.
این رهبر حماس که نخواست نامش فاش شود، گفت: 
ما در ماه های گذشــته تجربیات منفی زیادی با کابینه 
رژیم اشــغالگر داشــته ایم و این کابینه مواضعی را در 
انظار عمومی و در مقابل رســانه ها درباره آتش بس در 
غــزه بیان می کرد که کاماً متناقــض با موضع آن در 

مذاکرات بود.

وی ادامه داد: کابینه رژیم اشغالگر در سطح بین المللی 
و همچنیــن در نــزد دولت آمریــکا درون یک معضل 

واقعی قرار گرفته است.
این اظهارات پس از آن بیان شــد که روز جمعه، یک 
هیئت مصــری در تل آویو مذاکراتــی را برگزار کرد و 
رســانه های عبری درباره آن گــزارش دادند که قاهره 
پیشــنهادی برای دســتیابی به آتش بس در غزه ارائه 
کرده است. در همین راســتا، یک مقام آگاه گفت که 
هیئت مصری روز جمعه با مقامات رژیم صهیونیســتی 
دیدار کرد تا راه های از سرگیری مذاکرات با هدف پایان 

دادن به جنگ در غزه و آزادی اسرا را مورد بررسی 
قرار دهد.

وی گفت: اســرائیل هیچ پیشــنهاد جدیدی برای 
ارائــه نــدارد، اما آماده اســت دربــاره آتش بس 
محدودی بحث کند که در آن به جای ۴۰ اســیر، 
۳۳ اســیر در غزه آزاد شوند. در حال حاضر میان 
اســرائیل و حمــاس صحبتی درباره اســرا وجود 
ندارد و پیشنهاد جدیدی از سوی اسرائیل در این 
زمینه مطرح نشــده است. آنچه در برهه فعلی در 
 جریان اســت، شامل تاش مصر برای از سرگیری 

مذاکرات است.
یک مقام صهیونیســت نیز در این باره مدعی شد: 
مذاکرات با مصری ها خوب بود و آنها قصد خود را 
برای تحت فشار قرار دادن حماس به منظور دستیابی 

به توافقی برای آزادی اسرا اعام کردند.
وی همچنین مدعی شــد که مصر نیاز به انجام حمله 
زمینــی در رفــح را درک می کنند. این مقــام افزود: 
اسرائیل به مصر اعام کرده است که در زمینه آمادگی 
برای عملیات در رفح جدی است. پیام اسرائیل این بود 
که ضرب الاجل مشخصی برای ورود به رفح وجود دارد 
و اســرائیل با هیچ دور دیگری از گفت وگوهای بیهوده 

موافقت نخواهد کرد.

تسنیم- در سایه تحولات اخیر مربوط به جنگ غزه، 
از مذاکــرات آتش بس و تبادل اســرا گرفته تا افزایش 
تهدیدات رژیم صهیونیستی برای حمله به رفح، محمد 
الهندی، معاون دبیرکل جنبش جهاد اسامی فلسطین 
طی ســخنانی به سرنوشت آخرین دور مذاکرات قاهره 
دربــاره آتش بس غزه اشــاره و اعام کــرد: در زمان 
حاضر در عمل مذاکرات به حالت تعلیق درآمده اســت 
اما ازآن جایی کــه آمریکا و رژیم صهیونیســتی برای 
بازگرداندن اسرای اسرائیلی از غزه نیاز به این مذاکرات 

دارند انتظار می رود که مذاکرات از سر گرفته شود.
الهندی در گفت وگو با العربی الجدید درباره پیشــنهاد 
جدیــد آمریکا در مذاکرات آتش بس که اخیراً از طریق 
میانجی ها مطرح شــد اظهار داشــت: پیشنهاد آمریکا 
در دور قبلــی مذاکــرات، یک بازاریابــی گمراه کننده 
بــرای رژیم صهیونیســتی بود. مقاومت در پاســخ به 

این پیشنهاد واشــنگتن موضع خود را قاطعانه درباره 
مسائل اساســی مربوط به حقوق فلسطینیان و شروط 
اصلی مقاومت مطرح کرد که شامل عقب نشینی کامل 
نیروهای اشغالگر از نوار غزه، برقراری آتش بس جامع و 

بازگشت آزادانه آوارگان به مناطق خود بود.
وی افزود: مقاومت همچنین در راســتای منافع مردم 
فلســطین نرمش زیادی از خود در مذاکرات نشان داد 
امــا آمریکایی ها و صهیونیســت ها به دنبال فریبکاری 
بودند و پیشــنهادی که اخیراً به نــام میانجی ها تبلیغ 
شــد در واقع یک پیشــنهاد کامــاً آمریکایی بود که 
به شکل کامل در خدمت رژیم اشــغالگر صهیونیستی 
قرار داشــت. مقاومت نیز پاسخ این پیشنهاد آمریکا را 
 قاطعانه داد و تأکید کرد که از اصول خود عقب نشینی 

نخواهد کرد.
این مقام جهاد اسامی در ادامه ابراز کرد: جنبش جهاد 
اسامی هیچ موضع جداگانه ای ندارد و جنبش حماس 
مجاز اســت به نمایندگــی از کل گروه هــای مقاومت 
مذاکره کنــد، در این میان ادعاهای رژیم اشــغالگر و 
شــخص بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم مبنی 
بــر اینکه حمــاس و گروه های مقاومت فلســطین در 
مذاکرات مانع تراشــی می کنند دروغی بیش نیست و 
با هدف به تعویق انداختــن مذاکرات و طفره رفتن از 
انجام معامله ای است که صهیونیست ها مجبورند بهای 

آن را بپردازند.
محمــد الهنــدی تصریــح کرد: خــود اعضــای تیم 

مذاکره کننده رژیم صهیونیســتی نیــز به این موضوع 
اذعان دارند و منابع صهیونیســتی بارها اعام کرده اند 

که نتانیاهو در مسیر مذاکرات مانع تراشی می کند.
معاون دبیرکل جنبش جهاد اســامی در پاسخ به این 
سؤال که آیا ارتباطی میان مذاکرات و توقف حمله رژیم 
صهیونیســتی به رفح وجود دارد یــا نه گفت که رژیم 
صهیونیســتی بحث حمله به رفح را به عنوان تصویری 
از پیروزی و رســیدن به هدف خود در نابودی مقاومت 
در رســانه ها تبلیغ می کند اما ما اطمینان می دهیم که 
اگر اشغالگران تجاوزی علیه رفح انجام دهند، سرنوشت 
آن ماننــد حمله به خان یونس یا شــمال یا مرکز غزه 
خواهــد بود و همه چیز برای صهیونیســت ها به نقطه 
صفر برمی گردد و اشــغالگران مجدداً هیچ دستاوردی 

جز جنایت علیه غیرنظامیان نخواهند داشت.
وی در ادامــه بــه عملیات »وعده صــادق« جمهوری 
اســامی ایران علیه رژیم صهیونیســتی اشاره و اعام 
کرد: این پاســخ تافی جویانه جمهوری اسامی ایران 
به رژیم اشــغالگر در این شــکل و اندازه بیانگر ناتوانی 
اسرائیل در محافظت از خود است و این عملیات ایران 
ثابت کرد که اسرائیل برای محافظت از خود نیاز کامل 
به آمریکا دارد. عملیات وعده صادق همچنین نشــان 
داد که وزن اســرائیل در منطقه رو به کاهش اســت و 
بازدارندگی آن در حال فرســایش اســت و این رژیم 
نمی تواند آن گونــه که خودش و آمریــکا برنامه ریزی 

کرده بودند بر منطقه مسلط شود.

ایسنا-یــک روزنامه عبری زبان با اشاره به گسترش 
دامنه تحریم های جهانی علیه رژیم صهیونیســتی در 
حوزه های فرهنگی چون ساخت فیلم و سریال، تأکید 
کرد که این رژیم به عنصری نامطلوب در جشنواره ها 

تبدیل شده و طرد شده است.
در اوایل نوامبر گذشــته ســه فلسطینی در افتتاحیه 
جشنواره معتبر فیلم های مستند در آمستردام به روی 
سکو رفته و پاکاردی را به دست گرفتند که روی آن 
نوشته شــده بود »فلسطین از بحر تا نهر آزاد خواهد 
شد«، در ادامه مشاهده شد که ابتدا مدیر جشنواره با 
دیدن این صحنه شروع به کف زدن کرد و پس از آن 
موجی از تشویق سالن جشنواره را فرا گرفت. روزنامه 
عبری زبان »هاآرتص« این اتفاق را نشانه زود هنگامی 
برای تحولات آتی دانست و در گزارشی که پنجشنبه 
منتشــر کرد، نوشــت: این رویکرد در حال گسترش 
اســت که اســرائیل طرد شــده اســت، ما عناصری 
نامطلوب هستیم، تقریباً شیطانیم و تحریم فرهنگی 
اســرائیل در جهان رو به افزایش اســت. این روزنامه 
عبری زبان در ادامه نوشت، با وجود اینکه فیلمسازان 
اسرائیلی اتفاق رخ داده را محکوم کردند و شبکه های 
اجتماعی مختلف به شکل گسترده ای به این موضوع 
پرداختند و رادیو تلویزیون رژیم صهیونیســتی اعام 
کرد که این جشــنواره را تحریم می کند، اما شرایط 
پس از آن خطرناک تر و جدی تر شد، در ۵ ماه پس از 

این جشنواره تا امروز تقریباً تمامی جشنواره های مهم 
فیلم در جهان مجبور هستند تظاهرات ها در حمایت 
از فلســطینی ها را در نظر بگیرند تــا هرگونه حضور 
فیلمی اسرائیلی یا حضور هنرمندان اسرائیلی به یک 

رسوایی تبدیل نشود.
هاآرتص بــه نقل از آوی نیچر، کارگردان اســرائیلی 
نوشــت: اســرائیل در حال حاضر ســتاره جدیدی 
برای فرهنگ تحریم جهانی اســت و متأسفانه با این 
شــرایط نامعلوم روبه رو اســت، جنبش های تحریم، 
خارج کردن سرمایه ها، اعمال تحریم ها و دیگر موارد 
از ســوی نهادهای حامی فلســطین امروز با قدرت و 
به شــکلی مؤثر در حوزه فرهنگی حضور داشته و بر 
مدیران جشنواره فشار می آورند تا فیلم های اسرائیلی 
را نمایــش ندهند و از فیلمســازان نیز می خواهند از 
حضور در جشــنواره هایی که فیلمی اسرائیلی وجود 
دارد، خودداری کرده و علیه این جشنواره ها تظاهرات 
و اعتراض کنند، در نتیجه مدیران جشنواره ها ترجیح 
می دهند از تنشی که ممکن است با حضور فیلم های 
اسرائیلی ایجاد شود حتی اگر مخالف این مسئله هم 

باشند، خودداری کنند.
هاآرتص در ادامه تأکید کرد: حتی در حوزه سریال های 
تلویزیونی نیز که اسرائیل در سال های گذشته حضور 
چشمگیری داشته، این کنار گذاشتن ها ملموس شده 
و شرکت اپل پخش سریال های ساخت اسرائیل را به 

تعویق می اندازد، حتی مســایل عادی نیز دیگر آسان 
نیستند.

به نوشــته این روزنامه عبــری، دعوت از مهمان ها به 
جشنواره سالانه نویسندگان قدس به عنوان بزرگترین 
و برجسته ترین رویداد ادبی در اراضی اشغالی در اواخر 
مه با مشــکل روبه رو شده و پیش از این نیز برگزاری 
دور دوازدهم این جشنواره برای برگزارکنندگان آن به 
دلیل مخالفت های گسترده به دلایل سیاسی با مشکل 

روبه رو شده بود.
این رســانه رژیم صهیونیســتی درباره اســتقبال از 
نویسندگان اســرائیلی در خارج نیز نوشت، شرایط از 
یک مخالفت ساده با ایده میزبانی از آنها به درخواست 
از نویســنده ها برای ارائــه بیانیه ای دربــاره رویکرد 
سیاسی خود به عنوان شرطی برای حضور در برنامه ها 
تغییر کرده و یا حتی حضور آنها به آسانی لغو می شود. 
هاآرتص با اشاره به مخالفت های گسترده نویسندگان 
خارجی به ویژه نویسندگان جوان به صورت مستقیم 
یا فراری ناشیانه از ترجمه کتاب هایشان به زبان عبری 
و انتشار آنها در اراضی اشغالی در پایان نوشت: رویکرد 

روبه گسترش این است که اسرائیل طرد شده است.

اخبار کوتاه جهان
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ایالات متحده



گزارش روزانه بورس ۸ اردیبهشت؛ 

رشد ۶۵۲ واحدی در پایان معاملات
پایان  در  بــورس  کل  شــاخص  مهر- 
معاملات روزگذشته با رشد ۶۵۲ واحدی 

به ۲/۳۰۴/۹۷۸ واحد رسید.
از تغییر شاخص های دیگر بورس می توان 
به رشــد ۱۳۹۵/۱۴ واحدی شاخص کل 

هم وزن اشاره کرد.
حجــم معامــلات روز گذشــته ۸/۰۳۲ 
میلیارد ســهم بود که طــی ۳۶۸/۶۰۳ 
معامله دادوســتد شــد و ارزش کل این 
معاملات نیز بــه ۵۵/۲۹۴/۸۳۴ میلیارد 

ریال رسید.
ارزش کل بازار بورس نیز بالغ بر ۷۹/۶۲۹/۵۰۲/۸۸۴ میلیارد ریال شد.

روزگذشــته فملی به تنهایی ۲ هزار و ۹۳۵ واحد شــاخص را بالا کشید. رشد فملی متأثر از 
رشــد قیمت جهانی مس اســت. پس از فملی، تاصیکو و سدشت نمادهای سبز پوش بورس 
بودند که بیشــترین اثر را در رشد شاخص کل بورس داشتند. در سوی دیگر نمادهای شپنا، 

شستا و وبملت از نمادهای قرمز بودند که اثر منفی بر شاخص داشتند.
در فرابورس نیز نمادهای تجلی، حســینا و فجهان بیشــترین اثر افزایشــی را بر شــاخص 
 داشــتند و نمادهای آریا، شــگویا و خاور نمادهایی هســتند که اثر کاهنده بر شاخص کل 

فرابورس داشتند.
به نظر می رســد که با توجه به معاملات روزگذشته، در بازار امروز نیز شاهد تابلوی قرمز در 
ابتدای آغاز معاملات بازار ســرمایه باشیم. انتظار می رود در ادامه بازار، تقاضا افزایش یافته، و 

در انتها بازار متعادلی را شاهد باشیم.

5 سال سی ام  شماره 6266 اقتصادیک شنبه 1403/02/09      

آگهی ثبتی و دادگستری

صتعت 

بورس

انرژی

تجارت

رشد ۷۰ درصدی کشور در تجارت الکترونیک 
طی سال گذشته

تجــارت  توســعه  مرکــز  رئیــس  کلاهــدوزان،  باشــگاه خبرنــگاران- 
الکترونیك وزارت صمت گفت: ســال گذشــته رشــد چشــمگیری در تجارت 
الکترونیك داشــتیم در ســال ۱۴۰۱ رشــد ۵۰درصدی و ســال ۱۴۰۲ رشــد 
 ۷۰درصــدی را تجربه کردیــم که حاکی از عــزم دولتمردان بــرای حمایت از 

این حوزه بود.
کلاهــدوزان افزود: ســال گذشــته نزدیك به ۳ هــزار همت حجــم مبادلات 
تجارت الکترونیك کشــور بوده کــه ۲۳ درصد از کل مبادلات کشــور را در بر 
داشــت، امــا با آنچه باید باشــیم هنوز فاصلــه داریم که اگر یکســری از موانع 
 قانونی و مقررات زایی های ســال های گذشــته را رفع کنیم ایــن رقم چندبرابر 

خواهد شد.
وی بیان داشت: در این سال ها تعداد دســتگاه های تصمیم گیری و اعمال کننده 
مقررات نســبت به کســب و کارهای الکترونیك مسئله ســاز بوده است. فضای 
تجــارت الکترونیك متصل به فضای اقتصادی اســت که قانون گذار با قانون نظام 
صنفی به تشکل های مردمی فرصت داده تا در تنظیم گری و نظارت دخالت کنند 
که اگر مســئولان بپذیرند که تشــکل های مردمی و حاکمیت به این حوزه رشد 

می دهد موانع برداشته خواهد شد.
کلاهدوزان خاطر نشــان کرد: در حوزه های مختلف باید به تغییر نگاه مسئولین 

دولت از رگلاتوری متمرکز به رگلاتوری مردمی سوق پیدا کند.
رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیك وزارت صمت گفت: تا با مداخلات کمتر به 
سمت همگرایی پیش رویم تا اثرات تکامل و هم فهمی در رشد تجارت الکترونیك 

بیشتر شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
 برای تحقق شعار امسال، باید در مسیر جهش تولید 

قدم برداریم

ایرنا- ســید صولــت مرتضــوی، وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی گفت: 
رهبــر معظــم انقلاب اســلامی در دیداری امســال بــا کارگــران فرمودند که 
جهش از رشــد متفاوت اســت؛ جهش یعنی چند گام بلند برداشــتن و ســیر 
 صعــودی ســپری کردند که بایــد در این مســیر قــدم برداریم تــا با جهش 

مواجه شویم.
ســید صولت مرتضــوی همزمان با برپایــی هفته گرامیداشــت کار و کارگر، در 
»مراســم اولین جشنواره اعطای نشــان اقتصاد مقاومتی استان تهران« با حضور 
مدیــران عامل کارخانه هــا، فعالان اقتصادی و جمعی از کارگــران و کارآفرینان 
استان تهران که در کارخانه »ساپکو« برگزار شد، اظهار داشت: امسال روز کارگر 
و معلم با هم عجین شــده اند، باید بگویم هم کارگران معلم هستند و هم معلم ها 
کارگر. معلم در کسوت تعلیم و تربیت است و کارگر علاوه بر این در کسوت ها در 

بخش تولید و رونق نیز فعال است.
وی ادامــه داد: موضــوع کار و تولید یکی از مؤلفه های بزرگ در تکریم بشــریت 
اســت. در احــکام و آموزه های دینی ما به این موضوع اشــاره شــده آن گوهر 
گران بهایی که جایگاه انســان را رفعت می بخشــد، سعی، تلاش و کوشش است. 
مقام معظم رهبری امســال به منظور ایجاد استقلال شعار سال را جهش تولید با 
مشــارکت مردم انتخاب کردند. گرچه مخاطب شعار ایشان آحاد مختلف جامعه 
 مانند مدیــران، فرهنگیان، کارفرمایان و... هســتند، اما مخاطــب اصلی جامعه 

کار و تولید است.
وزیر کار تأکید کرد: کشــورهایی که به استقلال برسند در تمام مؤلفه های حاکم 
و رایج بر مدیریت کلان جهان اثرگذار هســتند. بعضی از کشورها دارای استقلال 
سیاسی و برخی دارای وابستگی سیاســی هستند. برخی ها استقلال اقتصادی و 

برخی وابستگی اقتصادی دارند.
مرتضوی گفت: اثرگذاری استقلال سیاسی برای هر قومی زمانی در جهان موثرتر 
خواهد بود که توام با اســتقلال اقتصادی باشــد. در دهه گذشــته رهبر انقلاب 
به موضوع اســتقلال اقتصادی به مبحث رشــد و جهش تولید، اقتصاد مقاومتی 
پرداخته اند. امســال بر جهش تولید نیز تأکید کردند. در ملاقاتی که به مناسبت 
روز کارگر با ایشان داشتیم فرمودند که جهش از رشد متفاوت است. جهش یعنی 

چند گام بلند برداشتن و سیر صعودی سپری کردند.
وی بیــان کــرد: ما در اجــرای فرمان رهبر انقــلاب باید به ایــن موضوع توجه 
کنیم. اکنون اســتقلال سیاســی کشــور ما در کره زمین زبانزد است. استقلال 
فرهنگی ما بی نظیر اســت و در حوزه اســتقلال اقتصادی هــم گام های بلندی 
برداشــته ایم، زیرا این کشور ۴۰ سال با تحریم ها مواجه بوده است. اما اکنون در 
 بخش های مختلف حوزه نرم افزار و ســخت افزار ما پیشــرفت های بسیار وسیعی 

را داشته ایم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: البته که این پیشرفت ها کفایت 

نمی کند و باید هر روز بهتر از روز گذشته باشد.

توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر برای کاهش 
مصرف سوخت

مهر- مصطفی رجبی مشــهدی، مدیر عامل شــرکت توانیر با اشــاره به اینکه 
اقداماتی برای افزایش راندمان نیروگاهی صورت گرفته است ، گفت: نیروگاه هایی 
که در کشور ساخته می شوند نیروگاه های سیکل ترکیبی و از کلاسf هستند که 

راندمان بیش از ۵۵ درصد دارند.
وی ادامــه داد: در دنیا نیز همین راندمان و بازدهی نیروگاه های گازی و ســیکل 

ترکیبی طراحی و ساخته می شوند راندمان ۵۵ درصد دارند.
 بــه گفته مدیــر عامل توانیــر نیروگاه هایی کــه راندمان پاییــن دارند در حال 

ارتقا هستند.
مدیــر عامــل توانیر خاطر نشــان کــرد: یکــی از اقدامات این اســت که برای 
 کاهــش مصــرف ســوخت در نیروگاه هــای حرارتــی توســعه نیروگاه هــای 

تجدیدپذیر است
وی با اشاره به اینکه ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر هدف گذاری شده است، 
خاطر نشــان کرد: از این میزان ۴ هزار و۵۰۰ مگاوات مربوط می شــود به چهار 
ســرمایه گذار که اقدامات مناسبی در این زمینه انجام داده اند و نتیجه آن طی دو 

سال اخیر مشخص می شود.
به گفته این مقام مســئول فعالیت های خوبی در حــوزه تخصیص زمین صورت 
گرفته اســت که امیدواریم در بخش تأمین ارز و تسهیلات مربوطه کمك می کند 

که این ۱۰ هزار مگاوات تجدیدپذیرها اتفاق بیفتد.
وی در خاتمــه یادآور شــد: در حال حاضــر ظرفیت نیروگاه هــای تجدیدپذیر 
 ۱۲۵۰ مگاوات اســت که پیش بینی می شــود تا دو ســال آینده ســه تا چهار

برابر شود.

برنج هندی عقب نشینی کرد

ایسنا- قیمــت برنج هند با توجه به کاهش تقاضا و عرضه فراوان، به پایین ترین 
ســطح خود در بیش از سه ماه گذشته رســید، در حالی که قیمت های تایلند تا 

حد زیادی ثابت ماند.
رقم برنج ۵ درصد شکسته هندی ۵۲۸ تا ۵۳۶ دلار آمریکا در هر تن قیمت گذاری 
شد که از ۵۳۸ دلار آمریکا تا ۵۴۶ دلار آمریکا کاهش یافته است. قیمت ها در ماه 

گذشته به رکورد ۵۶۰ دلار آمریکا رسید.
تقاضا از ســوی کشــورهای آســیایی و آفریقایی بسیار ضعیف اســت. برخی از 
صادرکننــدگان عوارض کمتری برای صــادرات می پردازند و برنــج را با قیمت 

کمتری به خریداران خارجی عرضه می کنند.
بر اســاس گزارش رویترز، دهلی نو در آگوســت ۲۰۲۳ برای کنترل قیمت برنج 

داخلی، ۲۰ درصد عوارض صادراتی را بر صادرات برنج نیمه جوش اعمال کرد.

اشتغال

خودرو

ایسنا- سیداحســان خاندوزی، وزیر اقتصاد 
در آییــن رونمایی از برات الکترونیکی زنجیره 
تأمین )ســپامی( اظهار کرد: برجســته کردن 
ابزارهایــی مثل برات الکترونیك و رســاندن 
این پیام مهم است؛ زیرا فعالان اقتصادی باید 
بدانند که مســیرهای جدیدی در این زمینه 

ایجاد شده است.
وی افــزود: با محدودیت هایــی که در کنترل 
ترازنامــه بانك ها وجود دارد چاره ای نیســت 
جــز اینکه ما بتوانیم مســیرهای جایگزین را 
برای زنجیره تأمین مالی بگشاییم. در غیر این 
صورت تولید هم در ایــن تنگنای پولی دچار 
انقباض خواهد شــد که با شــرایط سال های 

اخیر در تعارض است.
وزیر اقتصاد خاطرنشــان کــرد: عده ای گمان 
می کردند رشــد اقتصادی سال ۱۴۰۰ به دلیل 
آنکــه قبل از آن با کرونا مواجه بودیم اســت 
اما ســال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ نیز این رشد ادامه 
پیدا کــرد. ابزارهایی مثل برات الکترونیك در 
این مســیر باید وزن بیشــتری داشته باشند. 
مســیرهای جدیــد نیازمنــد هماهنگی های 
جدیــدی هم هســتند. اگر کمــك مجموعه 
شــبکه بانکی، همکاری قــوه قضاییه و بانك 

مرکزی نبــود حتماً امروز رونمایی از این ابزار 
رخ نمی داد. در توسعه این ابزارها نیز نیازمند 

این اقدامات هماهنگ هستیم.
خاندوزی با بیان اینکه امســال به عنوان اولین 
سال برنامه هفتم توسعه باید سهم تأمین مالی 
بخش های مختلف مشــخص شود گفت: طرح 
»تأمین مالی تولید و زیرساخت« که اخیراً در 
مجلس در حال تصویب و ابلاغ است می تواند 
در زمینه این دســت ابزارهــا و نهادها نقش 

هماهنگ کننده بیشتری را ایفا کند.

وی تصریح کرد: باید فعالان اقتصادی بتوانند 
از این ابزارها اســتفاده کننــد. در این زمینه 
به کمك رســانه ها نیاز داریم تا به روش های 
جدید تأمین مالی دسترسی پیدا کنیم. البته 
ابزارها تأثیــر بلندمدت خود را نیز دارند و اثر 
خود را بر متغیرهای اصلی بانکی و پولی کشور 

ایجاد می کنند.
وزیر امــور اقتصادی و دارایی بــا بیان اینکه 
امروزه ضمانت در ایران وزن چندانی نســبت 
به کشورهای توســعه یافته ندارد، گفت: این 

نشــان می دهد مــا در این موضــوع مجال و 
فرصت زیادی بــرای افزایــش ابزارها داریم. 
دوســتان بانك مرکزی هم کمك کنند تا هر 
یــك از بانك ها هدف گــذاری کنند که چقدر 
از تأمین مالی آن ها امســال از طریق ابزارهای 
جدیــد باشــد. هرقــدر بانك هــا از ابزارهای 
 جایگزین اســتفاده کنند مشمول مشوق های 

بییشتری شوند.
خاندوزی بیان کرد: تلاش ما در سال گذشته 
این بود که بخشــی از عقب ماندگی های نظام 
تأمین مالی را جبران کنیم که دسترســی به 
این هــدف نیز نیازمند تلاش جمعی اســت. 
سرمایه بانك های تحت مدیریت دولت از ۴۷ 
هزار میلیارد تومان به ۹۸ هزار میلیارد تومان 
به ۱۴۰۱ رسیده بود. ســال گذشته به ۱۳۰ 
هزار میلیارد تومان رسید. طی دولت سیزدهم 
در مجموع بیــش از ۲۷۵ هزار میلیارد تومان 
سرمایه بانك های تحت مدیریت دولت افزایش 

داشته است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی خاطرنشــان کرد: 
از سال ۱۴۰۰ تا پایان سال گذشته ۱۱۷ هزار 
میلیارد تومان تســهیلات بــدون خرد بدون 

ضامن توسط بانك ها پرداخت شده است.

در این نشســت هم چنین رحمــت ا... اکرمی، 
رئیــس خزانــه داری کل کشــور گفــت: در 
تأمین ســرمایه در گردش در تخصیص اوراق 
و ســرمایه ها ســعی کرده ایم که درست عمل 
کنیم تا شاهد رشــد و ثبات اقتصادی باشیم. 
در بحث بــرات الکترونیکی، توجه به مدیریت 
ریســك بسیار حائز اهمیت است و دائماً مورد 

رصد قرار می گیرد.
وی بیــان کــرد: از طریق بــرات الکترونیکی 
ســعی کردیم که نقش واســطه ها را کمرنگ 
کنیــم و حلقه های ریســك را از بین ببریم. 
وقتــی خزانــه داری بــرات توزیع می شــود 
 بــه معنــای آن اســت کــه هیچ ریســکی 

وجود ندارد.
در ادامه نیز علی روحانی، معاون وزیر اقتصاد  
اظهار کــرد: یکی از ابزارهای مورد اســتفاده 
در برات الکترونیك، ابزار گام اســت که سال 
گذشــته توســعه جدی پیدا کرد و امیدواریم 
ســال جاری اقبال بیشــتری درخصوص این 

ابزارهای جدید داشته باشیم.
وی افــزود: این ابزارها هــم کارکرد و هدایت 
اعتبــار را تســهیل می کند و هــم به کنترل 

نقدینگی و کاهش رشد نقدینگی می انجامد.

وزیر اقتصاد پاسخ داد:

چقدر وام بدون ضامن پرداخت شد؟

 سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی: 

کاهش معافیت های مالیاتی بدعت است

برنامه وزارت صمت برای افزایش ۲۰درصدی تولید خودرو

بیش از ۹۵ درصد قراردادهای کار موقت هستند

تسنیم- محســن زنگنــه، سخنگوی کمیســیون تلفیق 
مجلس شورای اســلامی در خصوص موج رسانه ای که در 
برابر کاهش معافیت ۵۰۰ میلیارد تومانی سود شرکت ها که 
قرار است براســاس قانون بودجه سال ۱۴۰۳ محقق شود، 
شــکل گرفته اســت، گفت: در زمان حاضر شاهد افزایش 
یك درصــدی مالیات بر مصرف و تحمیــل هزینه ۷۰ هزار 

میلیارد تومانی هستیم.
وی افزود: از ســوی دیگــر می بینیم یك معــدن که پنج 
ســال قبل در یك منطقه محروم شــروع به کار کرده است 
و ســودهای بالایــی دارد معافیت مالیاتــی دارد، یا آنکه 
نمایندگان مجلــس برخی معافیت ها را برای کســب های 
مختلــف یا مناطق مختلف ایجاد کردند، فرض می کنیم در 

آن بازه زمانی این کار منطق داشته است.
اما امروز شــرکتی که ۱۷ هزار میلیارد تومان سود خالص 
دارد، انرژی، نیروی کار و حمل ونقل آن تقریباً رایگان است 
و محصول خود را نیز با قیمت جهانی به فروش می رســاند، 
چــرا باید ۱۰ هزار میلیارد تومان معافیت مالیاتی داشــته 
باشد، گاهی این موضوع ما را به اشتباه می اندازد، با شرکتی 

مواجه هســتید که آب و برق و گاز آن تقریباً مجانی است، 
مالیــات هم نمی پــردازد، این دیگر اقتصاد نمی شــود، در 
حقیقت از جیب مردم داریم برای یك عده از ســهام داران 

سود ایجاد می کنیم.
سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس ادامه داد: در نتیجه در 
برنامه هفتم دولت را ملــزم کردیم که این معافیت را نظم 
دهد، یك موضــوع در لایحه خود دولت بــود، ماده ۱۰ و 
۱۱ بخــش مالیات های قانون برنامه هفتم را مجلس اصلاح 
نکرد و همان چیزی تصویب شــد که مورد نظر دولت بود، 
در بخش دیگــری از برنامه هفتم، دولت برای معافیت های 

مالیاتی سقف ریالی تعیین کرده بود.
به جهــت رقم ریالی در نظر گرفته بــود که این بند حذف 
و مقرر شــد در بودجه ســالانه ســقف معافیت ها تعیین 
شــود، همین اتفاق در بند س تبصره ۶ قانون بودجه سال 
۱۴۰۳ رخ داد، براســاس این بند، مجموع معافیت ها، نرخ 
صفر مالیاتــی، کاهش نرخ مالیاتی و ســایر مشــوق های 
مالیاتــی اشــخاص حقیقــی و حقوقی از محــل مجموع 
درآمدهای حاصل شــده برای عملکرد ســال ۱۴۰۳ کلیه 
مؤدیــان به اســتثنای معافیت هــای دارای ســقف زمانی 
مشــخص و موارد مندرج در ماده )۱۳۹( قانون مالیات های 
مســتقیم و قانون جهش تولید دانش بنیان برای اشــخاص 
 حقوقی تا ۵۰۰ هزار میلیارد تومان و اشــخاص حقیقی تا 

۵۰ میلیارد تومان قابل اعمال است.
وی با بیان اینکه این رقم مربوط به ســود خالص است که 
حاصل کم کردن کلیه هزینه ها از درآمد شــرکت ها است، 
گفت: به نظر بنده این یك بند قانونی بســیار خوب است و 
دوستان دولت و مجلس که به دنبال عدالت مالیاتی هستند 
آن را تصویب کردند. امروز دوســتان پیشــنهاد آوردند که 
اشخاص خصوصی غیردولتی را تنها مشمول این بند کنیم، 
این به معنــای معافیت صندوق ها و شــرکت های دولتی و 

رانت جدیدی برای آنهاست.
  گروگان گیری به سبک بورسی ها

زنگنه با تأکید بر اینکه مشکلی در بورس داریم که باید آن 
را حل کنیم، گفت: ۹۰ درصد ســهام شرکت های بزرگ در 
بورس تحت مالکیت دولت یا شبه دولتی ها است. در نتیجه 
نهایتاً ۱۰ درصد آنها در اختیار مردم عادی قرار دارد. با این 
وجود ســهام داران ۹۰ درصدی از مردم به عنوان ســپر بلا 

استفاده می کنند.
تا به صنــدوق می گوییم بیایید خودتان را شــفاف کنید، 
قیمت خوراک را اصلاح کنید یا مالیات بپردازید، بلافاصله 
می بینیــد در نماد بــورس قرمز می شــوند. در مرحله بعد 
همــان مردم عادی ۵ تا ۱۰ درصدی را ســپر بلا می کنند 
و می گویند برویــد با نمایندگان و دولــت تماس بگیرید. 

نمی توانیم به این صورت پیش بریم.

  بورسی ها جلوی هرگونه انضباط بخشی را می گیرند
وی گفت: خود شــرکت های بورسی جلوی هرگونه انضباط 
بخشی را گرفته اند. منطقی نیست که ما از سود شرکت های 
بورســی و صندوق هایی که عمده سرمایه آنها هم از همین 
شرکت ها تأمین شده اســت مالیات نگیریم اما پلکانی و تا 
۳۰ درصد از حقوق بگیران مالیات بگیریم. این چه منطقی 
است؟ اگر قرار است که از این شرکت ها و صندوق ها مالیات 

نگیریم نباید از حقوق مردم هم مالیات بگیریم.
  عقب نشــینی های متعدد دولت از تصمیمات خوب با 

هیاهوی ذی نفعان بازار سرمایه
نماینده مــردم تربت حیدریه در مجلــس اظهار کرد: این 
شرایط جای تعجب دارد و متاسفانه در مجلس هم دوستان 
با همین فضــا تصمیم می گیرند. بارها دیده ام که در دولت 
تصمیم خوبی گرفته شــده است اما بلافاصله تابلو بورس را 
قرمز کردند و عده ای هم اعتراض کردند. در ادامه بلافاصله 
رئیس جمهور به وزیر اقتصاد دستور داده تا سریع مسئله را 

حل کنند. این گونه نمی شود کاری انجام داد.
البته می توان رقم ۵۰۰ میلیارد را برداریم و یك شــاخص 
دیگری مانند درصد مشخصی از معاملات بزرگ را به عنوان 
مالیات در نظر بگیریم اما به این دلیل که این حکم مربوط 
به ۱۴۰۳ و یك برنامه یك ساله است، نمی توان چندان به 

آن ایراد گرفت.

تســنیم- عباس علی آبادی، وزیر صمت اظهار داشــت: 
اجلاس آفریقا را داشتیم و بزرگترین نمایشگاه دستاوردهای 
کشــور برای معرفی به بیــش از ۲ هزار بــازرگان و تاجر 
بین المللی برگزار خواهد شد و می تواند تبعات خوبی داشته 
باشد. اجلاس آفریقا با تعداد زیادی از مقامات ارشد سیاسی 
آفریقا به خوبی برگزار شــد کــه می تواند تأثیرات خوبی در 

رفاه و اقتصاد کشور داشته باشد.
او افزود: آفریقا، اقیانوس فرصت هــا برای بازرگانان و تجار 
ماست، از جمله مهم ترین این فرصت توسعه نیافتگی کامل 
آفریقا است. البته آفریقایی ها به صورت جامع برنامه هایی را 
برای توســعه پیگیری می کنند و در این برنامه فرصت های 
برای تجار مــا وجود دارد. برای تحقــق جهش تولید باید 
دروازه صــادرات باز شــود. خیلی از کالاهایــی که تولید 
می کنیم به جهت اینکه بازار صادراتی ندارد، مجبور هستیم 
تولید را محدود کنیم، به عنوان مثال در لوازم خانگی رشد 

خوبی در کیفیت و کمّیت داشــتیم، اما هم چنان در تهدید 
کالاهای قاچاق هستیم.

وزیــر صمت ادامه داد: از جملــه چالش هایی که در آفریقا 
داریم، نبود زیرســاخت است که البته این موضوع با توجه 
به ظرفیت های خوبی که در توســعه زیرساخت حوزه های 
انرژی و حمل ونقل داریم یك فرصت محسوب می شود. نرخ 
رشــد اقتصادی در آفریقا از متوسط جهانی بیشتر است و 
این به معنای فرصت اســت و ما باید از آن اســتفاده کنیم. 
تلاش می کنیم تا پایان امســال در تمام یا حداقل بخشــی 
از کشــورهای آفریقایی که محوریت دارند، نمایشگاه های 
دائمی برای کالاهای ایرانــی را فراهم کنیم و هم چنین به 
آفریقایی ها فرصت دهیم که در کشور ما پایگاه معرفی خود 
را داشته باشند. تراز تجاری ما با آفریقا کاملًا مثبت است و 
رویکرد ما این است که واردات خود را نیز از آفریقا افزایش 
دهیم. تا پایان امسال تعداد رایزن های بازرگانی ما در آفریقا 
به ۱۲ مورد می رســد و تعداد مراکز بازرگانی به ۱۵ مرکز 

خواهد رسید.
او در خصوص چالش های توســعه تجــارت با آفریقا گفت: 
مهم ترین چالش ها رقبا هســتند کــه تلاش می کنند پس 
از حضور مــا در آفریقا با ابزارهــای مختلفی مانند تحریم 
جلــوی این موضــوع را بگیرند. برنامــه وزارت صمت این 

اســت که میزان تجــارت ایران اعم از صــادرات و واردات 
نســبت به شرایط فعلی دو برابر شود. علی آبادی افزود: باید 
ظرفیت های مالی و اقتصادی خود را به نفع صادرات بســیج 
کنیم و هر مانعی را که در مســیر صادرات است، برداریم. 
ما به شــرکت هایی اولویت می دهیم کــه صادرات محور و 
دانش بنیان هســتند، شــرکت هایی که حداقــل ارزبری و 
بیشترین میزان ارزآوری را دارند. مشارکت مردم زمانی رخ 
می دهد که بتوانیم از سرمایه های خرد مردم استفاده کنیم.

او اضافه کــرد: در حال تعریف پروژه هایی هســتیم که بر 
اســاس آنها بتوانیم صندوق های پروژه را تأسیس کنیم که 
مردم با سرمایه های خرد خود در پروژه های ملی مشارکت 
کنند، به زودی اطلاعیه ها در این باره منتشر خواهد شد، اگر 
بتوانیم این هدف را محقق کنیم، بخش مشارکت مردم در 
شعار سال را به معنای واقعی و الگوی تازه محقق می کنیم.

علی آبــادی گفت: رقبای ایران حتمــاً برای ایران مزاحمت 
ایجــاد خواهند کــرد. یکــی از کارهای مهمــی که باید 
انجــام دهیم ابزار تجارت را فراهــم کنیم که مهم ترین آن 
حمل ونقل است. برای شــرق و شمال آفریقا نسبت خوبی 
داریم و طبق دســتور رئیس جمهور بــرای غرب و جنوب 
آفریقــا هم از لحاظ حمل ونقل پوشــش دهیم که کارهای 

سختی است و حتماً انجام خواهیم داد.

وزیــر صمت افــزود: آفریقــا فرصت خوبی بــرای صنایع 
دانش بنیان ایران اســت و کشورهای آفریقایی هم در حوزه 
آمــوزش هدف گذاری کرده اند و ایــران باید از این فرصت 
اســتفاده کند، هم چنین شرکت های مهندسی و زیرساخت 
ایران هــم می توانند پروژه های بزرگی در آفریقا اجرا کنند. 
کشورهای آفریقایی علاقه مند هســتند از خودروهای روز 

استفاده کنند و این فرصتی برای ایران است.
وی تأکیــد کرد: تلاش خواهیم کرد به کســانی در اولویت 
ارز، ارز بدهیم که به ســمت تجارت و صادرات بروند به ویژه 

به مقاصد صادراتی ایران از جمله آفریقا.
علی آبــادی هم چنین درباره برنامه هــای وزارت صمت در 
خصوص صنعت خودرو گفت: ما برنامه ای گســترده داریم 
و امســال تلاش خواهیم کرد که ظرفیت تولید را افزایش 
دهیم. ما به ظرفیت تولید ۵هزار خودرو در روز رســیدیم و 
تلاش داریم که این را حــدود ۲۰درصد افزایش دهیم که 

خیلی جهش بسیار بزرگی است.
وی افزود: در بحث واردات خــودرو باید گفت این موضوع 
را در دســتور کار داریم تا به این وســیله تعادل بهتری در 
تأمین تقاضای بازار و بحث ناترازی به وجود بیاوریم و اخبار 
خیلی خوبی در این زمینه داریم. تاکسی های برقی را وارد 

کرده ایم و مردم می توانند ثبت نام کنند و بخرند.

ایســنا- فتح  ا... بیات، فعــال حوزه کار 
بــا بیان اینکــه طبق آمارهــا بیش از ۹۵ 
هســتند،   موقت  کار  قراردادهــای  درصد 
اظهار کــرد: در دوران جنــگ تحمیلی با 
بحران اقتصادی رو به رو بودیم و بســیاری 
از کارخانه هــا به دلیل شــرایط آن زمان 
دچــار رکــود و تعطیلی شــدند تا بحث 
ســازندگی پیش آمد. آن زمان کارفرمایان 
به سمت بســتن قرارداد موقت در کارهای 
با ماهیت دائم و مســتمر رفتند و دادنامه 

۱۷۹ دیــوان عدالت صادر شــد چون وضعیت 
اشتغال و اقتصاد مطلوب نبود، به همین دلیل 
کارگران ۸ سال دوران جنگ افزایش حقوق و 
دستمزد نداشتند و مدتی بعد رشد شرکت های 
 پیمانکاری و گسترش قراردادهای موقت کار را 

شاهد بودیم.
  انعطاف در بحث حقوق و دستمزد و تقویت 

معیشت کارگران
وی افزود: خوشــبختانه امروز شــرایط اقتصاد 
کشور شرایط جنگی نیســت و ما در بسیاری 
از حوزه ها پیشــرفت های چشم گیری داشتیم. 
رشــد اقتصادی داریــم، درآمد نفتــی داریم، 
تحریم ها تا حــدودی کاهش یافتــه و فضای 
کســب و کار بهبود پیدا کرده اســت بنابراین 

نباید در حق کارگران اجحاف شــود. در بحث 
حقوق و دســتمزد باید بیش از پیش انعطاف 
داشته باشــیم و در جهت تقویت معیشت آنها 

گام برداریم.
ایــن فعال حــوزه کار در ادامه بــا بیان اینکه 
کارگرانــی که بیش از ۲۰ ســال ســابقه کار 
دارند، نباید هم چنان با قرارداد موقت مشغول 
کار باشــند، به لایحه تعیین سقف قراردادهای 
موقت کار اشــاره کرد و گفــت: این لایحه در 
دولت قبل بــه تصویب هیئت وزیران رســید 
و مصوبه ۴ ســال بازه داشــت؛ یعنی در پایان 
بهمــن ۱۴۰۲ باید بــه اجــرا درمی آمد ولی 
متأســفانه مصوبه هیئت وزیران نادیده گرفته 
شــده و به جــای اجرا، پیشــنهاد ســقف ۵ 
 ســال مطرح شــده تا به مجلس ببرند و روی 

آن نظر بدهند.
  اجرای مصوبه تعیین ســقف ۴ سال 

برای قراردادهای موقت 
بیات افــزود: اخیراً لایحه ای تحت عنوان 
ارتقای امنیت شــغلی در دستور کار قرار 
گرفته و ظاهراً در آن ســقف قراردادهای 
موقت ۵ ســال پیشــنهاد شــده است، 
در حالــی که ما مصوبه تعیین ســقف ۴ 
ســال برای قراردادهای موقــت کار را از 
قبل داشتیم. جلســات و کار کارشناسی 
بســیاری میان کارگران و کارفرمایان و وزارت 
کار در این خصوص برگزار شد و ساعت ها وقت 
و زمان صرف شــده بود تا در نهایت به تصویب 

هیئت وزیران رسید.
این فعال حــوزه کار تصریح کرد: این ســؤال 
وجود دارد وقتی مصوبه قانونی هیئت وزیران را 
داریم، چرا باید آن را کنار بگذاریم و یك طرح 
جدید را مطرح کنیم؟ معتقدم این رویه باعث 
می شود در حوزه کارگری و قوانین مرتبط با آن 
دچار عقب گرد شــویم. از متولیان انتظار داریم 
در حوزه کار و روابط کار، تشکل یابی و حقوق و 
دستمزد جامعه کارگری را به پیشرفت برسانند 
 و روحیــه کار و تــلاش را در میــان کارگران 

تزریق کنند.

مالیات

تولید



یکشنبه1403/02/09 فرهنگ و هنرسالسیام شماره66266

تلویزیون

سینما

سونامی »مولانا« در سینمای ایران؛
 رکورد افتتاحیه شکست

 
 صبح پنج شنبه ششم اردیبهشت در گزارشی عنوان شد که »مست عشق«با ۵۱ 
هزار مخاطبی که تنها در روز چهارشــنبه به تماشای این فیلم نشستند، رکورد 
فروش روز نخســت ســینمای پس از انقلاب ایران را شکسته است. اما دومین 
رکوردشــکنی قابل توجه این فیلم نیز رقم خورده و جدیدترین ســاخته حسن 
فتحی موفق شده تا با جذب ۲۱۴ هزار مخاطب، رکورد افتتاحیه چنددهه اخیر 
سینمای ایران را بشکند. »مست عشق« موفق شد تا طی ۳ روز نخست نمایش 
خود، با نمایش در ۲ هزار و ۳۱۲ سانس، ۲۱۴ هزار نفر را به سینماها بکشاند و 

۱۵ میلیارد و ۲۸۳ میلیون تومان بفروشد.
این رکورد افتتاحیه در شــرایطی به دســت آمده که این آمار تاکنون در اختیار 
فیلم پربازیگر ما همه با هم هســتیم با ۱۲۷ هزار مخاطب بوده است. افتتاحیه 
»هزارپا« با ۱۲۶ هزار مخاطب، فروشنده با ۱۲۱ هزار، »گشت ۳« با ۱۱۷ هزار، 
و »نهنگ عنبر« ۲ با ۱۱۳ هزار مخاطب، تاکنون پرزرق وبرق ترین افتتاحیه های 

سینمای ایران بوده اند.
طی سال جاری »تمساح خونی« با ۱۱۰ هزار مخاطب و سال گربه با ۱۰۸ هزار 
مخاطب، شلوغ ترین افتتاحیه ها را سپری کردند که حالا »مست عشق« تقریباً ۲ 
برابر این میزان مخاطب داشــت که یک رکورد بی سابقه طی یکی، دو دهه اخیر 

و کم سابقه در تاریخ سینمای ایران محسوب می شود.
بــا نگاهی به پیش فروش بلیت روزهای دیگر این فیلم به این نتیجه می رســیم 
که در ادامه باید در انتظار ثبت رکوردشــکنی های متفاوت دیگری از سوی این 
فیلم باشــیم. »مست عشق« طی روز چهارشنبه، با ۵۱ هزار مخاطب، ۳ میلیارد 
و ۵۸۶ میلیون تومان فروخت. این فیلم برای پنجشنبه ۷۰ هزار مخاطب داشت 
و به فروش ۵ میلیارد و ۴۴ میلیون تومانی رسید. در روز جمعه نیز ۹۳ هزار نفر 
به تماشــای این فیلم نشستند و گیشه این فیلم را به ۶ میلیارد و ۶۵۳ میلیون 
تومان رســاندند. اکران چشــم گیر »مست عشــق«، بر روی آمار کلی سینمای 
 امسال ایران نیز تأثیر مثبتی گذاشته است به طوری که سینمای ۱۴۰۳ طی ۳۸ 
روز ابتدایی خود، نســبت به مدت زمان مشــابه سال گذشــته، از رشد حدوداَ 
 ۲۵ درصــدی در میــزان مخاطب برخوردار اســت که یک اتفاق بســیارخوب 

محسوب می شود.

تغییر نام »مثبت آموزش« به »استودیو معلم«
 سیروس همتی مجری شد

ازروز گذشــته، ۸ اردیبهشت ســیروس همتی که معلم ریاضی دبیرستان است 
اجــرای برنامه عصرگاهی »مثبت آموزش« را که به »اســتودیو معلم« تغییر نام 
داده، به عهده گرفته اســت. در این برنامه که به صورت ام ســی از صبح تا عصر 
هر ســاعت یک ربع روی آنتن می رود از معلمان حوزه های مختلف دعوت شده 

و دغدغه های آنها مطرح می شود.
همچنین در بخش هایی از این برنامه نیز فیلم های ســینمایی ایران و جهان که 

مرتبط با شخصیت های ماندگار معلم در سینما بوده اند، پخش می شود.
توجه ویژه به نوجوانان و جوانان با معرفی اســتعدادها، بررســی روند مطالبات 
معلمان و مســائل مرتبط با آمــوزش و پرورش، آموزش هــای مرتبط با تغذیه 
دانش آموزان، مرور اتفاقات و رویدادهای مرتبط با نوجوانان و تلاش برای پرورش 

قوه خلاقه آنها از جمله رویکردهای برنامه است.
برنامــه »مثبــت آموزش« هر روز از ۸ صبح تا ۱۸ به صــورت متناوب و در ۱۵ 

دقیقه پایانی هر ساعت پخش می شود.

ورزش

این روزها در شــبکه نمایــش خانگی از نظر 
ژانری با سریال هایی مواجه هستیم که اغلب 
مضمونی پلیســی، معمایی و اجتماعی دارند. 
ســریال »ازازیل« ساخته حسن فتحی، فصل 
ســوم از ســریال »زخم کاری«، »بی عاطفه« 
کمال تبریزی و سریال »پوکر« به کارگردانی 
رضــا دادویی، از جمله آثاری هســتند که با 
مضامین اجتماعی این روزها در شبکه نمایش 

خانگی در حال تولید هستند.
در این بین ساخت ســریال های »در انتهای 
شــب« آیدا پناهنده، »بلیــط یک طرفه« به 
کارگردانــی پوریــا حیــدری و »بازنده« به 
کارگردانــی امین حســین پور نیز بــه اتمام 
رســیده و هنوز وضعیت انتشار آنها در شبکه 

نمایش خانگی مشخص نشده  است.
»زخم کاری۳« و تأکید بر حضور جواد عزتی 

و شخصیت های اصلی
سریال »زخم کاری« این روزها به کارگردانی 
محمدحسین مهدویان در حال تولید است و 
به زودی بعد از دریافت مجوز انتشــار در سبد 
محتوایی شبکه نمایش خانگی قرار می گیرد. 
بــه گفته این کارگردان همه شــخصیت های 
 اصلــی از جمله جــواد عزتــی در این فصل 

حضور دارند.
با تأکید مهدویان بر حضور بازیگران اصلی این 
سریال در فصل سوم، به نظر می رسد مخاطب 
در فصل جدید دیگر شــاهد حضور ســایه وار 
مالک )جواد عزتی( در جریان قصه نباشــد؛ 
رونــدی که در فصل دوم انتقادهای زیادی به 

همراه داشت.
جواد عزتــی، رعنــا آزادی ور، کامبیز دیرباز، 
الناز ملک از بازیگران اصلی فصل سوم »زخم 

کاری« هستند.

اما بر اســاس آنچه منتشرشده داستان فصل 
ســوم »زخــم کاری« همچون فصــل اول و 
دوم، بر اســاس یکی از نمایشنامه های ویلیام 
شکســپیر طراحی شــده و گفته شده منبع 
اقتبــاس فصل ســوم نمایشــنامه »ریچارد 
سوم« اســت. محمدحســین مهدویان فصل 
اول ایــن مجموعه را بر اســاس نمایشــنامه 
 »مکبث« و فصل دوم را بر اســاس نمایشنامه 

»هملت« ساخت.
انتشار فصل نخســت »زخم کاری« از خرداد 
۱۴۰۰ در شــبکه نمایش خانگی شــروع شد 
که سانســورها در مقاطعی صــدای اعتراض 
سازندگان و بیننده را درآورد و حتی وقفه ای 

در انتشار را موجب شد.
پس از پایان فصل نخست، گمانه زنی ها درباره 
ســاخت فصــل دوم مطرح شــد. در خرداد 
۱۴۰۲ فصــل دوم تحت عنوان »بازگشــت« 

بــه تهیه کنندگی محمدرضا تخت کشــیان و 
کارگردانــی محمدحســین مهدویان تولید و 
منتشر شــد و کامبیز دیرباز، مهران غفوریان 
 و النــاز ملک هــم از جمله هنرپیشــه های 
 جدیــدی بودنــد کــه بــه جمــع بازیگران 

قبلی پیوستند.
بــا توجه به فاصله زمانی تولید و تدوین، گویا 
قرار اســت »زخم کاری ۳« در تابستان سال 
۱۴۰۳ پخش  شود. ضمن اینکه همانند فصل 
دوم که »زخم کاری؛ بازگشــت« نام داشت، 
فصل ســوم هــم زیرعنوان دیگــری خواهد 

داشت، ولی هنوز نهایی نشده است.
»ازازیل« حسن فتحی پلیسی است؟

ســریال »ازازیل« حسن فتحی نیز این روزها 
بعد از حواشــی جزئی در بدو کار، طبق اعلام 
عوامل در حال تصویربرداری است و اخیراً هم 

از سوی ساترا مجوز تولید گرفته است.
حسن فتحی که چندســالی را به کارگردانی 
ســریال تاریخی »جیــران« گذراند، حالا در 
حال تولید »ازازیل« در شبکه نمایش خانگی 
است و هنوز زمان انتشار آن اعلام نشده است.

از پرینــاز ایزدیــار و مریلا زارعــی به عنوان 
بازیگران این سریال یاد شــده است. ایزدیار 
پس از »شــهرزاد«، »جیــران« و »زمانه« در 
چهارمین همکاری با حسن فتحی نقش اصلی 
زن سریال را بازی می کند و مریلا زارعی پس 
از حضور در »جیران« و فیلم »کیفر«، سومین 
همکاری اش با حسن فتحی را تجربه می کند. 
همچنیــن پیمان معــادی، بهرنــگ علوی، 
 بابک حمیدیــان از جمله بازیگران اصلی این 

سریال هستند.
»بی عاطفه« کمال تبریزی در دست تولید

کمــال تبریزی کــه تا چندی قبل ســریال 
»ســرزمین مادری« را روی آنتــن تلویزیون 
داشت، این روزها هم سریال جدیدی با عنوان 

»بی عاطفه« را در دست تولید دارد.
این سریال توسط امیرعباس پیام نگارش شده 
و تهیه کنندگی آن را محمدصادق میرکریمی 
برعهده دارد. رضا کیانیان، مریلا زارعی، بهاره 
افشاری، بهاره کیان افشــار و حامد بهداد از 
جمله بازیگرانی هستند که در این سریال به 

ایفای نقش می پردازند.
مجموعــه »ابلــه« بــه کارگردانــی کمــال 
تبریــزی اولین تجربه این کارگردان ســینما 
نمایــش خانگــی  تلویزیــون در شــبکه   و 
محسوب می شود.سریالی که در آن مجموعه 
بازیگرانی چون مهران احمدی،  هانیه توسلی، 
احمد مهرانفر، بهنام تشــکر، شبنم مقدمی، 
بهادر مالکی، محسن تنابنده، سیامک صفری، 

یکتا ناصــر و مجید صالحی بــه ایفای نقش 
پرداختند؛ بــا این حال با اقبال زیادی مواجه 

نشد.
»پوکر« رضا دادویی

ســریال »پوکر« به کارگردانــی رضا دادویی 
 و تهیه کنندگــی مجیــد مولایی در دســت 

تولید است.
به گفتــه مجید مولایی ســریال »پوکر« در 
مرحله پیش تولید است و هنوز کلید نخورده. 
پیــش از این حضور شــهاب حســینی، لاله 
مرزبان و میرســعید مولویان در این ســریال 
قطعی شده بود. امین حیایی و نیکی کریمی 
نیز به گروه بازیگران ســریال »پوکر« اضافه 

شده اند.
رضا دادویی کارگردانی »چشــم سوم«، »لونه 
شغال«، »تعبیر خواب«، »مواجهه« و نمایش 
 »بــه مناســبت ورود اشــکان« ... را برعهده 

داشته است.
آیدا پناهنده و سریال »در انتهای شب«

ســریال »در انتهای شــب« بــه کارگردانی 
آیدا پناهنــده و بازی پارســا پیروزفر، هدی 
زین العابدین به زودی از شبکه نمایش خانگی 
پخش شــود. سریال ۹ قســمتی »در انتهای 
شــب« اولین حضور آیدا پناهنده در شــبکه 

نمایش خانگی است.
آیدا پناهنده و ارســلان امیری نویســندگان 
فیلم نامــه و محمد یمینــی تهیه کننده »در 

انتهای شب« هستند.
ساخت این ســریال کوتاه ۹ قسمتی به پایان 

رسیده اما هنوز خبری از انتشار آن نیست.
آیدا پناهنده پیش از این فیلم های »ناهید«، 
 »اســرافیل«، »تــی  تــی« و... را کارگردانی 

کرده است.

قسمت جدید برنامه کافه مستند جمعه هفتم اردیبهشت 
 بــا گفت وگــو درباره مســتند آقای خاص از شــبکه افق 

پخش شد.
این مستند به کارگردانی سجاد ترابی تلاش دارد اطلاعات 
تازه ای درباره محمد بنا ســرمربی اسبق تیم ملی کشتی 
فرنگی و آقای خاص کشــتی ایران ارائــه دهد و با روایت 
ناگفته هایــی به فراز و فرودهای زندگی حرفه ای این مربی 
محبوب کشــتی می پردازد. فرزاد حســنی نیز راوی این 

مستند است.
»آقای خاص« مســتندی نیمه بلند است که در هفدهمین 

جشــنواره مســتند ســینماحقیقت حضور داشت و برای 
نخستین بار از تلویزیون پخش شد.

بعــد از پخش این مســتند، در میز نقد »کافه مســتند« 
داوود مرادیــان و مهــدی انصاری میزبان ســجاد ترابی، 
 کارگــران این اثر بودند و درباره مســائل فنی این فیلم و 
همچنین نکات مربوط به مســتندهای ورزشــی گفت وگو 

کردند.
در میز محتوایــی برنامه نیز داوود مرادیــان میزبان علی 
محمدی قهرمان کشــتی فرنگی و همچنین مدیر تیم های 
ملی کشــتی بود و دربــاره محمد بنــا و ویژگی های این 

اســطوره کشــتی ایران با یکدیگر صحبت کردند. در میز 
مســتند برنامه نیز امیــر مهریزدان، مدیر پیشــین مرکز 
مســتند ســوره که به تازگــی مأموریت دو ســاله اش در 
این مرکــز به اتمام رســیده مهمان برنامه بــود و درباره 
 مســائل جاری حوزه مســتند و مشــکلات مستندسازان

 گفت وگو شد.
»کافه مستند« به تهیه کنندگی محمدعلی محمددوست و 
با اجرای داوود مرادیان در گروه مســتند شبکه افق تولید 
می شــود و تلاش می کند نگاه متفاوتی به مقوله مســتند 

داشته باشد.

»کافه مســتند« هر هفته جمعه شب ها ساعت ۲۱ از این 
شبکه پخش می شود.

کدام کارگردان ها مشغول ساخت سریال  هستند؟

 تاریخ برگزاری مرحله یک چهارم نهایی جام 
حذفی فوتبال

به گزارش ایســنا، مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی فوتبال ایران برگزار شد 
و تیم های صعود کننده به مرحله بعدی مســابقات مشخص شدند. قرعه کشی 
مرحله یک چهارم نهایی مسابقات جام حذفی، دوشنبه برگزار می شود تا تیم ها 
حریفان خود را بشناسند. سپاهان اصفهان، چادرملوی اردکان، مس رفسنجان، 
تراکتور تبریز، گل گهر ســیرجان، هوادار تهران، آلومینیوم اراک و ملوان انزلی 
هشــت تیم راه یافته به این مرحله هستند. مرحله یک چهارم نهایی مسابقات 

جام حذفی روزهای ۲۶ و ۲۷ اردیبهشت برگزار خواهد شد.

 پنج هندبالیست از فارس به اردوی تیم ملی بانوان 
دعوت شدند

بــه گزارش پایــگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، زینب 
بذرافکن، مریم کاراندیش، زهرا فقیهی، رؤیا نوروزی و ملیکا محمدی از استان 

فارس به اردوی تیم ملی هندبال بانوان ایران دعوت شدند.
اردوی تیم هندبال بزرگســالان ایران از تاریخ ۱۱ لغایت ۱۷ اردیبهشت ماه به 

میزبانی استان سمنان برگزار می گردد.

کسب ۳ مدال توسط فرنگی کاران فارس
 در رقابت های جام تختی

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، فرنگی کاران 
فارس در رقابت های بین المللی کشــتی فرنگی جام تختی به ۲ نشان طلا و ۱ 

نقره دست یافتند.
چهل و چهارمین دوره رقابت های بین المللی کشتی فرنگی جام تختی روزهای 
۶ و ۷ اردیبهشت ماه با حضور کشتی گیرانی از کشورمان و تیم های ارمنستان، 

سوریه و عراق در سالن شهرک نفت اهواز برگزار شد.
در پایــان این رقابت ها در وزن محمدمهدی کشــتکار در وزن ۶۳ کیلوگرم و 
غلامرضــا فرخی در وزن ۷۷ کیلوگرم به مدال طلا رســیدند و علی دارابی در 

وزن ۷۲ کیلوگرم صاحب مدال نقره شد.
نفرات اول و دوم اوزان مختلف این رقابت ها به مسابقات کشتی فرنگی امید های 
جهان اعزام می شوند .همچنین داوران بین المللی کشتی استان فارس، ساسان 
ســالاری، ســیامک گودرزی و غلامرضا امیرنژاد دیدار های فینال و رده بندی 

رقابت ای بین المللی کشتی فرنگی جام تختی در اهواز را سوت زدند.

اتفاق عجیب در والیبال ایران؛ 
بازنده ای که هیچ وقت سقوط نمی کند

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، در فصل گذشــته لیگ برتر والیبال، تیم سایپا 
یکی از تیم هایی بود که باید به دســته پایین تر سقوط می کرد. این تیم که در 
دور گروهــی در انتهای جدول قرار گرفته بود در مرحله پلی اوت با شکســت 
مقابل مس رفســنجان عملًا باید راهی لیگ دســته اول می شــد، اما با خرید 
امتیاز تیم لیگ برتری هورسان فصل آینده هم در لیگ برتر باقی خواهد ماند.
هورســان در فصل گذشــته با مشــکلات مالی زیادی روبه رو بــود، اما آرش 
صادقیانــی هر طور بود این تیم را در لیگ برتر حفظ کرد و با توجه به انتقال 
امتیاز این تیم به سایپا از فصل آینده تیمی به نام هورسان در لیگ برتر حضور 
نخواهد داشــت. اتفاق عجیب اینکه ســایپایی ها دو فصل پیش هم به همین 
شــکل لیگ برتری ماندند. آنهــا در آن زمان امتیاز تیم ســپاهان را خریدند 
تا فصل گذشــته هم در لیگ برتر باشــند. با این شــرایط آنها هر سال بار هر 
نتیجه ای خودشــان را لیــگ برتری قلمداد می کنند؛ چرا کــه دیگر خبری از 
ســقوط به دسته اول نیست. در چنین شــرایطی ذات مسابقات لیگ که برد 
و باخت اســت زیرســؤال می رود و هر تیمی که بتواند امتیاز یک تیم دیگر را 
بخرد حتی در صورت شکست در همه بازی هایش باز هم لیگ برتری می ماند. 

فدراسیون والیبال باید برای این مسئله راه حلی بیندیشد. 

به گزارش ایرنا، مسابقات کشتی آزاد قهرمانی آسیا 
و گزینشــی قاره کهن با کســب عنوان قهرمانی و 
۲ ســهمیه برای گوش شکسته های ایرانی به پایان 
رســید. در مسابقات گزینشــی کشتی آزاد یونس 
امامــی در وزن ۷۴ کیلوگرم و امیرعلی آذرپیرا در 
وزن ۹۷ کیلوگرم موفق به کســب سهمیه شدند. 
در این پیکارها احمد محمدنژاد جوان نتوانســت 
ســهمیه وزن ۵۷ کیلوگــرم را بــرای ایــران به 
ارمغان بیاورد. هر چند که در پیکارهای بیشــکک 
آزادکاران کشورمان موفق به کسب عنوان قهرمانی 
شدند، اما این مسابقات حامل چند پیام مهم برای 
فدراسیون نشین ها بود. نخستین پیام این مسابقات 
فاصلــه بین نفرات نخســت و تیم اصلــی بود. در 
قرقیزستان هر پنج مدال ایران توسط نفرات اصلی 

تیم ملی ضرب شد.
اما مهم ترین پیام این رقابت ها توجه به بدن سازی 
و آمادگی بدنی بود. برخی ملی پوشــان ایران در 

اواســط رقابت ها با افت بدنــی مواجه و حتی 
پزشــکی  اســتراحت های  به گرفتن  مجبور 

مصلحتی شــدند که این موضوع در مبارزه 
امیرعلــی آذرپیــرا ملموس بــود. افت 

بدنــی آزادکاران در آســتانه المپیک 
اتفاق ممکن  بدترین  پاریس   ۲۰۲۴
اســت؛ زیرا سطح کشــتی المپیک 
با رقابت های قهرمانی آســیا بسیار 

متفاوت اســت و جــای جبران حتی 

برای کوچک ترین لغزشی نیز وجود ندارد.
آنچه که آزادکاران ایران در قرقیزستان به نمایش 
گذاشــتند نمی تواند مطلــوب رقابت های بزرگ و 
فراگیری همچون المپیک پاریس باشــد؛ زیرا سه 
نماینده ایران در مرحله گزینشی المپیک نتوانستند 
آن گونــه که باید مقتدرانه در تشــک حضور پیدا 
کنند. اگر چــه در وزن ۷۴ کیلوگرم یونس امامی 
عملکرد به نســبت چشمگیری داشت اما در ۵۷ و 
۹۷ کیلوگرم افت بدنی نمایندگان کشتی ایران در 
طول مسابقه کاملًا چشمگیر و حتی از دید  هادی 

این عامــل گزارشــگر  و کارشــناس 
نیــز  رشــته 

ن  پنهــا

نماند.
ضعف بدنی احمد محمدنژاد جوان در کشتی اول 
برابر تاجیکستان کاملًا مشــخص بود و شاید اگر 
درخواســت چلنج تیم حریف نبود نتیجه متفاوتی 
رقم می خــورد. همچنین مصدومیــت مصلحتی 
امیرعلی آذرپیرا برابر آرش یوشیدای ژاپنی موجب 
شد تا وی نزدیک به یک دقیقه استراحت پزشکی 
داشــته باشــد. این ضعف بدنی و نفس کم آوردن 
در هماوردها در حالی اســت که نامداران کشتی 
جهان در بیشــکک حضور نداشتند و شمار زیادی 
از آنان در رقابت های جهانی بلگراد سهمیه کسب 

کرده بودند.
ســوت پایان کشتی های ایران هر چند که با کسب 
۲ ســهمیه آزادکاران نواخته شد اما زنگ هشداری 
برای ورزشکاران این رشــته بود که باید با 
بزرگان کشتی جهان از روسیه، آمریکا، 
گرجستان و کشورهای دیگر رقابت 
پاریس،  آوردگاه  باشند.در  داشته 
آمریکایی ها بــا تکیه بر قدرت 
بالای خود  آمادگــی  بدنی و 
در تشــک کشــتی حاضر 
می شــوند. ایــن موضوع 
دیگــر  توجــه  مــورد 
کشــورهای صاحب نام 
نیز  جهان  کشــتی 

قرار گرفته است.

زنگخطربرایکشتیایران؛

 آزادکاران نفس کم آوردند

به گزارش ایســنا، قایقرانی ایران در مسابقات 
انتخابــی المپیــک نمایش خوبی داشــت و 
حاصل آن دو ســهمیه در آب های آرام )کانو 
 و کایــاک یک نفره ۱۰۰۰ متــر مردان( و دو 
ســهمیه در رویینگ )یک نفره و دونفره زنان( 

بود.
همچنین کسب سهمیه المپیک با تاریخ سازی 
همراه بود و قایقرانی توانســت برای اولین بار 

در قایق دونفره صاحب سهمیه المپیک شود.
مسلماً نمایش خوب قایقرانی نباید تنها صرفاً 
به حضور در المپیک ختم شــود؛ بلکه انتظار 
می رود شــاهد عملکرد متفات نسبت به ادوار 

گذشته باشیم.
گرفتن مدال المپیک در حال حاضر کار بسیار 
ایران محسوب می شود  سختی برای قایقرانی 
و در پاریس کســی انتظار مدال از این رشته 
نــدارد اما صعــود به فینــال A و B می تواند 
عملکرد خوبــی برای قایقرانی باشــد اما این 

نتیجه چگونه به دست می آید؟

قایقرانی ســه ماه حســاس را پیش رو دارد تا 
بتواند به بهترین نحو آماده شــود؛ اما کمبود 
برخــی امکانــات  شــرایط ســختی را برای 

ملی پوشان رقم زده است.
ملی پوشــان رویینگ بارها از نداشتن پیست 
اســتاندارد )۲ کیلومتر( گلایــه کرده اند؛ اما  

در این ســال ها هیچ چاره ای اندیشیده نشده 
اســت. پاروزنان مجبور هســتند در دریاچه 
آزادی که مسافت هزار متر دارد، تمرین کنند 
و یا پشت ســدها بروند. در واقع بدون تمرین 
در شرایط نرمال به مســابقات رفته اند با این 
 وجود توانســته اند همپای کشــورهای دیگر 

رقابت کنند.
پــس از بازگشــت از انتخابــی المپیــک هم 

قایقرانان خواستار حمایت بیشتر شدند.
آنها عنوان کردند نیاز به اسپانســر دارند چون 
مکمــل  را هم از جیب خــود تهیه می کنند و 
همچنیــن به تمرین در پیســت اســتاندارد 
نیــاز دارنــد و این مســئله بــا اردو زدن در 
 کشورهای دیگر که پیست اســتاندارد دارند، 

محقق می شود.
در واقــع با توجه به شــرایط موجود موفقیت 
قایقرانی در المپیک بستگی به فدراسیون دارد 
که در این ســه ماه پیش رو چه شــرایطی را 

فراهم می کند.

المپیک رویداد بزرگی اســت و قطعاً خیلی از 
کشورها با برنامه منســجم وارد آن می شوند؛ 
بنابرایــن فدراســیون ایران نیز بایــد از فکر 
اینکــه قایقرانان با تمریــن در دریاچه آزادی 
 کــه یــک روز آب دارد و روز دیگــر درگیــر 
کم شــدن عمق آب می شــود، بیــرون بیاید 
و در فاصلــه کمتر از ســه ماه تــا المپیک به 
 فکــر اردوی با کیفیــت بلندمــدت  در یک

 کشــور خارجی برای پنج پــاروزن اعزامی به 
المپیک باشد.

ورزشکاران رویینگ، کانو و کایاک کار خود را 
با گرفتن سهمیه المپیک انجام دادند و اکنون 
دیگر وظیفه فدراســیون است شرایطی فراهم 
کند تا ورزشــکار به جای اینکه دغدغه تمرین 
یا پرداخت هزینه مکمل از جیب داشته باشد، 
صفر تا صد تمرکز خود را روی تمرین بگذارد.

اکنون تمام نگاه ها به فدراسیون قایقرانی است 
که چگونه پنج ورزشکار خود را برای المپیک 

آماده می کند.

قایقران ها را با تمرین پشت سد به جنگ المپیک نفرستید

مرور زندگی »آقای خاص« کشتی با روایت فرزاد حسنی

شمساییبهدنبالتکرارتاریخ؛

یوزها تاج  و تخت فوتسال ایران را 
برمی گردانند؟

به گزارش ایرنا، تیم ملی فوتســال ایــران در مرحله نیمه نهایی جام ملت های ۲۰۲۴ 
آسیا موفق شد ازبکستان را در ضربات پنالتی شکست دهد و فینالیست شود.

در ســمت دیگر نیز تایلند میزبان هم در ضیافت پنالتی ها توانست مانع تاجیکستان 
شده و خود را در حضور تماشاگرانش به فینال برساند.

با نتایج نیمه نهایی این دوره از جام ملت های آسیا، حالا تاریخ تکرار شده و تیم ایران 
باید در فینال به مصاف تایلند برود. در سال ۲۰۰۸ در حالی که تایلند میزبان بازی ها 

بود، به فینال رسید و با ایران روبه رو شد.
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران برای قهرمانی در جام ملت های ۲۰۲۴ آسیا، باید 

تاریخ را تکرار کند
تیم ملی فوتسال ایران در مرحله نیمه نهایی جام ملت های ۲۰۲۴ آسیا موفق شد 

ازبکستان را در ضربات پنالتی شکست دهد و فینالیست شود.
در ســمت دیگر نیز تایلند میزبان هم در ضیافت پنالتی ها توانست مانع تاجیکستان 

شده و خود را در حضور تماشاگرانش به فینال برساند.
با نتایج نیمه نهایی این دوره از جام ملت های آسیا، حالا تاریخ تکرار شده و تیم ایران 
باید در فینال به مصاف تایلند برود. در سال ۲۰۰۸ در حالی که تایلند میزبان بازی ها 

بود، به فینال رسید و با ایران روبه رو شد.
تیم ایران در ادوار مختلف جام ملت های آســیا تا کنون ۹ بار مقابل تایلند قرار گرفته 
است. ایران ۷ بازی را با پیروزی پشت سر گذاشته و یک دیدار با تساوی و یک دیدار 

هم با شکست ایران به پایان رسیده است.
حالا ایران باید در شرایطی تقریبا مشابه سال ۲۰۰۸، تاریخ را تکرار کند و تایلند را در 

فینال شکست دهد تا دوباره تاج و تخت فوتسال آسیا به ایران بازگردد.
دیدار تیم های فوتســال ایــران و تایلند در فینال جام ملت های آســیا ۲۰۲۴ امروز 

یک شنبه برگزار می شود.
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به گزارش سبحان، محمدهادی ایمانیه، استاندار 
فارس در دیدار با اســماعیل قزل سفلی، معاون 
سیاســی امنیتی و اجتماعی استانداری و عباس 
فرج زاده، مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری از کســب رتبه اول استان فارس در 
شاخص کلان اطلاع رســانی و تبیین هنرمندانه 
دســتاوردهای دولت و اقناع افــکار عمومی در 
سطح کشور خبر داد و افزود: طبق ارزیابی های 
چند شــاخص کلان که هر ســال توســط نهاد 
ریاســت جمهوری در زمینه هــای مختلف و با 
ارزیابی شــاخص های متعدد انجــام و نتایج آن 
به اســتانداران ابلاغ می شــود، در سال گذشته 
اســتان فارس موفق به کســب رتبه اول در امر 
اطلاع رســانی و تبیین هنرمندانه دستاوردهای 
دولت و اقناع افکار عمومی در بین اســتان های 

کشور شده است. 
ایمانیــه این موفقیــت را مرهــون هم افزایی و 

تلاش های همه مجموعه های اطلاع رسانی استان 
از جمله روابط عمومی دســتگاه ها، صداوسیما و 
رسانه های مجازی و مکتوب با محوریت اداره کل 
روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس 

دانست و خاطرنشان داشت: بی شک تلاش هایی 
که در ابتدا برای هم افزایــی و همکاری فعالین 
رســانه با روابط عمومی دستگاه ها شکل گرفت 
بایــد منجر به کســب موفقیت های چشــمگیر 

می شــد؛ از این باب خدا را شاکریم که این مهم 
به دســت جوانانی باانگیزه، خوش فکر، انقلابی و 
صاحب سبک در دولت ســیزدهم محقق شد و 
سند دیگری مبنی بر در قله بودن استان فارس 
را نشــان داد.  وی در ادامه بر ضرورت توجه به 
آینده و ترسیم دقیق مسیر پیش رو سخن گفت و 
بر داشتن عزم راسخ، اعتقاد قوی به ظرفیت های 
استانی و افزایش فعالیت ها نسبت به قبل تأکید 
و تصریح کرد: کســب این عنوان نباید منجر به 
ایجاد حس تکبر و خودبرتربینی شود؛ بلکه باید 
با تأسی به ســیره ائمه اطهار، تلاش و کوشش 
را نســبت به قبل بیشتر کرد تا شاهد حفظ این 

جایگاه برای استان باشیم.
   روایت صحیح و درســت وقایع و ایجاد 

انگیزه و امید در بین مردم
اســتاندار فارس اصلی تریــن و مهم ترین جنبه 
اطلاع رســانی را روایت صحیح و درســت وقایع 

و ایجــاد انگیزه و امید در بین مردم دانســت و 
افزود: تجربه ثابت کرده که هر اقدامی که دارای 
پیوست رســانه ای باشد و هنرمندانه و متعهدانه 
نســبت به انجام آن اقدام شود در سطح جامعه 

بازخورد مثبت و اثرگذاری داشته است.
وی عصر حاضر را که با دنیای مجازی به شــدت 
گره خورده اســت، مــورد توجه قــرار داد و از 
تلاش های دشــمنان و بدخواهان بــرای ناامید 
کردن مردم ســخن گفت و خاطر نشان ساخت: 
دستگاه های اجرایی با محوریت روابط عمومی ها 
و بــا همکاری اصحاب رســانه وظیفــه قانونی 
و اخلاقــی و شــرعی دارند بــا دروغ پردازی ها، 
اختلاف افکنی ها، شــبهه پراکنی های دشمنان و 
بدخواهان ملت عزیز ایران مبارزه و مقابله کنند 
که یکــی از اصلی ترین شــیوه های این مبارزه، 
روایــت اول و صحیح از وقایع با تولیدات متنوع، 

هنرمندانه، جذاب و کارشناسی شده است. 

به گزارش سبحان، نشست بررســی مسائل و مشکلات شهر 
صدرا به دستور محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس با ریاست 
لطف ا... شــیبانی، فرماندار شهرســتان شــیراز و با محوریت 
شــرکت عمران شــهر جدید صدرا در فرمانداری شهرستان 
شــیراز برگزار شد. ســید مهدی پوربهی، مدیرعامل شرکت 
عمران شــهر جدید صدرا در این نشســت گفت: شهر جدید 
صدرا هم اکنون بیش از 200 هزار نفر جمعیت دارد که با اتمام 
20 هزار واحد نهضت ملی مســکن که در حال ساخت است، 
پیش بینی می شود جمعیت این شهر به افق چهارصدهزار نفر 
برســد.  پوربهی افزود: هر چند تلاش های جهادی فراوانی در 
یک و نیم ســال گذشته برای حل مشکلات شهر صدرا شده، 
اما این شــهر همچنان در بخش های مختلف شاهد چالش ها 
و مشــکلات عدیده ای اســت که حل آنها مستلزم یک تلاش 

جهادی و هم افزایی همگانی است.
وی ادامه داد: عمده مشکلات امروز شهر صدرا در بخش های 

درمان و بهداشت، آموزش و پرورش، ورزش است.

مدیرعامل شــرکت عمران صدرا ادامه داد: هم اکنون 22 هزار 
دانش آموز در شــهر صدرا مشــغول به تحصیل هستند که 9 
هزار نفر از این دانش آموزان به دلیل کمبود مدرسه اجبارا در 

مدارس شهر شیراز مشغول تحصیل می شوند.
پوربهی بیان کرد: هر چند شرکت عمران صدرا در این سال ها 
در جهت توســعه فضاهای آموزشی گام های مؤثری برداشته 
اســت، به طوری که چندین مدرســه در حال ساخت را در 
برنامه داریم؛ اما همچنان این شــهر با کمبود هفده مدرســه 

روبه رو است. 
وی افزود: عقب ماندگی هایی در شــهر صدرا در حوزه درمان 
و بهداشــت و ورزش هم وجود دارد که بــا برنامه ریزی های 
انجام شــده تا پایان ســال با حمایت دانشگاه علوم پزشکی و 
اداره کل ورزش و جوانــان فارس بخش زیادی از آنها برطرف 

خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت عمــران با بیان اینکه 22 اداره در شــهر 
صدرا مستقر هســتند، افزود: این شرکت آمادگی این را دارد 

برای استقرار ادارات دولتی و توسعه اماکن ورزشی، آموزشی، 
بهداشتی زمین و زیرساخت های لازم را مهیا کند.

پوربهی گفت: در یک و نیم ســال گذشــته تلاش شده است 
بــا برنامه ریزی های مدون و دریافــت برنامه های بلندمدت و 
کوتاه مدت از ادارات مختلف در شــهر صــدرا گامی مؤثر در 
جهت برداشتن مشکلات برداریم، برنامه ریزی مدونی که برای 

نخستین بار در تاریخ شهر صدرا انجام شده  است.
مدیرعامل شــرکت عمران صدرا به مشکلات جاده ۱0 و نیم 
کیلومتری قره پیری اشــاره کرد و افزود: کار اجرایی این جاده 
به عهده شرکت عمران صدرا است. حدود شش و نیم کیلومتر 
این جاده که در حریم شــهر صدرا قرار دارد، آماده آســفالت 
اســت اما مابقی که در حوزه شهر شیراز قرار دارد کار تملک 
آن که وظیفه شهرداری شیراز است، انجام نشده است؛ گویی 
اتمام این جاده که می تواند برای شهروندان شیرازی هم حائز 
اهمیت باشد در اولویت شهرداری شیراز قرار ندارد. وی ادامه 
داد: امروز برای رفع مشــکلات شــهر صدرا بیش از 8 همت 

اعتبار نیاز اســت که این مبلغ اعتبار 36 سال شرکت عمران 
صدرا و شهرداری شهر صدرا است اما اگر یک تلاش همگانی 
در ســطح استان و شهر صدرا انجام شود، قطعاً حل مشکلات 

در کمترین زمان ممکن شدنی است.
در این جلســه مصوب شد از سهم سه درصد که شهرداری به 
آموزش و پرورش اســتان واریز می کند، این اعتبار مستقیماً 
صرف ساخت و توســعه اماکن آموزشی شهر صدرا شود و در 
این حوزه تهاتر شــود. همچنین قرار شد از ظرفیت خیرین و 
همایش خیرین که قرار اســت در 28 و 29 اردیبهشت ماه در 
شهر صدرا برگزار شود، در جهت حل مشکلات آموزشی شهر 

صدرا استفاده شود.

بــه گزارش ســبحان، مدیریت شــهری در 
دوازدهمین ایستگاه بازدیدهای نظارتی خود 

به شهرداری منطقه 2 شیراز رسید.
 در بازدیــد نظارتــی مدیریت شــهری در 
شــهرداری منطقه 2 شــیراز مطابق سلسله 
بازدیدهای پیشــین کــه با هــدف تکریم 
ارباب رجوع، خدمت رســانی بهتــر و ایجاد 
امیدآفرینی انجام شــد، میز خدمت مردمی، 
گفت وشــنود با مدیران و کارکنان منطقه و 
جلسه  بررسی مسائل به منظور رفع موانع و 

پیشبرد امور انجام گرفت.
  شــهرداری منطقه ۲ شیراز ظرفیت 

اقتصادی ویژه ای دارد 
سید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی 
شهر شیراز در این بازدید نظارتی اظهار کرد: 
شــهرداری منطقه 2 ویژگــی خاص خود را 
دارد و عــلاوه بر نقاط قوت بســیار زیاد که 
قابل مقایســه با ســایر مناطق نیست، این 
منطقه مسائل و مشــکلات ویژه ای دارد که 
ایــن موضوعات به بافت فرســوده و قدیمی 

بودن آن بر می گردد.
حســینی تصریح کرد: بخشی از این منطقه 
به عنوان شناسنامه شــیراز است و ظرفیت 
اقتصادی ویژه ای دارد که در ســایر مناطق 
نیســت؛ از سوی دیگر با بخش های فرهنگی 
نیز این منطقه دارد و علاوه بر آن یک ســوم 

دانشگاه فرهنگیان در این منطقه قرار دارد.
وی با اشــاره به اینکه شــهرداری منطقه 2 
شــیراز اســتعدادهای خاص خــود را دارد، 
ادامه داد: این درخواست را مطرح کردیم که 
معاونین شهردار شیراز بخش های مختلف آن 

را فعال کنند و آن را به شکوفایی برسانند.
رئیس شــورای اســلامی شهر شــیراز در 
خصــوص عملکــرد اجرایی شــهرداری در 
این منطقــه گفت: اقدامــات مدنظر و قابل 

پیگیــری که از ســوی شــهرداری و ناظر 
شورای اســلامی شهر در این منطقه صورت 
گرفته اســت، رضایت بخش بوده و پیشرفت 
منطقه صعودی است و رضایتمندی مردم از 

مجموعه اقدامات بسیار بالاست. 
حسینی ضمن قدردانی از شهردار و اعضای 
شورای اسلامی شهر شیراز، شهردار منطقه 
و کارکنــان و یــاوران شــورا ایــن منطقه، 
خاطرنشان کرد: با اقداماتی که در دستورکار 
است، افق مناســبی را در این منطقه شاهد 
هســتیم و امید اســت شاهد شــکوفایی و 
پیشــرفت در این منطقه باشیم؛ چراکه این 

منطقه مستعد بهترین ارائه خدمات است.
در  مناطق  مسائل شــهروندان  رفع    

دیدارهای چهره به چهره 
اســدی، شــهردار کلان شهر   محمدحسن 
شــیراز نیز اظهار کــرد: دوازدهمین مرحله 
بازدیــد از مناطق و برگــزاری میز خدمت 
در شــهرداری منطقه 2 شــیراز بود که این 
میــز خدمت به اتفاق رئیس، ناظر و تعدادی 
از اعضای شــورای اســلامی شــهر شیراز و 
همکاران شهرداری در حوزه ستادی و برخی 

از معاونین در این منطقه برگزار شد. 
اســدی افزود: یکی از اهداف اصلی بازدید و 
سرکشــی از مناطق برگزاری میز خدمت با 
حضور شهروندان مناطق است که شهروندان 
منطقه 2 به جهت رفع مســائل و مشکلات 
خــود تقاضــای برگــزاری میــز خدمت و 

گفت وگو با مدیران شهری را داشتند.
وی عنوان کرد: در این بازدید که با مراجعین 
و شهروندان ساکن در منطقه دیدار داشتیم، 
درخواست های آنها مورد بررسی قرار گرفت؛ 
ضمن اینکه مسائل و مشکلات یاوران شورای 

محلات نیز بررسی شد.
شهردار شیراز افزود: بر اساس مسائل مطرح 

شده، ارجاعات و دستورات لازم صادر شد.
اســدی بیان کرد: در ادامه دیدار مســتقیم 
و بدون واســطه  با همکارانــم در منطقه 2 
داشــتیم که خوشــبختانه با روحیه خوب و 
بانشــاطی مشغول به کار و خدمات رسانی به 

مردم بودند.
این مقام ارشــد مدیریت شــهری شیراز به 
ارائه گزارش عملکرد اقدامات انجام شــده و 
برنامه های پیش رو توسط شهردار منطقه 2 

نیز اشاره کرد.
وی گفت: عملکردها، مســائل، مشــکلات و 
موضوعات گفته شده مورد بررسی قرار گرفت 

و راهکارهای پیش رو تبیین شد. 
شــهردار شــیراز ضمن اظهار خرســندی از 
عملکــرد شــهرداری منطقه 2 بیــان کرد: 
جلسات بسیار خوبی از سال گذشته تاکنون 
به صورت مستمر توسط مدیریت ارشد شهری 
برگزار شــده و از مزایای خوب  این دیدارها، 
بی واسطه و چهره به چهره بودن آن است و که 
در وهله نخست باعث رضایتمندی مراجعین 
و شــهروندان اســت و بعد از آن مشــکلات 
همکاران خودمان به واســطه این دیدارها به 

حداقل ممکن رسانده می شود.
   استقبال شهروندان  از میزهای خدمت 

محمدتقی تذروی، نایب  رئیس شورای اسلامی 
شــهر شــیراز نیز در این بازدید تصریح کرد: 
در بازدید های انجام شــده، اســتقبال بسیار 
خوبی از ســوی مردم صورت گرفت و در این 
میز خدمت هایی که برگزار می شــود، دیدار و 
گفت وگوی بی واسطه مردم با اعضای شورا و 

مدیران شهری فراهم می شود.
تذروی خاطرنشــان کرد: هــدف از برگزاری 
چنین نشســت هایی، ارتبــاط چهره به چهره 
با مردم اســت و در موضوعاتی که نیاز است 
شهردار شیراز دســتورات را مستقیم اعلام 
کند، این اقدام صورت می گیرد تا مشــکلات 

شهروندان حل و فصل شود. 
وی اضافه کرد: در بســیاری از مواقع مردم 
با حضــور خود در میز خدمت ها، بســیاری 
از مشــکلات و موضوعات را اطلاع رســانی 

می کنند. 
عضــو و ناظر شــورای اســلامی شــهر در 
شهرداری منطقه 2 شــیراز ضمن قدردانی 
از یــاوران شــورای این منطقه که مســائل 
و مشــکلات را با شــهردار و اعضای شورای 
اسلامی شــهر مطرح داشتند، گفت: مسائل 
و مشکلاتی که از ســوی شهروندان در این 
منطقه مطرح می شود، یقیناً در برنامه ریزی 
بــرای آینده و تخصیص بودجــه، تأثیرگذار 

خواهد بود.  
تذروی همچنین با قدردانی از شهردار منطقه 
2 شــیراز اضافه کرد: در اوایل این موضوع را 
شاهد بودیم که مراجعات مردمی بسیار زیاد 
بود؛ اما با دیدار چهره به چهره و رفع مشکلات 
شهروندان در این منطقه، مراجعه شهروندان 
نسبت به گذشته بسیار کاهش یافته است و 
این موضوع نشان از اثرگذاری ارتباط مردمی 

بین مسئولین و مردم است.
  مشــارکت مردم در حوزه مدیریت 

شهری
محمــود صفایــی، نایب رئیس کمیســیون 
شهرسازی، معماری و هوشمند سازی شورای 
اسلامی شهر شیراز نیز در این بازدید اظهار 
کرد: نخستین میز خدمت در سال جاری در 

منطقه 2 برگزار شد.
صفایی ابراز امیدواری کرد: حضور شــهردار 
شیراز و ســایر مدیران شهرداری و رئیس و 
اعضای شورای اسلامی شهر منجر به کاهش، 
رفع مشــکلات و مسائل مطرح شده از سوی 

شهروندان این منطقه شود. 
وی ادامــه داد: شــهروندان در این منطقه 

مســائل عمــده ای مطرح کردنــد که اغلب 
موضوعات در خصوص زمین و تملکات بود. 

نایب رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و 
هوشمند سازی شــورای اسلامی شهر شیراز 
اضافه کرد: برخی از یاوران شــورای اسلامی 
شهر موضوع خدمات زیربنایی را در محلات 
خود مطرح کردند و دستورات لازم از سوی 
شهردار شیراز و رئیس شورای اسلامی شهر 

شیراز ابلاغ شد. 
صفایی خاطرنشــان کرد: برخی از مشکلات 
شــهروندان در این میز خدمت رفع شــد و 
برخی از مســائل دیگر مقرر شد در جلساتی 
که در شــهرداری و شــورای اسلامی شهر 

شیراز برگزار می شود، پیگیری شود. 
وی ابراز امیدواری کرد: همچون سال گذشته 
جلســات میز خدمت به صورت مســتمر با 
حضور مدیران شهری و مردم برگزار شود تا  
علاوه بر رفع مشکلات شهروندان، مشارکت 

مردم در حوزه مدیریت شهری تداوم یابد.
به    ضرورت  نگاه ویژه مدیریت شهری 

شهرداری منطقه ۲ شیراز 
رئیــس کمیته  مریــم حســینی،  ســیده 
محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز 
نیز در دوازدهمیــن بازدید نظارتی با حضور 
در شهرداری منطقه 2 شیراز اظهار کرد: این 
منطقه یکی از مناطقی اســت که بیشترین 
تعداد محــلات محروم را دارد و در ســطح 
محلات برای احصا و رفع مشکلات همواره از 
یاوران شورا و رابطین و ظرفیت آنها استفاده 
شــد و کار محرومیت زدایــی در این منطقه 
از محلات از مردم محلــه برای مردم محله 

اولویت بندی می شود. 
حســینی افزود: نیاز است از سوی مدیریت 
شــهری به صورت ویژه بــه این منطقه نگاه 
شود و این موضوع با درنظر گرفتن بودجه و 

کارمندانی که دغدغه رفع مشکلات مردم را 
دارند مدنظر است.

وی خاطرنشــان کرد: کارمندان شــهرداری 
منطقــه 2 در ایــن منطقه همــواره معتقد 
هســتند، نهایت رأفت قانونــی در برخورد با 
شــهروندان در این منطقه صورت می گیرد تا 
مشکلات آن ها رفع شود و این اقدام به معنای 
نگاه یک شهروند به شهروند دیگر نه نگاه یک 

مسئول به یک شهروند است. 
محرومیت زدایی شــورای  کمیتــه  رئیــس 
اســلامی شهر شــیراز ابراز امیدواری کرد: با 
تنــوع فعالیت هایی که در این منطقه صورت 
می گیرد، روزبــه روز در رفع محرومیت برای 

مردم این منطقه گام های بیشتری برداریم.
  ایجاد پرچم سومین حرم اهل بیت)ع( 

در شهرداری منطقه ۲ شیراز
محمد مقدس زاده، شهردار منطقه 2 شیراز نیز 
در ایــن بازدید نظارتی از دیدار چهره  به  چهره 
شهردار کلان شــهر و رئیس و اعضای شورای 
اسلامی شهر شیراز با مردم شریف این منطقه 

خبر داد.
مقدس زاده گفت: این بازدید منجر به تسهیل 
در تصمیم گیری های مثبــت و تأثیرگذار در 
جهت احصای نیازهــای مردم و ایجاد انگیزه 
 و نشــاط اجتماعــی و امیدآفرینــی در بین 

مردم شد.
وی اظهــار کــرد: در شــهرداری منطقه 2 
ظرفیت های مختلف فرهنگی، سرمایه گذاری، 

اقتصادی، عمرانی، خدمات شهری و زیست 
محیطی وجود دارد. شهردار منطقه 2 شیراز 
با اشاره به ظرفیت مذهبی این منطقه بیان 
کــرد: اقدامــات خوبی در این راســتا انجام 
که برای نخســتین بار پرچم ســومین حرم 
اهل بیت علیهم الســلام طراحی، قرارداد آن 

منعقد و  در حال اجراست.
مقــدس زاده بــا توجــه بــه ظرفیت هــای 
ســرمایه گذاری عنــوان کرد: قــراردادی به 
اعتبار ۱۴00 میلیــارد تومان جهت اجرای 
پروژه بنکــداران در نقطــه ای کم برخوردار 

تعریف، طراحی و قرارداد منعقد شد. 
وی با توجه به پهنا و وسعت منطقه 2 گفت: 
از میدان امام حسین)ع( تا پل شهدای نیروی 
دریایی در کمربندی، پروژه های متفاوتی از 
قبیل ســامان دهی بولوار خلیج فارس، پروژه 
آبش خاتون با زیرســاخت های گردشــگری 
در چهــارراه دفــاع مقدس و ســامان دهی 
خیابان لطفعلی خان زند از معابر کهن شــهر 
 شــیراز در دستور کار شــهرداری منطقه 2 

قرار گرفته است.
شهردار منطقه 2 شــیراز گفت: در راستای 
اجرای پروژه های بزرگ توســط این منطقه 
با مصوبه شــورای اسلامی شهر شیراز، بولوار 
۴۵ متری محراب جهت تأمین دسترســی 
و اتصــال بلــوار مــدرس به کمربنــدی با 
 دارابودن زیرگذر زیرســطحی در دستور کار 

قرار گرفته است.

استاندار فارس عنوان کرد:

کسب رتبه اول استان فارس در اطلاع رسانی و تبیین هنرمندانه دستاوردهای دولت

مدیرعامل شرکت عمران صدرا: 

 برنامه عملیاتی یکپارچه دستگاه های اجرایی برای صدرا تهیه شده است

مدیر کل بنیاد مسکن استان فارس تأکید کرد:
فرصت های بی بدیل نهضت ملی مسکن

 برای توسعه و تأمین مسکن

به گزارش ســبحان،  ســید علیرضا حمیدی، مدیر کل بنیاد مسکن استان 
فارس در حاشــیه برگــزاری دوره آموزش تســهیلگران طرح نهضت ملي 
مسکن اســتان فارس با برشــمردن مزایای اجرای این طرح بیان داشت: 
فرصت های بی بدیلی از محل نهضت ملی مســکن برای توســعه و تأمین 

مسکن متقاضیان فراهم شده است.
حمیدی در این کارگاه که به منظور هم افزایی و مرور شرح وظایف نیروهای 
خدمات نهضت ملی مســکن و تســهیلگران پروژه های نهضت ملی تحت 
مدیریت بنیاد مســکن برگزار شد، افزود: پروژه نهضت مسکن روستایی در 
روستای ســجادیه گیاهزار شهرستان شیراز آغاز شده است. کلنگ ساخت 
واحد مسکونی نهضت روستایی در روستای گیاه زار در دور دوم سفر ریاست 
جمهوری به فارس به زمین زده شــد، اکنون زمین اجرای طرح تملک و به 

روستا الحاق شده است.
مدیر کل بنیاد مســکن اســتان فارس ادامــه داد : 360 قطعه مســکونی 
 در این ســایت پیش بینی شــده که به زودی ســاخت واحدهای مسکونی

آغاز می شود. 
وی همچنین گزارشی از اجرای طرح نهضت ملی مسکن اکباتان شیراز در 
شهر صدرا ارائه داد و گفت: روند پیشرفت این پروژه بسیار امیدبخش است. 
3 هزار و ۱۵2 واحد مســکونی در 38 هکتار زمین و ۱۴۱ واحد با اسلکت 
بتنی در این طرح در حال ســاخت اســت. مجموع این پروژه 2۱/۵ درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد. 

در سی و ششمین هفته عملیات آسفالت انجام شد؛
 آسفالت بیش از ۲8هزار مترمربع معابر 

در هفته سی و ششم در شیراز

 به گزارش ســبحان، اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز 
اعلام کرد: در طول هفته ســی و ششــم، 28 هزار و 360 مترمربع معابر 

مناطق این کلان شهر به میزان 3 هزار و ۵۴۵ تنُ آسفالت شده است.
بنابراین گزارش؛ عملیات تراش و ترمیم پروژه بزرگراه سرلشــکر شــهید 
استوار توسط ســازمان عمران و بازآفرینی شهری و لکه گیری آسفالت در 
ســطوح مناطــق ۱، 2، 3، ۴، 6، ۷، 9 و ۱۱ و زیرگــذر گویم از پروژه های 

معاونت فنی و عمرانی صورت گرفته است.
روکش آسفالت در معبر آسفالت قدیمی در خیابان هانی ابن عروه و خیابان 
راســتی در منطقه ۵، کوچــه ۵ بهاران و کوچه ۴٫8 بلوار شــهید رجایی 
در منطقه 6، منشــعبات اتحاد و منشــعبات خیابــان بزرگی و کوچه ۱0 
صبــا در منطقــه ۷ و خیابان 22 میعاد قصرقمشــه و خیابان محمدی در 
منطقه ۱0 و روکش آســفالت در معبر خاکی خیابــان بهزادی در منطقه 
 ۵ و ســایت میدان مرکزی از پروژه های سازمان عمران و بازآفرینی شهری 

انجام  شده است. 
همچنین طی 36 هفته سپری شــده از آغاز جهش آسفالت، یک میلیون و 
693 هزار و 6۱۵ مترمربع از معابر مناطق شــیراز میزان 2۱2 هزار و ۱۵6 

تنُ آسفالت انجام گرفته است.

توقیف کامیون های حامل 160 رأس
 گوسفند  قاچاق در فارس

به گزارش سبحان، سرهنگ احمدرضا خرم، رئیس پلیس امنیت اقتصادی 
 اســتان از توقیف 2 دســتگاه کامیون حامل ۱60 رأس گوســفند قاچاق 

خبر داد. 
خرم بیان کرد: در راســتای طرح برخورد با قاچاق، مأموران پلیس امنیت 
اقتصادی اســتان هنگام کنترل خودروهاي عبوري در کمربندی شیراز به 
2 دســتگاه کامیون حامل احشام مشــکوک و آنها را برای بررسی بیشتر 

متوقف کردند.
وی با بیان اینکه در بازرسي از این خودروها در مجموع ۱60 رأس گوسفند 
قاچاق که رانندگان قصد انتقال آنها را به اســتان های مرزی داشتند کشف 
شــد، تصریح کرد: در این رابطه 2 نفر دستگیر و براي سیر مراحل قانوني 

تحویل مراجع قضایي شدند.
ســرهنگ خرم با اشــاره به اینکه برابــر نظر کارشناســان ارزش دام هاي 
قاچــاق، ۱6 میلیــارد ریال برآورد شــده اســت، تصریح کــرد: مبارزه با 
قاچــاق دام بــراي امنیت غذایــي جامعه انجام مي شــود و شــهروندان 
 مي تواننــد هرگونــه موارد مشــکوک را با شــماره تلفــن ۱۱0 به پلیس 

اعلام کنند.

به گزارش ســبحان، اولین جلسه تجلیل و آموزشی، هم اندیشی 
و هماهنگی همیاران مهربان ترافیک در ســال جدید با حضور 
جمعی از اعضای هیئت امنا و هیئت مدیره مجمع خیرین شهرساز 
و فرهنگ ســاز شیراز در ســالن اجتماعات شهرداری منطقه ۵ 
برگزار شــد. سید عبدالرضا دستغیب، مدیرعامل مجمع خیرین 
شهرســاز و فرهنگ ساز با اشاره به شعار سال و تأکید رهبری بر 
مشــارکت مردم در جهش تولید گفــت: در بحث جهش تولید 
ملاک تنها تولید کالا نیست و تولید فرهنگ و مسائل اجتماعی 
و هر آنچه که ضرورت یک جامعه اســلامی ایرانی است، شامل 
می شــود. دســتغیب افزود: حضور همیاران مهربان ترافیک در 

چهارراه ها و نقاط کور ترافیکی و کمک به روان ســازی ترافیک، 
همان مشــارکت در جهش تولیدات فرهنگی است. وی با تأکید 
بر ضرورت توجه مســئولین به مردمی کــه با وقف مال و ثروت 
خود و یا با وقــف وقت باارزش خود در راه خیر قدم برمی دارند؛ 
افزود: شــعار »جهش تولید با مشارکت مردم« تأکید رهبری بر 
حمایت مســئولین از مردم است تا مسئولین ضمن قدردانی از 
خیرین، خدمات آنها را در حوزه خود گزارش دهند و با تقدیر و 
تجلیل، خیرین را به جامعه معرفی کنند تا بسیج عمومی برای 

این حرکت فرهنگی در جامعه ایجاد گردد.
  خدمات فرهنگی در شیراز به راحتی قابل انجام است

دستغیب با بیان این که روش های قهری در ارتباطات فرهنگی 
جوابگو نیســت؛ تصریح کرد: خدمات فرهنگی در شــیراز به 
راحتی قابل انجام اســت چون شــیراز پایتخــت فرهنگی و 
تمدنی بزرگ است و شهروندان آماده پذیرش مسائل فرهنگی 
هســتند. دســتغیب با اشــاره به حضور ۴۵ نفر از همیاران 
مهربان ترافیک در مراکز مهم و پرتردد شــیراز در ایام نوروز، 
خدمات همیاران را ارزشمند و قابل تقدیر خواند که با حضور 
خود گامی مؤثر در رشــد و اعتلای فرهنگ برداشــتند. وی 
همچنین به خدمت ۱30 همیار مهربان ترافیک در طول سال 

در خیابان های پرتردد شــهر اشاره نمود که هر روزه در کنار 
پلیس راهور، راهگشــای گره های ترافیکی هستند. مدیرعامل 
مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ســاز شیراز در ادامه گفت: 
آمار تصادفات و مرگ ومیر ناشــی از آن رقمی مشخص و قابل 
ارائه اســت؛ اما بهتر اســت به دنبال علل تصادفات باشیم تا 
بتوانیم برای آن راه حل ارائه نماییم و این همان حلقه مفقوده  
است. دستغیب افزود: پایین بودن فرهنگ رانندگی، استاندارد 
نبودن خودروها، جاده های نامناسب و غیراستاندارد، آموزش 
ناکافــی برای گرفتن گواهینامه رانندگی و عدم ســختگیری 
لازم در آموزش و امتحــان رانندگی می تواند دلیل تصادفات 
باشــد که لازم اســت به رابطه معناداری برســیم تا راه حل 

مناسبی ارائه دهیم.
دســتغیب گفت: فراموش نکنیم که خدمت به خلق خدا باید 
در نهایت آراستگی و با زبان نرم انجام شود و همیاران مهربان 
ترافیک ضمن توجه بــه این مهم، از هرگونه حرکت قهری با 
شــهروندان بپرهیزند تا با احترام به همشهریان خود بتوانیم 

گامی در راه اعتلای فرهنگ برداریم. 
  ما شهروندان شهری هستیم که مایه فخر و مباهات جامعه 

بشریت است

طاهری، نایب رئیس مجمع خیرین شهرســاز و فرهنگ ســاز 
شــیراز گفت: ما شــهروندان شهری هســتیم که مایه فخر و 
مباهات جامعه بشــریت است. طاهری با بیان این که باید به 
شهر و همشهریانمان افتخار کنیم؛ اضافه کرد: خیّر نیکوکاری 
را که علی رغم مشکلات موجود به حمایت از همشهریان خود 

برمی خیزد، باید حمایت کرد و ستود.
  آموزش و نظارت راه درستی است که جامعه می تواند 

شهروندانش را به کمال برساند
 طاهری بــا بیان این که بی گمان همیــاران مهربان ترافیک 
شایســتگی این خدمت و لباس مقدس همیاری را داشته اند؛ 
گفت: برای یادآوری و آموزش فرهنگ به شهروندان لازم است 
تا الگوهای تربیتی را اعمال کنیم و در کنار آموزش رســمی 

آموزش غیررسمی داشته باشیم.
وی با تأکید بر اهمیت آموزش به عنوان گام اول در مســائل 
فرهنگــی، گام دوم پــس از آموزش را نظــارت عنوان کرد و 
گفت: در اجرای برنامه هــای فرهنگی یا تغییر رفتار و الگوی 
شهروندی باید ابتدا به آموزش بپردازیم و با نظارت مستقیم، 
رهاســازی و نظارت غیرمستقیم افراد را تا ورود به بلوغ روانی 

هدایت نماییم

مدیرعامل مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز: 

حضور همیاران مهربان ترافیک، مشارکت مردم در جهش تولیدات فرهنگی است

در ایستگاه  دوازدهم بازدیدهای نظارتی مدیریت شهری شیراز مطرح شد؛

از رفع مسائل شهروندان مناطق در دیدارهای چهره به چهره تا توجه به ظرفیت های ویژه شهرداری منطقه۲ شیراز 
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 آیین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه سبحان را در وب سایت بخوانید.

 یک شنبه  9 اردیبهشت 1403  سال سی ام  شماره 6266
امامعلی)علیهالسلام(:

»دركارهاىخودباافرادخداترسمشورتكنتاراهدرسترابیابی.«
غررالحكم:٥٧٥٦

طرح روزحدیث روز

ادبیات

روایت ایرانی از مسائل افغانستان در 
دوره های مختلف تاریخی چه بوده است؟

کتاب »افغانستان به روایت روزنامه اطلاعات« به کوشش بصیراحمد حسین زاده 
از سوی انتشارات اطلاعات منتشر شد.

احوال مردم افغانستان در این روزگار، ریشه در گذشته این سرزمین دارد و هیچ 
معضلی از جامعه بشری منفصل از سابقه آن نیست. مسائل اجتماعی، سیاسی، 
فرهنگی و اقتصادی عمیقاً به هم پیوسته اند و تنها با شناخت دقیق گذشته و 

حال است که می توان آینده ای روشن را ترسیم کرد.
روزنامه هــا در جهان معاصر، منابعی اساســی و مهم برای تحقیق در فرهنگ، 
تاریخ، اجتماع و هنر یک ملت به شمار می روند. با مطالعه و بررسی یک روزنامه 
در طول دوره انتشــار آن می توان تصویری نسبتاً گویا و ملموس از جریان ها و 
فضای حاکم آن دوره به دست آورد. مقایسه مطالب آن زمان ها با احوال کنونی 
مشــخص می کند که هر کدام از آن جریان ها و وقایع صورت گرفته از کجا آغاز 

شده، چگونه شکل گرفته و به کجا رسیده است؟
یکی از باســابقه ترین روزنامه ها در کشورهای فارسی زبان، روزنامه »اطلاعات« 
اســت. انتشار این روزنامه از سال ۱۳۰۵ خورشیدی در زمان حکومت رضاخان 
پهلوی در تهران آغاز شــد. اهمیت تاریخی مطالب و اطلاعات دســت اولی که 
در این روزنامه وجود دارد، نویســنده را بر آن داشته است تا مطالب مربوط به 
افغانستان را در این کتاب گردآوری کند. در این جلد از کتاب، مطالب روزنامه 
»اطلاعات« درباره افغانســتان از شــماره ۴۶۱ )۲۰ فروردین ۱۳۰۷( تا شماره 

۸۳۹۳ )۹ خرداد ۱۳۳۳( گردآوری شده است.
افزون بر خطاهای چاپی یا خطاهایی که در ضبط نام ها رخ داده است، بعضی از 
این مطالب از نظر تاریخی یا تحلیلی خدشه پذیر است. بسیاری از این مطالب بر 
اساس گزارش های رسمی دولت های دو کشور تهیه شده و مواضعی که در قبال 
رویدادها و اشخاص بیان شده است، در مواردی با حقایق تاریخی سازگار نیست 
یا جانب دارانه است؛ از قبیل مواضعی که درباره محمدولی خان دروازی، کرنیل 
شاه علی رضا، سیدکمال، عبدالخالق، سیداسماعیل بلخی، خواجه محمدنعیم و 
از آن ســو رجالی مثل فیض محمد زکریا و نیز شاهان و افراد خانواده سلطنتی 
گفته شده است. در همه این موارد بنای کار بر این بوده است که متن روزنامه 
برای حفظ اصالت تاریخی آن بدون هیچ تصرف به چاپ برسد تا تصویری دقیق 
از انعکاس مسائل افغانستان در یک روزنامه ایرانی به دست داده شود. در واقع 
گردآورنــده، وظیفه خود را نه کاوش در صحت و ســقم گزارش ها و تحلیل ها، 
بلکه ارائه دقیق و کامل متن دانسته است و طبیعتاً ارزیابی نهایی را به خواننده 

واگذار کرده است.
ادبیاتی که در روزنامه »اطلاعات« در رابطه با اخبار افغانستان مواجه می شویم، 
غالباً ادبیات محترمانه اســت؛ به ویژه در رابطه با اخبار حوزه آب که از سالیان 
گذشــته مطرح بوده است. وقتی خواننده این کتاب را مطالعه می کند، مسائل 
دیگری را هم متوجه می شود؛ مثل اینکه روایت ایرانی از مسائل افغانستان در 
دوره های مختلف تاریخی چه بوده است؟ با خواندن این کتاب ردپای سیاست 
منطقه ای و مناسبات سیاسی دو کشور به دست می آید. مخاطب متوجه می شود 
روابط میان افغانستان و ایران براساس مناسبات سیاسی شکل می گرفته و چه 
بسا اگر از لحاظ زبانی و تمدنی بحث می شد، نتیجه متفاوت تری به همراه داشت.

در این کتاب وقایعی از روزنامه »اطلاعات« آورده شده است که حتی در کتب 
تاریخی افغانستان هم خبری از آنها به میان نیامده است.

کتاب »افغانستان به روایت روزنامه اطلاعات« به کوشش بصیراحمد حسین زاده 
در ۵۹۱ صفحه از سوی انتشارات اطلاعات منتشر شد.

چاپ هشتم »خانوم ماه« منتشر شد
یکــی از تألیفات موفق عرصه ادبیات دفاع مقدس در خصوص زندگی نامه های 
داستانی همسران و مادران شهدا، کتاب »خانوم ماه« است. این اثر توسط ساجده 
تقی زاده نویسنده و شاعر شیرازی تألیف و در سال ۱۳۹۹ توسط انتشارات به نشر 
منتشر شد، موضوع کتاب زندگی ناز علی نژادیان همسر شهید شیرعلی سلطانی 
اســت. همسر شهید روایت خود را از سال های تیره و تار ستمشاهی در شیراز 
آغاز می کند و فضای آن روزها را دقیق و موشکافانه و البته زنانه بیان می کند. 
نویسنده اثر این روایت ها را با زاویه دید اول شخص تاثیرگذار به تصویر می کشد. 
در فصل اول کتاب با ماجرای آشنایی، عشق و ازدواج ناز با همسرش شیرعلی 
آشــنا می شــویم که یک مداح و ذاکر اهل بیت است و در فعالیت های انقلابی 
به عنوان نیروی فعال تحت نظر آیت ا... دستغیب در محلات قصردشت، چوگیا، 
کوشک و برخی روســتاهای اطراف شیراز فعالیت می کند. این ازدواج ناز را به 
خانوم ماه بدل می کند. او ناگهان خود را در میان همه شور و هیجان های انقلابی 
می بیند و با پیروزی انقلاب و آغاز جنگ زندگی وی مسیر تازه ای پیدا می کند. 
روایت حضور همسرش در جبهه به عنوان فرمانده تبلیغات تیپپ امام سجاد )ع( 

و کرامات او از زبان »خانم ماه« در این قسمت های از اثر دیده می شود.
کتاب »خانوم ماه« که برگزیده جایزه اولین دوره ادبی بوی خاک دفاع مقدس 
انتشارات علمی فرهنگی را کسب کرده و هم اکنون در آستانه چاپ هشتم قرار 

دارد.

سگ رباتیک با قابلیت شعله افکنی تا فاصله ۱۰ متری
فن آوری

اگرچه مفهوم یک سگ رباتیک شعله افکن ممکن است 
شــبیه به طرح یک فیلم علمی-تخیلی به نظر برسد 
اما آمریکایی ها اکنون می توانند این سگ رباتیک را به 

صورت آنلاین خریداری کنند.
شــرکت »تروفلیم« مســتقر در اوهایو، فروش ربات 
»ثرموناتور« خود را روز سه شنبه آغاز کرد و این ربات 
چهارپا به وزن ۳۷ پوند را که در همه ایالت های آمریکا 
به جز مریلند قانونی اســت، به قیمت ۹۴۲۰ دلار به 

فروش رساند.
ویدئوی منتشرشده از ثرموناتور، آن را در حالی نشان 
می دهد که پیش از آتش  افکنــدن در محیط اطراف 

خود، در حال خزیدن و پریدن میان جنگل است.

این شــرکت، ربات را بــه عنوان یک ســلاح جدید 
توصیــف نکــرده، بلکــه خاطرنشــان کرده اســت 
 کــه از ربــات شــعله افکن در تولیــد کنترل شــده 
آتش ، مدیریت کشاورزی، سرگرمی و حذف یخ استفاده 

می شود.
تروفلیم ادعــا می کند که قدیمی تریــن تولیدکننده 
شعله افکن در آمریکاست. این شرکت اولین شعله افکن 
را با اندازه کامل و تجاری در ســال ۲۰۱۵ عرضه کرد 
 که شــعله های آتش را تا فاصلــه ۵۰ فوت )۱۵ متر( 

پرتاب می کند.
سگ رباتیک از راه دور کار می کند. ویدئوی منتشرشده، 
یک اپراتور را نشــان می دهد کــه آن را با تلفن همراه 

هوشمند کنترل می کند.
مریلند تنها ایالت آمریکاست که شعله افکن ها را ممنوع 
کرده و کالیفرنیا نیز برای اســتفاده از آن به مجوز نیاز 
دارد. مجازات داشتن شعله افکن یا استفاده کردن از آن 
در مریلند، ۲۵۰ هزار دلار جریمه نقدی و تا ۲۵ سال 

زندان است.
کنگره آمریکا در ســال ۲۰۱۵ یــک لایحه را ارائه داد 
که با شعله افکن ها مانند مسلسل رفتار می کرد اما آن 

لایحه بعداً رد شد.

  پناه جویان در مرز مکزیک و ایالات متحده آمریکا

عکس خبر

  مزارع کلزا - سوئیس

   نماز جمعه - تهران

  تظاهرات دانشــجویان دانشگاه علوم سیاســی پاریس در حمایت از 
فلسطین

 یک جفت لک لک سفید - چین

تغذیه

سلامت

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   شکوفه های درخت سیب

 انگ اجتماعی هرگونه نگرش منفی، پیش داوری و 
تعصب یا باورهای غلط مرتبط با ویژگی ها یا شرایط 
خاص افــراد جامعه مثل ویژگــی ظاهری، محل 
ســکونت و بیماری روانی و جســمی در جامعه را 
شامل می شود.به طور کلی این نگرش ها، رفتار افراد 
جامعــه را با فردی که گرفتار نوعی انگ اجتماعی 

است تعیین می کند.
 از اینکــه بگویم بیمــاری روانی دارم، 

می ترسم
در ایــن بین از برچســب گذاری ها، بیش از نیمی 
از افــراد مبتلا به بیماری روانــی برای اختلالات 
خود کمکی دریافت نمی کنند. آنها اغلب از رفتار 

و برخورد متفاوت دیگران و یا از این که شغل شــان 
را از دست بدهند می ترســند. برای همین از درمان 
خودداری می کنند یا آن را به تعویق می اندازند. این به 
این دلیل اســت که انگ، تعصب و تبعیض علیه افراد 
مبتلا به بیماری روانی همچنان یک مشکل است. مهم 
نیست که چقدر آشــکار و یا پنهان باشد و یا در چه 

ابعادی باشد این می تواند آسیب زا باشد.
 حقایقی در مورد انگ، تعصب و تبعیض

انگ اغلب ناشی از عدم درک یا ترس است. بازنمایی 
نادرست یا گمراه کننده رسانه ای از بیماری روانی در هر 
دوی این عوامل نقش دارد. اگرچه عموم ممکن است 
ماهیت پزشکی یا ژنتیکی یک اختلال سلامت روان 
و نیاز به درمان را بپذیرند، اما بســیاری از مردم هنوز 
 دیدگاه منفی نسبت به مبتلایان به بیماری روانی دارند.

انگ عمومی شامل نگرش های منفی یا تبعیض آمیز 
است که دیگران ممکن است در مورد بیماری روانی 
داشــته باشند. انگ ساختاری بیشتر سیستمی است 
و شامل سیاست های دولت و سازمان های خصوصی 
اســت که عمداً یا ناخواســته فرصت ها را برای افراد 
مبتلا به بیمــاری روانی محدود می کنــد. به عنوان 
مثال می توان به بودجه کمتر برای تحقیقات بیماری 
روانی یا خدمات بهداشــت روان کمتر نسبت به سایر 
مراقبت های بهداشتی اشاره کرد. انگ نه تنها مستقیماً 
بر افراد مبتلا به بیماری روانی تأثیر می گذارد، بلکه بر 
نزدیکان از جمله اعضای خانواده ای که از آنها حمایت 

می کنند، هم اثرگذار است.
 انگ، اختلاف اجتماعی می سازد

کلیشــه ها و پیش داوری ها در بسیاری از نقاط باعث 

شــدند افراد مبتلا به بیماری روانی، خطرناک، 
بی کفایــت، مقصــر اختــلال خــود، غیرقابل 
پیش بینی، نالایق و خودسرزنشــگر محســوب 
شوند. علاوه بر آن با تبعیض، کارفرمایان ممکن 
است آنها را استخدام نکنند، صاحبخانه ها ممکن 
است به آنها اجاره ندهند و سیستم مراقبت های 
بهداشــتی ممکن است اســتاندارد کمتری از 
مراقبــت ارائه دهد. انگ بیمــاری روانی جهانی 
است. گزارشــی در ســال ۲۰۱۶ در مورد انگ 
ننگ به این نتیجه رسید که هیچ کشور، جامعه 
یا فرهنگی وجود ندارد که افراد مبتلا به بیماری 
روانی ارزش اجتماعی مشــابهی بــا افراد بدون 

بیماری روانی داشته باشند.
 تأثیرات مخرب انگ اجتماعی بر مردم

انگ و تبعیض علائم و احتمال درمان را بدتر می کند؛ 
کاهــش امید، عــزت نفس پایین تــر، افزایش علائم 
روان پزشکی، مشــکلات در روابط اجتماعی، کاهش 
احتمال ماندن در درمان و مشــکلات بیشتر در کار 
از جمله این علائم اســت. بی میلی به دنبال کمک یا 
درمان و کاهش احتمال ماندن در درمان، ایزوله سازی 
اجتماعی، عــدم درک خانواده، دوســتان، همکاران  
فرصت های کمتر برای کار، مدرســه یا فعالیت های 
اجتماعی یا مشکل در یافتن مسکن ، خشونت فیزیکی 
یا آزار و اذیت، این باور که هرگز در چالش های خاص 
موفق نخواهید شد یا نمی توانید وضعیت خود را بهبود 

بخشید از دیگر اثرات مضر انگ در اجتماع است.

از انگ های اجتماعی چه می دانیم؟
سواد زندگی 

فلفل دلمه ای منبع عالی ویتامین ها و آنتی اکســیدان ها 
اســت. خوردن آنها ممکن اســت چندین فواید سلامتی 
از جمله کاهــش التهاب، کاهش خطر بیمــاری، بهبود 
ســلامت ایمنی و بهبود سلامت چشم را به همراه داشته 
باشد. فلفل دلمه ای که در رنگ های مختلفی وجود دارد، 
 سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی است که می تواند برای 
سلامتی شما مفید باشد. برخی فواید فلفل دلمه ای برای 

سلامتی عبارتند از:
 فلفل دلمه ای ممکن است التهاب را کاهش دهد

فلفل دلمه ای سرشار از مواد شیمیایی گیاهی و مواد مغذی 
است که خواص آنتی اکسیدانی و ضد التهابی طبیعی دارند.  
ترکیبات گیاهی موجود در فلفل دلمه ای ممکن اســت با 
کاهش التهاب در بدن یــا کاهش خطر ابتلا به آن، تأثیر 

مثبتی بر سلامتی داشته باشد. 
حالــت طولانی مدت التهاب با شــرایط ســلامت مزمن 
ماننــد بیماری قلبی و دیابت نوع ۲ مرتبط اســت. فلفل 
دلمه ای حاوی آنتی اکســیدان هایی مانند کاروتنوئیدها و 
آنتوســیانین ها است که به جلوگیری از آسیب سلولی در 
بدن کمک می کند. این خاصیت برای التهاب و پیشگیری 

از سرطان مهم است.
 فلفل دلمه ای ممکن اســت از ســلامت چشم 

حمایت کند
کاروتنوئیدهــای موجود در فلفل دلمــه ای از جمله 
زآگزانتین و لوتئین ممکن است به محافظت از سلامت 
چشم و حمایت از بینایی سالم کمک کند. زیگزانتین 
یک آنتی اکسیدان است که در بخشی از چشم به نام 
ماکولا تجمع می یابد و به محافظت در برابر آسیب های 

ناشی از نور آبی کمک می کند. 
هنگامی که ســلول های گیرنده نوری در چشــم آسیب 
می بینند، می تواند منجر به دژنراســیون ماکولا شود که 
یکی از دلایل اصلی کوری اســت. بسیاری از ما ساعت ها 
بــه صفحه نمایش نگاه می کنیــم، بنابراین خوردن فلفل 
دلمه ای )مخصوصاً فلفل نارنجی( ممکن اســت به کاهش 

آســیب چشم ناشی از منابع نور آبی کمک کند. محققان 
انواع مختلف فلفل را مورد بررســی قرار دادند تا مشخص 
کنند کدام یک دارای بالاترین ســطح زآگزانتین هستند. 
آنها دریافتنــد که فلفل دلمه ای نارنجی حاوی ســطوح 
بالایی از زآگزانتین است. تحقیقات دیگر نشان می دهد که 
زآگزانتین همچنین ممکن است محافظت آنتی اکسیدانی 

برای حفظ قلب، کبد و پوست نیز ایجاد کند.
 فلفل دلمه ای ممکن اســت سیستم ایمنی بدن 

را تقویت کند
قرار دادن فلفل دلمه ای در رژیم غذایی روزانه شما به طور 
بالقوه می تواند مواد مغذی زیادی را برای بدن شما، به ویژه 

برای سیستم ایمنی شما فراهم کند.
 C یک فلفل دلمه ای قرمز تقریباً سه برابر پرتقال ویتامین
دارد. تحقیقات نشــان می دهد که مصرف منظم غذاهای 
غنی از ویتامین C به حمایت از سیستم ایمنی بدن برای 

مبارزه با عفونت ها و بیماری ها کمک می کند.
 فلفل دلمه ای ممکن است سلامت مغز را ارتقا دهد
خــوردن فلفل دلمه ای ممکن اســت به حفظ ســلامت 
مغز و جلوگیری از کاهش حافظه مرتبط با افزایش ســن 
کمک کند. یک مطالعه نشان داد که 
فلاونوئیدها، اسیدهای فنولیک و 
کاروتنوئیدهــای موجود در 

فلفــل 

ممکن است به جلوگیری از کاهش حافظه مرتبط با بیماری 
آلزایمر کمک کند. مواد مغذی موجود در فلفل های رسیده 
همچنین ممکن است فعالیت آنزیمی  را که پروتئین های 
آمیلوئیدی را در مغز و سیستم عصبی آزاد می کند، مسدود 
کند. اعتقاد بر این است که پروتئین های آمیلوئید مسئول 
آسیب رساندن به رشته های عصبی و افزایش خطر ابتلا به 

بیماری آلزایمر هستند.
 فلفل دلمه ای ممکن است به هضم غذا کمک کند
فلفــل دلمه ای منبع عالی فیبر اســت کــه فواید زیادی 
برای ســلامتی از جمله هضم بهتر، بهبود سلامت قلب و 
سطح انرژی پایدار دارد. فیبر به مدیریت قند و کلسترول 
خــون کمک می کند و در عین حــال میکروبیوم روده را 
ســالم نگه می دارد. فیبر همچنین به تغذیه باکتری های 
 سالم روده که در دســتگاه گوارش شما زندگی می کنند 
کمک می کند که می تواند به حمایت از میکروبیوم سالم 

نیز کمک کند.
 آیا خوردن فلفل دلمه ای برای همه بی خطر است؟
اکثر مردم می توانند بدون هیچ مشکلی از مزایای سلامتی 
فلفل دلمه ای لذت ببرند. آلرژی به فلفل دلمه ای نادر است، 
اما غیرممکن نیســت. خوردن فلفل دلمــه ای برای همه 
بی خطر است، مگر اینکه فردی از خوردن آن ناراحتی قابل 
توجه یا آلرژی داشــته باشد.خوردن فلفل دلمه ای هر روز 
اشکالی ندارد، اما هدف باید گنجاندن انواع سبزیجات 

رنگارنگ در رژیم غذایی در طول هفته باشد.
 فلفــل دلمه ای برای بدن شــما چه 

می کند؟
فلفــل دلمــه ای سرشــار از ویتامیــن C و 
آنتی اکسیدان است که سلامت چشم، سلامت 
سیستم ایمنی، سلامت مغز را بهبود می بخشد 
و به کاهش خطر ابتلا به ســرطان و بیماری های 

مزمن کمک می کند.

به گفته محققان، به رغم رواج رژیم های فستینگ، اگر شما 
فقط کالری دریافتی روزانه خــود را کاهش دهید، بدون 
توجه به زمانی که غذا می خورید، کاهش وزن رخ می دهد.
کارآزمایی افراد چاق و پیش دیابتی که مقدار کالری روزانه 
یکســانی مصرف می کردند- با اینکه یــک گروه از برنامه 
رژیم فســتینگ پیــروی می کردند و گروه دیگــر آزادانه 
غذا می خوردنــد- هیچ تفاوتی در کاهش وزن یا ســایر 

شاخص های سلامتی نشان نداد.
نیســا ماروثور، سرپرســت تیم تحقیق و دانشیار پزشکی 
در دانشکده پزشکی جانز  هاپکینز، نوشت: مصرف بیشتر 
کالری ها در اوایل روز در طول مدت زمانی ۱۰ ساعته، وزن 

را بیشتر از مصرف آن ها در اواخر روز کاهش نداد.
محققان خاطرنشــان کردند که شواهد نشان می دهد که 
وقتی بزرگسالان مبتلا به چاقی دوره غذا خوردن خود را 

به ۴ تا ۱۰ ساعت محدود می کنند، به طور طبیعی کالری 
دریافتی خود را حدود ۲۰۰ تا ۵۵۰ کالری در روز کاهش 

می دهند و طی ۲ تا ۱۲ ماه وزن کم می کنند.
اما اگــر افراد فقط کالری روزانه خــود را به همان میزان 
کاهش دهند، بدون اینکه برنامه غذایی خود را تغییر دهند، 

چه؟
کارآزمایی جدید شــامل ۴۱ فــرد مبتلا به چاقی و پیش 
دیابت بود. شــرکت کنندگان به یکــی از دو رژیم غذایی 
اختصاص داده شــدند. بیست و یک نفر از آن ها فقط بین 
ساعت های ۸ صبح تا ۶ بعد از ظهر غذا می خوردند و بیشتر 

کالری خود را قبل از ساعت ۱۳ مصرف می کردند.
۲۰ شــرکت کننده دیگر با الگوی منظم تری غذا خوردند، 
در هر زمانی بین ساعت ۸ صبح تا نیمه شب غذا خوردند 
و بیشــتر کالری های روزانه خود را بعد از ساعت ۵ بعد از 

ظهر دریافت کردند.
 نتیجه نهایی

 محققان  هاپکینز دریافتند که پس از ۱۲ هفته، تفاوت قابل 
توجهی در کاهش وزن بین دو گروه وجود نداشت.

افرادی که رژیم فســتینگ داشتند به طور متوسط کمی 
بیش از ۲ کیلوگرم وزن از دست دادند، در حالی که افرادی 
که طبق برنامه منظم غذا می خوردند کمی بیشتر، حدود 

۲.۵ کیلوگرم وزن کم کردند.
تیم همچنین تفاوت معنی داری در تغییرات قندخون بین 

دو گروه مشاهده نکرد.
 نتیجه گیری

افــراد چاق و پیش دیابتی ممکن اســت با کاهش کالری 
روزانه بدون پیروی از رژیم غذایی فستینگ که کالری را به 

همان میزان کاهش می دهد، وزن شأن کاهش یابد.

اگر هرروز فلفل دلمه ای بخوریم چه می شود؟

کلید کاهش وزن؛ فقط کافی است کالری دریافتی را کم کنید

كارگذاشتنابزارجاسوسیدربدنداوطلبانكنكورتوسطپزشک
منبع-تسنیم


